
PPolitically Incorrect 
Η κρυφή σχέση πολιτικού

αρχηγού με γνωστό 
τηλεοπτικό παραγωγό - 
Τα «δεκαχίλιαρα» της…

εκστρατείας και ο Βοναπάρτης
της δημοσιογραφίας -  

Οι υπερωρίες 
στον… Γραφάκο 

και τα βιβλία 
για την Κίνα

ΣΕ ΠΑΝΙΚΟ Η ΑΝΔΡΟΥΤΣΟΥ

«ΒΥΘΙΖΕΤΑΙ» Ο… ΑΧΑΣΤΟΣ

Mε την υπογραφή 
του εκδότη Νίκου 

Καραμανλή

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΠΕΤΑΝΟΣ
Βουλευτής Λάρισας με τη ΝΔ

AΡΘΡO

ΣΕΛ.  21

Από τη σιωπή 
της κιμωλίας 

στον θόρυβο των 
μεταρρυθμίσεων

ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ: 1.147 www.political.gr

#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

Αυτό το τέρας 
που ποτέ 

δεν πεθαίνει

ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΨΗΦΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ
POLITICAL Το ζητούμενο 

της πολιτικής
σταθερότητας

EDITORIAL

ΣΕΛ. 2

ΤΕΤΑΡΤΗ 7 ΜΑΪΟΥ 2025

ΠΡΕΜΙΕΡΑ ΣΤΗΝ 
ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΣΙΟΥ

Άρχισε η ψηφιακή
βαθμολόγηση 

των υπηρεσιών από 
5 εκατομμύρια πολίτες

ΣΕΛ. 6

ΣΕΛ. 13

ΑΦΙΕΡΩΜΑ ΣΤΟΝ «ΑΓΝΩΣΤΟ» ΠΕΤΡΟ ΜΟΛΥΒΙΑΤΗ

Ποιος ήταν ο ευπατρίδης διπλωμάτης 
που άφησε βαθύ αποτύπωμα 
στην εξωτερική μας πολιτική

ΣΕΛ. 14-15

Γράφoυν

AΛΕΞΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ 
Οδοιπορικό στα πέριξ 
μέρη του Capodistria

ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΚΚΙΝΕΛΛΗΣ
Οι νέοι θέλουν...
ΣΕΛ. 21-22

Μετά τις αποκαλύψεις 
της «P» η πρώην 
δήμαρχος Αγίου 

Δημητρίου 
απειλεί τους δημότες 

Γιατί δεν θέλουν 
τον Τσίπρα 

ούτε οι δικοί του

ΣΕΛ.  9

ΣΕΛ.  17

Ο υπουργός αναπληρωτής 
Μεταφορών γελοιοποίησε 

τη λέξη «επίδομα» - Τον άδειασε 
και ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 

Παύλος Μαρινάκης

Οργή ταξιτζήδων 
κατά Κυρανάκη

ΣΕΛ. 29

SOS ΓΙΑ ΠΥΡΚΑΓΙΕΣ 
ΤΟ ΚΑΛΟΚΑΙΡΙ

Κίνδυνος για πύρινη 
λαίλαπα στην Αθήνα 
αλά Λος  Άντζελες
Τι λέει στην «Ρ» ο διευθυντής του Εθνικού 

Μετεωρολογικού Κέντρου της EMY Θεόδ. Κολυδάς

• Η συμβολή του σε σημαντικούς σταθμούς της σύγχρονης ελληνικής ιστορίας
• Ποιοι έδωσαν το «παρών» στο τελευταίο «αντίο» στο κοιμητήριο Κηφισιάς

ΣΕΛ. 25

ΜΕΤΡΑ-ΑΣΠΙΔΑ ΓΙΑ ΤΗ ΒΙΑ ΣΤΑ ΑΕΙ

ΔΙΑΓΡΑΦH
των τραμπούκων φοιτητών

και πληρωμή των σπασμένων

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚA ΣΤΗΝ «Ρ» η υπουργός Παιδείας Σοφία Ζαχαράκη: 

«Τα πανεπιστήμια δεν προσφέρονται για... επαναστατική γυμναστική»
ΣΕΛ.  4-5



ΤΕΤΑΡΤΗ 7 ΜΑΪΟΥ 2025

ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

Η
πολιτική σταθερότητα δεν είναι δεδομένη. Απειλείται
από την πολιτική πόλωση, την αποδυνάμωση της εμπι-
στοσύνης των πολιτών, τη διαφθορά αλλά και από εξω-

γενείς παράγοντες, όπως οικονομικές κρίσεις ή γεωπολιτικές
εντάσεις.

Η ενίσχυσή της απαιτεί διαρκή προσπάθεια: ενίσχυση των δη-
μοκρατικών θεσμών, διαφάνεια, πολιτικό πολιτισμό και ουσια-
στικό διάλογο μεταξύ των πολιτικών δυνάμεων. Το ζητούμενο
της πολιτικής σταθερότητας δεν είναι μόνο θέμα στρατηγικής
διακυβέρνησης αλλά και δείκτης πολιτικής ωριμότητας μιας κοι-
νωνίας. Μια σταθερή Πολιτεία μπορεί να σχεδιάζει το μέλλον
της, να εμπνέει εμπιστοσύνη στους πολίτες της και να διασφαλί-
ζει ένα καλύτερο αύριο. Οι τελευταίες δημοσκοπήσεις (Alco και
Opinion Poll) που βλέπουν το φως της δημοσιότητας καταγρά-
φουν, μεταξύ άλλων, την ανάγκη των πολιτών να μη χαθεί αυτό το
πολύτιμο αγαθό για τη χώρα μας. Οι αριθμοί μιλούν από μόνοι
τους: η πολιτική σταθερότητα θεωρείται σημαντική για το 74,6%
των πολιτών, ενώ μόνο το 10,8% τη θεωρεί λιγότερο σημαντική.

Η οργή στη βάση της ελληνικής κοινωνίας, που καταγράφηκε
στις αρχές του έτους λόγω της τραγωδίας των Τεμπών, έχει μεν
υποχωρήσει, αλλά παραμένει κυρίαρχος διαμορφωτής της κάλ-
πης. Σε ψήφο διαμαρτυρίας μεταφράζεται, για παράδειγμα, η
επιλογή της Πλεύσης Ελευθερίας, σύμφωνα με τη δημοσκόπηση
της Alco για λογαριασμό του Alpha, καθώς σχεδόν οι 8 στους 10
απαντούν ότι θεωρούν τις επόμενες εκλογές ευκαιρία για κάτι
τέτοιο. Όσοι έχουν πρόθεση να ψηφίσουν την Πλεύση Ελευθε-
ρίας σε ποσοστό 77% απαντούν θετικά στο ερώτημα «Θεωρείτε
τις επόμενες εκλογές ευκαιρία για ψήφο διαμαρτυρίας;».

Είναι ενδεικτικό ότι το αμέσως επόμενο κόμμα είναι η Νέα
Αριστερά με 76%. Παρ’ όλα αυτά, στην ίδια δημοσκόπηση η οργή
καταλαμβάνει 22%, που σημαίνει υποχώρηση κατά 11%, ενώ με-
ταξύ των συναισθημάτων κυριαρχεί η απογοήτευση με 33% (-1%)

και ακολουθεί η ανασφάλεια με 27%, που σημαίνει ότι ενισχύεται
κατά 8%.

Εκεί που η αντιπολίτευση αντιμετωπίζει πρόβλημα είναι στο
ερώτημα για την εναλλακτική κυβερνητική επιλογή. Οι πολίτες
που συμμετείχαν στο γκάλοπ της Alco προτιμούν την απάντηση
«Κανένα» σε ποσοστό 52% παρά οποιοδήποτε κόμμα της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης.

Αντίστοιχα, στη δημοσκόπηση της Opinion Poll και στο ερώτη-
μα ποιο κόμμα πιστεύουν οι πολίτες ότι πραγματοποιεί την πιο
αποτελεσματική αντιπολίτευση, το 48,1% δηλώνει «Κανένα»!

Ιδιαίτερα ενδιαφέρον είναι το εύρημα ότι 6 στους 10 λένε «όχι»
σε συνεργασία ΠΑΣΟΚ - ΣΥΡΙΖΑ - Νέας Αριστεράς. Το 37,3% δη-
λώνει ότι θα έβλεπε θετικά μια συνεργασία ΠΑΣΟΚ - ΣΥΡΙΖΑ -
Νέας Αριστεράς, με το 59,4% ωστόσο να έχει αντίθετη άποψη. Το
ποσοστό μειώνεται στο 30,5% για όσους θεωρούν ότι είναι ρεαλι-
στική μια τέτοια προοπτική. Συμπερασματικά, το λεγόμενο «προ-
οδευτικό μέτωπο» δεν το πιστεύουν ούτε οι αρχηγοί του ούτε η
βάση της κοινωνίας. 
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Γράφει ο Κώστας Τσιτούνας
Διευθυντής της «Ρ»

Γιατί η αντιπολίτευση 

δεν αποτελεί ρεαλιστική 

εναλλακτική κυβερνητική 

επιλογή;

Το ζητούμενο 
της πολιτικής σταθερότητας





Τ
ο πρώτο και βασικό μέτρο που βρίσκεται
στην ατζέντα του υπουργείου Παιδείας εί-
ναι οι διαγραφές φοιτητών που συλλαμβά-

νονται και καταδικάζονται αμετάκλητα. Θεωρείται
δεδομένο, όπως τόνιζαν χθες στην «Political» κυ-
βερνητικά στελέχη, πως σε περίπτωση που κάποι-
ος συλλαμβάνεται για σοβαρά αδικήματα, όπως ο
άγριος ξυλοδαρμός διδακτορικού φοιτητή που λί-

γο έλειψε να χάσει τη ζωή του,
δεν θα έχει θέση στα δημόσια
πανεπιστήμια. 

Στο νέο πειθαρχικό πλαίσιο
που μελετάται, αναμένεται να
υπάρχει κατηγοριοποίηση των
εγκληματικών πράξεων και να
προβλέπονται και πιο ήπιες ποι-
νές, όπως η ετήσια διαγραφή ή
διαγραφή μηνών από ένα ΑΕΙ.

Ένα από τα μέτρα που είναι στο τραπέζι και θε-
ωρείται ιδιαίτερα σημαντικό για την κυβέρνηση
είναι η πληρωμή καταστροφών δημόσιας περιου-
σίας. Σε περίπτωση που κάποιος δράστης συλλη-
φθεί και καταδικαστεί για φθορές, θα λαμβάνει
τον… λογαριασμό στο σπίτι του μέσω taxisnet.
Ακόμη ένα μέτρο που εξετάζεται και θα γίνει πρά-
ξη είναι η νέα αυστηροποίηση των ποινών για να
κλείσουν τυχόν… παραθυράκια στον νόμο που
μπορεί να έχουν μείνει ανοιχτά από την προηγού-
μενη περίοδο.

Ηχηρό μήνυμα Μητσοτάκη
Το στίγμα των κυβερνητικών προθέσεων έδωσε

ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, σε συ-
νέντευξη που παραχώρησε στο Πρώτο Πρόγραμ-
μα, όπου ανέφερε: «Δεν γίνεται να μην υπάρχουν
αυτοματοποιημένες πειθαρχικές συνέπειες για
εκείνους τους φοιτητές που έχουν μπλέξει την
ελευθερία της έκφρασης με την οργανωμένη βία». 

Ο πρωθυπουργός τόνισε επίσης: «Είναι άλλο να
εκφράζεσαι ελεύθερα στο πλαίσιο ενός ιδρύμα-
τος που ενθαρρύνει την ελευθερία της έκφρασης
και άλλο να νομίζεις ότι μπορείς να τραμπουκί-
ζεις, γιατί με αυτόν τον τρόπο θέλεις να επιβάλεις
την άποψή σου».

Στη συνέχεια ανέφερε πως «τα πανεπιστήμια,
ειδικά τα επίφοβα, να εκπονήσουν άμεσα τα σχέ-
δια ασφάλειας τα οποία εκκρεμούν και δεν πρέπει
να είναι απλά ασκήσεις επί χάρτου αλλά εφαρμό-
σιμα. Εάν δεν το κάνουν, θα υπάρχουν κυρώσεις
και το πλαίσιο των κυρώσεων θα έχει καθολική
ισχύ… Πρέπει να συνεργαστούμε με τις πρυτανι-
κές Αρχές και πρέπει να προτεραιοποιήσουμε κά-
ποιες σχολές όπου πολύ σύντομα πια θα πρέπει να
δούμε άμεσα αποτελέσματα». 

Εκκενώσεις καταλήψεων
Επίσης, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος

Μαρινάκης, μιλώντας στον Real FM, ανέφερε
χθες πως «αυτό το οποίο συζητάμε είναι ίσως μία
από τις μεγαλύτερες παθογένειες της μεταπολι-
τευτικής Ελλάδας και οι αιτίες της είναι πολύ συγ-
κεκριμένες. Επισήμανση πρώτη, ενώθηκε το βα-
ρύ έγκλημα, γιατί μιλάμε για βαρύ έγκλημα, με
απίστευτες ιδεοληψίες της Αριστεράς και της
Κεντροαριστεράς και δημιούργησαν αυτό το τερα-
τούργημα που είναι η βία στα πανεπιστήμια. Επι-
σήμανση δεύτερη, μέσα σε έξι χρόνια η κυβέρνη-
ση Μητσοτάκη, κυρίως λόγω της αλλαγής του νό-

μου για το άσυλο ανομίας του 2019 από το τότε
υπουργείο Παιδείας, έχει κάνει όσα δεν έγιναν
ολόκληρες δεκαετίες με τη συνδρομή της Αστυ-
νομίας και του υπουργείου Προστασίας του Πολί-
τη, έχοντας κάνει ειδικά τα δύο τελευταία χρόνια -
εδώ είχαμε πολύ μεγαλύτερη αποτελεσματικότη-
τα- όσες εκκενώσεις καταλήψεων στα πανεπιστή-
μια δεν είχαν γίνει τα προηγούμενα χρόνια». 

Ο κ. Μαρινάκης πρόσθεσε ακόμη πως «έχει
πολύ ενδιαφέρον να κάνετε αυτήν την ερώτηση
στους εκπροσώπους των κομμάτων της Αριστε-
ράς και της Κεντροαριστεράς. Πιστεύουν όλοι ότι
η κατάληψη είναι μια καταφανώς παράνομη πρά-
ξη και αυτός ο οποίος κάνει κατάληψη χώρου
πρέπει να αντιμετωπίζεται ως διαπράττων μια πα-
ράνομη πράξη; Ή ξέρουμε άλλη χώρα όπου
υπάρχει η έννοια του αυτοδιαχειριζόμενου κυλι-
κείου; Αυτή τη στιγμή που μιλάμε, υπάρχουν ακό-
μα πολιτικές δυνάμεις στη χώρα που θεωρούν ότι
αυτό το οποίο έγινε στη Νομική Σχολή ήταν προ-
βοκάτσια. Σας λέω ως απόφοιτος δημόσιου πανε-
πιστημίου -και σπεύδω να πω ότι είναι ευθύνη δι-
κή μας να το αντιμετωπίσουμε-, δεν μεταθέτω την
ευθύνη. Για μένα προσωπικά είναι το πιο σημαντι-
κό ζήτημα στον δημόσιο διάλογο γιατί είμαι από-
φοιτος δημόσιου πανεπιστημίου και αυτήν την
ιδεοληψία της Αριστεράς την έχω αντιμετωπίσει
κι εγώ ο ίδιος, έχοντας χάσει μέρες από τη σχολή
μου. Υπάρχουν πάρα πολλοί πατεράδες και πολ-
λές μητέρες οι οποίοι πληρώνουν τα παιδιά τους
για να χάνουν εξάμηνα και είναι ένα βαριά πολιτι-
κό ζήτημα».

«Θα μπορούσαν να είχαν 
πεθάνει συμπολίτες μας»

Τέλος, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος υπογράμ-
μισε: «Έχει να κάνει με το αδίκημα. Υπάρχουν αδι-
κήματα και αδικήματα. Άνθρωποι οι οποίοι υπήρ-
χαν στα επεισόδια της Νομικής, που θα μπορούσε
να έχει πεθάνει συμπολίτης μας, δεν πρέπει να εί-
ναι ούτε μία μέρα φοιτητές. Αυτό θα το αποφασίζει
η Δικαιοσύνη. Εν αρχή θεωρώ ότι πρέπει να υπάρ-
χει αναστολή».
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Αυστηροποίηση ποινών και νέο πειθαρχικό πλαίσιο 
για την αντιμετώπιση άγριων επεισοδίων στα πανεπιστήμια

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΜΕΤΡΑ-ΑΣΠΙΔΑ ΓΙΑ ΤΗ ΒΙΑ ΜΕΣΑ ΣΤΑ ΑΕΙ

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Διαγραφή των 
τραμπούκων φοιτητών

και πληρωμή
των σπασμένων
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Α
ποφασισμένη να συνεχίσει δραστι-
κά την αντιμετώπιση των ακροαρι-
στερών κουκουλοφόρων μέσα στα

πανεπιστήμια εμφανίζεται η κυβέρνηση, η
οποία προαναγγέλλει αυστηροποίηση του
πλαισίου για φοιτητές που προχωρούν σε
εγκληματικές πράξεις με συνέπειες σε ποι-
νικό, αστικό και πειθαρχικό επίπεδο, στον
απόηχο της επίθεσης στη Νομική Σχολή της
Αθήνας, που προκάλεσε έντονη αντιπαρά-
θεση και κριτική στην πολιτική του υπουρ-
γείου Παιδείας από τα κόμματα της αντιπο-
λίτευσης.

Η υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού Σοφία Ζαχαράκη δήλωσε απο-
κλειστικά στην «Political»: «Ο νόμος θα γίνει
πιο αυστηρός ως προς τις συνέπειες και τον
καταλογισμό της ευθύνης, ώστε να γίνει συ-
νείδηση ότι ο πανεπιστημιακός χώρος δεν
προσφέρεται για “επαναστατική γυμναστι-
κή” και επίδειξη ιδεολογικής και κομματι-
κής ισχύος. Ελευθερία είναι η ασφάλεια».

Δεν υπάρχουν «εξαιρέσεις»
Συγκεκριμένα η κυρία Ζαχαράκη ανέφε-

ρε: «Οι παρεμβάσεις -που θα έλθουν συμ-
πληρωματικά στον ισχύοντα νόμο προκειμέ-
νου να τον ενδυναμώσουν- έχουν ως απο-
κλειστικό στόχο να διασφαλίσουμε ότι στους
χώρους του ελληνικού πανεπιστημίου χω-
ράει μόνο η ακαδημαϊκή γνώση, η έρευνα, η
ελευθερία του λόγου. Για όλους, χωρίς τις
“εξαιρέσεις” που επιδιώκουν και αρκετές
φορές καταφέρνουν να επιβάλουν συγκε-
κριμένοι πολιτικοί χώροι και ομάδες, εντός
και εκτός του πανεπιστημίου. Η ελληνική οι-
κογένεια με μόχθο στηρίζει τα όνειρα των
παιδιών για μόρφωση και δεν επιτρέπεται να
δημιουργείται η αίσθηση ότι το πανεπιστή-
μιο ανήκει σε άλλους και όχι σε αυτούς για
τους οποίους προορίζεται».

Στη συνέχεια η υπουργός Παιδείας τόνισε
στην «Political»: «Ο νόμος θα γίνει πιο αυ-
στηρός ως προς τις συνέπειες και τον κατα-
λογισμό της ευθύνης, ώστε να γίνει συνείδη-
ση ότι ο πανεπιστημιακός χώρος δεν προ-
σφέρεται για “επαναστατική γυμναστική” και
επίδειξη ιδεολογικής και κομματικής
ισχύος. Ελευθερία είναι η ασφάλεια. Ελευ-
θερία είναι το συγκροτημένο πλαίσιο της
ακαδημαϊκής διαδικασίας». 

Η Σοφία Ζαχαράκη σημείωσε επίσης:
«Εκτιμώ ότι είμαστε όλοι πιο ώριμοι ώστε να
διαμορφώσουμε τις συμμαχίες οι οποίες εί-
ναι απαραίτητες για να κερδίσουμε τη μάχη.
Η κυβέρνησή μας έχει κάνει πολλά και ση-
μαντικά βήματα προς την κατεύθυνση προ-
στασίας, ενίσχυσης και ουσιαστικής ανα-
βάθμισης του ελληνικού πανεπιστημίου, με
ορατά και μετρήσιμα αποτελέσματα. Εχθρός

του καλού όμως είναι πάντα το καλύτερο.
Και έχουμε αποδείξει ότι δεν διστάζουμε να
κάνουμε τις αναγκαίες προσαρμογές, διορ-
θώσεις και παρεμβάσεις ουσίας. Συντεταγ-
μένα και με απόλυτο τρόπο δημιουργούμε
το νέο πλαίσιο, ώστε όλοι να γνωρίζουμε
επακριβώς τι πρέπει να κάνουμε για να υπε-
ρασπιστούμε στην πράξη και όχι στα λόγια το
δημόσιο και δωρεάν πανεπιστήμιο».

Τέλος, η Σοφία Ζαχαράκη επισήμανε: «Οι
πράξεις καταστροφής και βανδαλισμού
στους πανεπιστημιακούς χώρους δεν δια-
φέρουν σε τίποτα από τις αντίστοιχες ενέρ-
γειες καταστροφής δημόσιας περιουσίας.
Όποιος προκαλεί φθορές στην περιουσία
που συντηρείται με τα χρήματα που εισφέ-
ρουν και οι ασθενέστεροι οικονομικά πολί-
τες είναι δίκαιο να υφίσταται συνέπειες».

«Να εξαφανίσουμε αυτού 
του είδους τα περιστατικά» 

Η υπουργός Παιδείας Σοφία Ζαχαράκη
μιλώντας χθες στο EΡΤNews, με αφορμή
την επίθεση στην Πολυτεχνειούπολη, ανέ-
φερε ακόμη: «Θα πρέπει όλοι να κάνουμε
μια αλυσίδα γύρω από το ελληνικό δημόσιο
πανεπιστήμιο το οποίο υποστηρίζουμε με
όλες μας τις δυνάμεις για να μειώσουμε και
να εξαφανίσουμε αυτού του είδους τα περι-
στατικά».

Στη συνέχεια η κ. Ζαχαράκη πρόσθεσε:
«Κάθε νόμος μένει να υλοποιηθεί για να
δούμε ακριβώς τι μπορεί να μείνει έτσι ώστε
να βελτιωθεί. Αυτά τα επεισόδια δεν σημαί-
νει ότι γίνονται μόνο από φοιτητές. Ενδέχε-
ται κάποιοι να είναι φοιτητές και οι υπόλοι-
ποι να είναι “εξωσχολικοί”. Αυτό το οποίο σί-
γουρα θα ενισχύσουμε είναι την ισχύουσα
διάταξη για το πώς κάποιος θα χάνει την
ιδιότητα του φοιτητή, όταν αποδεικνύεται
μέσω της δικαστικής διαδικασίας ότι αυτός
έχει συμμετάσχει σε επεισόδια».

Τέλος, η υπουργός Παιδείας σημείωσε
πως τα τελευταία χρόνια έχουν μειωθεί τα
επεισόδια σε πανεπιστημιακούς χώρους,
συμπληρώνοντας: «Όμως, έστω και ένα πε-
ριστατικό να συμβεί, οφείλουμε να έχουμε
πάρει τα μέτρα έτσι ώστε να αποτραπεί. Δεν
έχουμε πλέον κατάληψη χώρου. Αυτό έχει
γίνει με πολύ σημαντικές παρεμβάσεις της
Αστυνομίας. […] Είμαι υπέρ της ελεγχόμε-
νης εισόδου, όπου αυτό είναι εφικτό, όπως
σε πάρα πολλά ευρωπαϊκά και διεθνή πανε-
πιστημιακά ιδρύματα. Κάθε πανεπιστήμιο,
κάθε σχολή και κάθε κτήριο έχει μια ιδιαιτε-
ρότητα. Γιατί να μην ξεκινήσουμε από το να
κάνουμε κάτι συντεταγμένο με στέρεο και
απόλυτο τρόπο για την εφαρμογή του νόμου
έτσι ώστε όλοι να ξέρουν τι ακριβώς τους
αναλογεί;». 

«Ο πανεπιστημιακός 
χώρος δεν προσφέρεται

για… επαναστατική 
γυμναστική»

ΣΟΦΙΑ ΖΑΧΑΡΑΚΗ ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ
ΣΤΗΝ «POLITICAL»

«Η ελληνική οικογένεια με μόχθο στηρίζει τα όνειρα των παιδιών
για μόρφωση και δεν επιτρέπεται να δημιουργείται η αίσθηση 

ότι το πανεπιστήμιο ανήκει σε άλλους και όχι σε αυτούς 
για τους οποίους προορίζεται»
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Η κρυφή σχέση πολιτικού αρχηγού
με γνωστό τηλεοπτικό παραγωγό 

Αργά χθες το βράδυ και ενώ προσπαθούσα να αποφορτιστώ δέχτηκα ένα τηλε-
φώνημα από φίλο που παίζει στα δάχτυλα το ρεπορτάζ της showbiz: «Νίκο μου, το
ήξερες εσύ ότι γνωστός τηλεοπτικός παραγωγός είχε δίμηνη ερωτική σχέση με
πολιτικό και χώρισαν;». Ομολογώ ότι δεν το γνώριζα… «Μα εγώ νόμιζα ότι ο συγ-
κεκριμένος πολιτικός αρχηγός είχε αλλού δοσμένη την καρδιά του», απάντησα
αφελώς. «Πού ζεις, ρε Νίκο; Δυο μήνες ήταν ζευγάρι τα παιδιά!» και άρχισε να
μου περιγράφει λεπτομέρειες για τον κρυφό τους έρωτα που έληξε άδοξα. Τώρα ο
τηλεοπτικός παραγωγός απομονώθηκε στην υπερπολυτελή βίλα που νοικιάζει έναντι 8.000 ευρώ τον μήνα
στη Βούλα (αν και φέρεται να χρωστά μερικά εκατομμύρια στο Δημόσιο και όχι μόνο), ενώ ο πολιτικός αρ-
χηγός μάλλον θα γυρίσει στον προηγούμενο δεσμό του. Αυτά είναι δράματα, κύριοι…

Το υπόγειο… σύστημα των Βοναπάρτηδων 
που βγήκε στη φόρα

Τώρα τελευταία, το έχω ρίξει στις μιντιακές στήλες. Διαβάζω διάφορα για όσα συμβαίνουν σε αυτό τον
χώρο και με ορισμένους πραγματικά… εκπλήσσομαι με όσα γράφουν. Θετικά εννοώ. Διαβάζω λοιπόν από
ορισμένους, που θεωρούν ότι έχουν τα «κάκαλα» για να τα βγάζουν φόρα παρτίδα, για το υπόγειο σύστημα
εκεί στο λιμάνι, που τα ρίχνει εμμέσως στον Γιάννη Αλαφούζο και την κατάσταση (δήθεν) που επικρατεί στο
κανάλι του και στην ομάδα του ΠΑΟ. Μάλιστα, αυτοί οι «μιντιάρχες» έχουν κάνει «copy-paste» και τα δημο-
σιεύματα (σε εικόνα) και τα δίνουν στους αναγνώστες τους στα κοινωνικά δίκτυα, και μάλιστα με… βελάκια
στους τίτλους για να δώσουν μεγαλύτερη έμφαση. Προσέξτε όμως τι συμβαίνει, γιατί και εγώ το είχα… πα-
ραλείψει ή δεν είχα δώσει και ιδιαίτερη σημασία στην «προβολή» τέτοιων θεμάτων που έχουν τις επιθέ-
σεις. Αυτά τα δημοσιεύματα είναι… πληρωμένα! Sponsored, όπως λέγεται! Δηλαδή, το υπόγειο σύστημα
τα τροφοδοτεί αυτές τις ειδήσεις με χρήμα στα social media και τις συγκεκριμένες «πλατφόρμες», ώστε να
φαίνονται ψηλά και να «απλώνονται» σε περισσότερους χρήστες. Ρε τι κάνουν οι Βοναπάρτηδες…

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ1
Τα «δεκαχίλιαρα» της… εκστρατείας!

Βρε βρε… Τι βρίσκει κανείς… Είδα μια απόφαση στη Διαύγεια με ημερο-
μηνία 28 Απριλίου 2025. Πριν από μερικές ημέρες, δηλαδή… Κοίταξα το θέμα
και διάβασα: «Εκκαθάριση-εντολή πληρωμής της ΣΑ ΝΑ651 με τίτλο
ΕΠΑ/ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΩΝ συνολικού ποσού 8.928,00 ευρώ».
Λέω, μάλιστα. Ας το ανοίξω, ρε αδερφέ, να δω τι γίνεται. Και ξαφνικά βλέπω το
θέμα της πληρωμής. Και διαβάζω το εξής: «Εκστρατεία ενημέρωσης των ευά-
λωτων δανειοληπτών του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών».
Λέω, οκέι. Πηγαίνοντας πιο κάτω και στην επωνυμία του προμηθευτή, διαβά-
ζω: για τον κοντό Βοναπάρτη της δημοσιογραφίας… Μάλλον καθυστέρησαν
τις πληρωμές των συσσιτίων… Εκεί στο υπουργείο Οικονομικών όλα καλά;

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ2
Οι υπερωρίες στον... Γραφάκο 
και τα βιβλία για την Κίνα

Είχα ημέρες να δω την εργασία του Μανώλη Γραφά-
κου στο υπουργείο Περιβάλλοντος. Και διαπίστωσα
πως μεταξύ άλλων ο συγκεκριμένος γραμματέας συνεχί-
ζει να υπογράφει αποφάσεις για τις υπερωρίες των μετακλη-
τών (και αποσπασμένων) στο γραφείο του. Ουδεμία έκπληξη, δηλαδή. Και
επειδή το έψαξα να δω τι κάνει εκτός γραφείου, διαπίστωσα πως τον φωνά-
ζουν να μιλάει για… βιβλία. Ναι, κυρίες και κύριοι, ο Μανώλης Γραφάκος
έχει τόσες γνώσεις που μίλησε και για την Κίνα! Incroyable!

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ3
Δεν μας τα λέτε καλά, κύριε… γραμματέα!

Εντάξει, εκεί στον ΕΟΤ κάνουν γεύματα με εκπροσώπους της τουριστικής
αγοράς ενόψει του καλοκαιριού. Και δίνουν χρήματα. Οκέι. Αλλά βλέπω κάτι
«πακέτα» που αγοράζουν εκεί, χιλιάδων ευρώ, για συνέδρια που έγιναν τον
Μάρτιο και τα διοργάνωσαν ΜΜΕ. Έχω τις «αποδείξεις», δεν χρειάζεται να
γράψω περισσότερα. Είδα και τους ομιλητές, μέχρι και ο Ταχιάος πήγε και
μίλησε και μάλιστα οικοδεσπότης ήταν ο… διευθυντής του μέσου που το
διοργάνωσε και πήρε τη χορηγία. Αυτά τα ολίγα. Όλα τα βλέπω, κύριοι και
κύριε γραμματέα του ΕΟΤ, που βάζετε τις υπογραφές…

ΤΟ BIG DEAL ΤΟΥ ΟΡΕΣΤΗ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΥ ΚΑΙ ΤΗΣ QUALCO GROUP
Φιλοδοξεί να σηκώσει έως 100 εκατ. από την αγορά

Το «οκέι» της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, ώστε να χτυπήσει την πόρτα του χρηματιστηρίου, έλαβε η
εταιρεία Qualco, καθώς εγκρίθηκε το ενημερωτικό της δελτίο, όσον αφορά τη δημόσια προσφορά

για την εισαγωγή προς διαπραγμάτευση στη Ρυθμιζόμενη Αγορά του Χρηματιστηρίου Αθηνών
του συνόλου των μετοχών της. Αναμφίβολα πρόκειται για επιτυχία του ισχυρού άνδρα του
ομίλου Ορέστη Τσακαλώτου (ξάδελφος του πρώην υπουργού Οικονομικών), καθώς με βάση
τα τελευταία δημοσιευμένα οικονομικά στοιχεία η Qualco έκλεισε το 2023 έχοντας 47 εκα-

τομμύρια ευρώ ίδια κεφάλαια, ενώ ο κύκλος εργασιών της την ίδια χρονιά διαμορφώθηκε σε
131 εκατομμύρια ευρώ από 117 εκατ. που ήταν κατά την προηγούμενη χρήση. Όσο για τα κέρδη

προ φόρων, αυτά ανήλθαν σε 37,2 εκατ. ευρώ από 33,1 εκατ. ευρώ. Στόχος του ομίλου είναι να αντλή-
σει περί τα 80 έως 100 εκατομμύρια, με στόχο να διευρύνει και να ενισχύσει τις δραστηριότητές του.

Οι αυξήσεις του 10% 
στην ΕΡΤ και ο Παπαβασιλείου

Η επίσκεψη Μητσοτάκη στην ΕΡΤ, εκτός από χαλαρή, ήταν ιδι-

αίτερα χαρούμενη για τους εργαζομένους που είναι αλήθεια ότι

την περίμεναν πολύ καιρό. Ο λόγος είναι οι αυξήσεις

στους μισθούς που θα έρθουν οσονούπω και

πρόκειται να ανακοινωθούν τις επόμενες

ημέρες. Μια πηγή μου στην ΕΡΤ, που μου

έλεγε για το πόσο χαλαρός ήταν ο Κυριάκος

Μητσοτάκης μετά από πολύ καιρό, μου απο-

κάλυψε ότι οι αυξήσεις θα κυμανθούν σε

υψηλά επίπεδα που θα ξεπεράσουν το 10%. Εγώ,

βέβαια, θεωρώ ότι το ποσοστό μπορεί να φτάσει και το

12%. Να τονίσω και κάτι άλλο. Πολλή δουλειά στο Ραδιομέγαρο (το

γνωρίζω πολύ καλά) έχει κάνει ο CEO, ο Κώστας Παπαβασιλείου,

με μακρόχρονη και πλούσια προϋπηρεσία στη δημόσια ραδιοτη-

λεόραση, αναλαμβάνοντας σημαντικές θέσεις ευθύνης και έχον-

τας ουσιαστική συμμετοχή στον μετασχηματισμό του ραδιοτηλεο-

πτικού φορέα. Στο Μαξίμου μιλούν με τα καλύτερα λόγια, ψηλά τον

έχει και ο «ψηλός» Μαρινάκης (όχι ο εφοπλιστής).Po
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Δι’ ευχών 
των Αγίων 
Πατέρων ημών...

Παντού έχω αυτιά. Σας έγραψα χθες

για τον Πιερρακάκη που πήγε στο Άγιο

Όρος. Τέλεια. Σας τόνισα επίσης για τις

συναντήσεις που είχε και ότι «έστρωσε»

τον δρόμο στον Κυριάκο Μητσοτάκη, στη

δική του επίσκεψη εκεί. Τέλεια ξανά. Την

ίδια ώρα, η Νίκης (που διαλαλεί ότι

έχει… δεσμούς στο Άγιο Όρος) διέγραψε

τον Νίκο Παπαδόπουλο. Κλάμα για τον

ίδιο, αλλά και το κόμμα. Όλα όσα συνέβη-

σαν έχουν την εξήγησή τους. Γιατί ο Πιερ-

ρακάκης πέτυχε να αλλάξει το κλίμα στον

Άθω κάνοντας δεκτά πολλά από τα αιτή-

ματα που «σκούριαζαν» για πολύ καιρό

και τώρα βρήκαν… λύση. Και όποιος κα-

τάλαβε, κατάλαβε!

Στην Κρήτη ο Επίτροπος 
της ΕΕ Απόστολος Τζιτζικώστας 

Την Κρήτη επισκέφθηκε
χθες ο Απόστολος Τζιτζι-
κώστας με την ιδιότητα του
Επιτρόπου Βιώσιμων Με-
ταφορών και Τουρισμού
της ΕΕ. Τις επόμενες μέ-
ρες θα μεταβεί στη Ρόδο
και στο Καστελόριζο.

Ο κ. Τζιτζικώστας συναντήθηκε με τον περιφερειάρχη Σταύρο Αρ-
ναουτάκη και είχε σύσκεψη με φορείς του τουρισμού καθώς και με
αντιπεριφερειάρχες και περιφερειακούς συμβούλους της μεγαλονή-
σου, όπου ενημερώθηκε για τα έργα στο νησί. Στο γεύμα που παρέθε-
σε ο κ. Αρναουτάκης προς τιμή του Έλληνα Επιτρόπου βρέθηκε και ο
ισχυρός άνδρας της Seajets και της ΑΕΚ Μάριος Ηλιόπουλος, καθώς
πρόσφατα η Seajets ανακοίνωσε τη δρομολόγηση νέας γραμμής που
θα συνδέει τον Πειραιά με το
Ρέθυμνο με ενδιάμεσο σταθμό
τη Μήλο. Στο γεύμα παρευρέ-
θηκε και η υφυπουργός Τουρι-
σμού Άννα Καραμανλή. Στη
φωτογραφία (δεξιά) διακρίνον-
ται από αριστερά ο Απόστολος
Τζιτζικώστας, στη μέση ο περι-
φερειακός σύμβουλος Ηρα-
κλείου Γιώργος Καρτσάκης και
δεξιά ο Μάριος Ηλιόπουλος.
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Γεραπετρίτης: 
«Τετραγωνίζουμε τον κύκλο»

Κληθείς να σχολιάσει τις σχέσεις της χώρας μας με τις
Ηνωμένες Πολιτείες, ο υπουργός Εξωτερικών κ. Γεραπε-
τρίτης στο συνέδριο του Οικονομικού Ταχυδρόμου τόνισε
ότι «στην Ελλάδα έχουμε γίνει ειδικοί στη διπλωματική τριγω-
νομετρία, έχουμε καταφέρει να τετραγωνίζουμε κύκλους». Αν και ομολογώ ότι με
μπέρδεψε η απάντησή του, ο ίδιος εξήγησε ότι «έχουμε άριστη στρατηγική σχέση
με τις ΗΠΑ, στο βέλτιστο επίπεδο που ήταν ποτέ. Έχουμε παραδοσιακά ισχυρούς
δεσμούς με τον αραβικό κόσμο και μια στρατηγική σχέση με το Ισραήλ».

«Πράσινος» Τιτανικός
Μεγάλο μούδιασμα μαθαίνω ότι έχουν πάθει τα στελέχη

της Χαριλάου Τρικούπη μετά τις δύο προχθεσινές δημοσκο-
πήσεις αλλά και τις επόμενες που έρχονται οσονούπω. Το
ΠΑΣΟΚ όχι μόνο δεν πλησιάζει τη δεύτερη θέση, αλλά υπο-
λείπεται σταθερά της Πλεύσης Ελευθερίας της Ζωής Κων-
σταντοπούλου - και μάλιστα με πτωτική πορεία. Στην Alco για τον Alpha το ΠΑΣΟΚ έπεσε στο
10,4% από το 11,7% τον Μάρτιο και στην Opinion Poll για το Action24 μέσα σε έναν μήνα έχασε
1,3 μονάδα και βρίσκεται στο 13%. «Βρισκόμαστε μπροστά σε στρατηγικό αδιέξοδο», μου
έλεγε στενός συνεργάτης του προέδρου Νίκου Ανδρουλάκη, ο οποίος δεν θέλει καν να σκέ-
φτεται τι λένε τα κομματικά στελέχη πίσω από την πλάτη του...

Κακά μαντάτα 
για τον... άχαστο

Αυτό που συζητιέται για
τα δημοσκοπικά ευρήματα
είναι η ψυχρή υποδοχή
που φαίνεται να έχει το σε-
νάριο επιστροφής του Αλέ-
ξη Τσίπρα. Το 68,4% των
ερωτηθέντων λέει «όχι»
στην επάνοδό του στην
ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ. Και το
Μαξίμου, που κρατά πάντα
μετρημένη στάση για τα
εσωτερικά των αντιπάλων, διαπιστώνει πως το «ιστορι-
κό κεφάλαιο Τσίπρας» μοιάζει πλέον εξαντλημένο. Η
φθορά, όπως λένε, δεν είναι πάντα αναστρέψιμη. Κακά
τα μαντάτα για τον Αλέξη, αφού όσα rebranding και να
κάνει, δεν αλλάζει η κατάσταση.

Ο «13-0» 
πήρε τη σκυτάλη

Και μιας και μιλάμε για
τον άχαστο, σας έγραφα
χθες ότι η Όλγα Γεροβα-
σίλη υπεραμύνθηκε Τσί-
πρα και επιτέθηκε στην
Κωνσταντοπούλου. Τη
σκυτάλη παρέλαβε ο
«13-0» Νίκος Παππάς,
όχι τόσο στην υπεράσπι-
ση του Αλέξη όσο στην
επίθεση κατά της Κων-
σταντοπούλου. «Έχει σημασία το ποιοι επιτίθενται
σε ποιον. Οι συγκεκριμένοι πιο πολύ θα τη δυναμώ-
σουν τη Ζωή παρά θα την αποδυναμώσουν», μου
σχολίαζε παλαιό στέλεχος της Αριστεράς. Δεν θα
διαφωνήσω.

Κρίση ταυτότητας 
στον ΣΥΡΙΖΑ

Και θα παραμείνω στα του ΣΥΡΙΖΑ
καθώς έμπειρος κοινοβουλευτικός
της Κεντροαριστεράς μού σχολίασε: «Η
έλλειψη αφηγήματος φέρνει κρίση ταυτό-
τητας». Τη δεδομένη στιγμή δεν υπάρχει
μόνο το πρόβλημα της έλλειψης προ-
γράμματος στην Κουμουνδούρου,
αλλά και εκείνο της γενικότερης στά-
σης του κόμματος. Δεν είναι καν ξε-
κάθαρο αυτήν τη στιγμή αν το κόμμα
απευθύνεται στην ευρύτερη Κεντροαρι-
στερά ή στην Αριστερά αμιγώς. Από τη μία ο Πολάκης να λέει ότι
η «εργαλειοποίηση δεν είναι κακό πράγμα» και από την άλλη ο
Ζαχαριάδης να μιλά για πανεπιστημιακή αστυνομία. Έχει χαθεί
τελείως η μπάλα, σύντροφοι. Οδηγείστε με μαθηματική ακρίβεια
εκτός Κοινοβουλίου.

Η Γιάννα, ο «Μπένι» 
και το «όχημα»

Στην ΕΣΗΕΑ θα εμφανιστεί στις 26 Μαΐου η Γιάννα Αγγε-
λοπούλου, αυτήν τη φορά όχι για να οργανώσει αλλά για
να... μνημονεύσει τους Ολυμπιακούς Αγώνες. Αφορμή, η
παρουσίαση του βιβλίου του Γιώργου Λακόπουλου «Η
μπαλάντα των Ολυμπιακών Αγώνων». Δίπλα της στην πα-
ρουσίαση θα είναι και ο Βαγγέλης Βενιζέλος. Η εικόνα
από μόνη της -της Γιάννας δίπλα σε κορυφαίο Πασόκο-
μας φέρνει στο μυαλό έναν από τους πιο καταστροφικούς
συνδυασμούς στη σύγχρονη ιστορία μας. Πάντως, η Γιάν-
να φαίνεται πως ψάχνεται με κάθε τρόπο να προσκολληθεί
στο καταλληλότερο «όχημα» και να επανέλθει στο προ-
σκήνιο. Τώρα το κατά πόσο αυτό το «όχημα» είναι ο Βενι-
ζέλος, μένει να το δούμε. Καλό θα ήταν βέβαια να θυμούν-
ται και οι δύο, μιας και θα παρουσιάσουν την «Μπαλάντα
των Ολυμπιακών Αγώνων», ότι υπάρχει πάντα και η «Μπα-
λάντα του κυρ Μέντιου»...

Στήνουν «αναχώματα» στη Ζωή

Λ
αμπρές σελίδες γράφονται το τελευταίο διάστη-
μα στη Βουλή με φόντο τις παρεμβάσεις της
Ζωής Κωνσταντοπούλου. Το θέμα αφορά κυρίως

την τακτική της να μιλά και να ξεχνά να σταματήσει, προ-
καλώντας πολλές φορές εκνευρισμό είτε στο προεδρείο
είτε σε συναδέλφους της. Ο κάθε πολιτικός της αντίπα-
λος πλέον επιχειρεί να στήσει «αναχώματα» προκειμένου να αντιμετωπίσει τον χειμαρρώδη λόγο της. Αυτός που
την τρέλανε όμως ήταν ο υφυπουργός Εργασίας Κώστας Καραγκούνης. Σε επίκαιρη ερώτηση της κυρίας Κων-
σταντοπούλου για τα εργατικά ατυχήματα, που σε φυσιολογικές καταστάσεις θα διαρκούσε το πολύ ένα μισάω-
ρο, ξεπέρασε τη μιάμιση ώρα! Το επικό σκηνικό όμως ήταν ο άτυπος ανταγωνισμός μεταξύ τους, καθώς ο κ. Κα-
ραγκούνης σχεδόν ισοφάρισε σε διάρκεια τις μακροσκελείς τοποθετήσεις της. Σε σημείο μάλιστα που κάποιοι
σχολίαζαν ότι το κάνει επίτηδες για να εκνευρίσει την πρόεδρο της Πλεύσης Ελευθερίας. Φευ! Υπήρχε όμως και
συνέχεια, καθώς η Ζωή είχε και άλλη ερώτηση, αυτήν τη φορά προς τον κ. Τσάφο. Αφού επιχειρηματολόγησε για
πάνω από 20 λεπτά, η απάντηση που πήρε από τον υπουργό ήταν μονολεκτική. Σε βαθμό μάλιστα που και η ίδια η
πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας αιφνιδιάστηκε. Αυτό βέβαια δεν πτόησε το ηθικό της, καθώς ανασυγκρότησε
δυνάμεις και επιτέθηκε στον υπουργό, χωρίς όμως να «προκαλέσει» την ψυχραιμία του. 



Ποιος πρώην πρωθυπουργός (με τερά-

στια ποσοστά δημοφιλίας) δέχεται «πιέ-

σεις» να δώσει το… πράσινο φως στον γιο του

για να κατέβει στον στίβο της πολιτικής; Για να σας

βοηθήσω, το τελευ-

ταίο διάστημα πλη-

θαίνουν οι δημό-

σιες εμφανίσεις

του και από το φιλι-

κό περιβάλλον της

οικογένειας υπάρ-

χουν εισηγήσεις να

κατέλθει ο τζού-

νιορ στην κεντρική σκηνή. Δεν θα σας αποκαλύψω το

όνομα, αλλά ο νεαρός έχει τα προσόντα, είναι συμπα-

θέστατος και είναι απολύτως βέβαιον ότι θα σαρώσει.

Περιμένει προφανώς το πράσινο φως του πατρός. Επί-

σης δεν είμαι σίγουρος ότι ο νεαρός έχει αποφασίσει

να κάνει αυτό το μεγάλο άλμα στη ζωή του. 
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Τα «γαλάζια» μέτρα 
και η κανονικότητα 
αποδίδουν

Δ
υνατό boost έδωσε η δημοσκόπηση
της Opinion Poll στην κυβέρνηση,
όσον αφορά την κοινή γνώμη. Από την

κυβέρνηση τονίζουν σταθερά ότι οι δημοσκο-
πήσεις είναι πάντοτε φωτογραφία της στιγμής,
ωστόσο φαίνεται να ανταποκρίνεται θετικά ο
κόσμος στις κυβερνητικές πρωτοβουλίες και
αυτό το πιστώνεται κυρίως ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης, αφού γύρισε κατά πολύ το κλίμα και
σε αυτό βοήθησε και ο ανασχηματισμός. «Δι-
κό του το μαχαίρι, δικό του και το καρπούζι»,
μου σχολίασε έμπειρος αναλυτής, εννοώντας
πως είναι καθαρά στο χέρι του πρωθυπουργού
αν θα ανακτήσει το μεγάλο του ποσοστό των
εθνικών εκλογών ή όχι, αφού πρακτικά δεν
υπάρχει αντίπαλος.

Συνταγματικό
το «τεκμαρτό» και
με τη βούλα του ΣτΕ
Με τη σφραγίδα της Ολομέλειας του Συμβουλί-
ου της Επικρατείας, ο τεκμαρτός προσδιορι-
σμός του ελάχιστου εισοδήματος για ελεύθε-
ρους επαγγελματίες κρίνεται συνταγματικά
ανεκτός. Το τεκμαρτό είναι εξορθολογιστικό
και όχι τιμωρητικό, μου αναφέρουν έμπειροι
φοροτεχνικοί, αλλά υπάρχουν και περιπτώσεις
που είναι άδικο. Ωστόσο, το τεκμαρτό δεν παρα-
βλέπει τα ατομικά δικαιώματα, καθώς προβλέ-
πεται ρητά το δικαίωμα αμφισβήτησής του από
τον φορολογούμενο. 

Τι μήνυμα θα στείλει
ο Τζιτζικώστας
Στη Ρόδο θα βρεθεί αύριο, Πέμπτη, ο επίτροπος
Μεταφορών και Υποδομών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης Απόστολος Τζιτζικώστας. Εν συνεχεία θα με-
ταβεί στο ακριτικό Καστελόριζο για τον εορτασμό
της μέρας της Ευρώπης (9 Μαΐου). Το μήνυμα που
θα εκπέμψει για τα ελληνικά σύνορα στη γειτονι-
κή Τουρκία, μια ανάσα από τα παράλιά της, θα εί-
ναι βροντερό, όπως λένε συνεργάτες του.
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Συγκινητικές αναρτήσεις 
στη μνήμη της Μαρίκας
Μητσοτάκη

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης και η
Ντόρα Μπακογιάννη τίμησαν με συγκινητικές
αναρτήσεις τη μνήμη της Μαρίκας Μητσοτάκη, δεί-
χνοντας πως η πιο ισχυρή πολιτική παρακαταθήκη
είναι η ανθρώπινη.

Ο πρωθυπουργός επέλεξε μια φωτογραφία από
την αποφοίτησή του, με τους γονείς του δίπλα του,
για να μιλήσει για τη «σκυτάλη αγάπης και χαράς»
που περνά από γενιά σε γενιά. Από πλευράς της, η
Ντόρα Μπακογιάννη ανέβασε δική της κοινή φωτο-
γραφία με την αείμνηστη Μαρίκα, γράφοντας: «Πό-
σο τυχεροί είναι όσοι έχουν τις μαμάδες τους!».

Κοινός τόπος; Η οικογενειακή πίστη, η τρυφερό-
τητα και η σιωπηρή δύναμη μιας γυναίκας που άφη-
σε το αποτύπωμά της τόσο στην πολιτική ιστορία
όσο και στις καρδιές των δικών της αλλά και όλων
μας. Και φυσικά, η ίδια η έννοια της οικογένειας,
που δεν είναι ένα απλό σύνθημα, αλλά ένα βαθιά
προσωπικό βίωμα και η βάση για τα πάντα.

Μεγάλο ενδιαφέρον 
στα διεθνή μέσα για
το ελληνικό Kids Wallet 
Εκτενή κάλυψη έχει
λάβει από διεθνή μέ-
σα ενημέρωσης η
ενεργοποίηση της
εφαρμογής Kids Wal-
let στην Ελλάδα, η
οποία επιτρέπει σε γονείς να θέτουν χρονικούς πε-
ριορισμούς στη χρήση μέσων κοινωνικής δικτύω-
σης από τα παιδιά τους και επιβεβαιώνει την πραγ-
ματική ηλικία των ανήλικων χρηστών. Η είδηση είχε
ευρύτατη διασπορά στις Ηνωμένες Πολιτείες και
στον Καναδά, με δεκάδες μέσα ενημέρωσης, από το
Λος Άντζελες στη Δυτική Ακτή έως το Χιούστον στο
Τέξας, να αναδημοσιεύουν ανταπόκριση του μεγά-
λου πρακτορείου Associated Press.



Είπε τον Νατσιό…
καημένο

Ο Νίκος Παπαδόπουλος, δια-
γραφείς βουλευτής της Νίκης,
απασφάλισε χθες εναντίον του
πρώην προέδρου του…
Αν α φ ε ρ ό μ ε ν ο ς
στον πρόεδρο
της Νίκης Δη-
μήτρη Νατσιό,
είπε: «Δεν θέ-
λω να κακολο-
γήσω τον Δημή-
τρη Νατσιό, βλέ-
πω, ο καημέ-
νος, δεν μπορεί
να πάρει από-
φαση. Εδώ και
δύο μήνες του
λέω “έλα να μιλή-
σουμε”. Έτρεχα πίσω του, τρομάρα
μου, έλεγα “ο δάσκαλος του γέ-
νους”, ότι πηγαίναμε να αφυπνί-
σουμε τον κόσμο για μία καλύτερη
πατρίδα». Απόλαυση λέμε…
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Τι γίνεται με τον Καραμέρο
Πολύ ψωμί έχει ο ΣΥΡΙΖΑ… Σας μεταφέ-
ρω ότι μέσα σε όλες τις γκρίνιες υπάρχει
και αυτή για τον Γιώργο Καραμέρο. Μα-
θαίνω ότι κάποιοι από το κόμμα τού ρί-
χνουν «ανάθεμα» για τον δημοσκοπικό
κατήφορο που ακολουθεί η Κουμουν-
δούρου. Βέβαια, ο Καραμέρος είναι εκ-
πρόσωπος Τύπου του κόμματος. Δηλαδή,
η δουλειά του είναι να μεταφέρει το αφή-
γημα του ΣΥΡΙΖΑ στον Τύπο. Όταν δεν υπάρχει αφήγημα,
σύντροφοι, τι να μεταφέρει και εκείνος στον Τύπο;Τo

..
. 
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Ο Παπασταύρου «τρέχει» 
την ενεργειακή διπλωματία
Δεν έχει αφήσει 24ωρο χωρίς επαφή ο Σταύρος Παπασταύ-

ρου. Ο υπουργός Ενέργειας «τρέχει» το ενεργειακό χαρτοφυλά-
κιο με συνέπεια τεχνοκράτη και βάρος διπλωμάτη. Πρώτα Αίγυ-
πτος, τώρα Ισραήλ κι έπεται συνέχεια, μας λένε. Οι ενεργειακές
συμμαχίες στην Ανατολική Μεσόγειο «κουμπώνουν» με τις κυ-
βερνητικές προτεραιότητες και ο Παπασταύρου αποδεικνύει ότι
δεν τοποθετήθηκε τυχαία εκεί. Το Μαξίμου παρακολουθεί στενά
τις εξελίξεις και δεν κρύβει την ικανοποίησή του για τη «σιωπη-
ρή αποτελεσματικότητα» του υπουργού.

Ομάδα Αλήθειας
προς Φάμελλο:
«Ραντεβού
στα δικαστήρια»

Ραντεβού στα... δικαστήρια έδωσαν ο Κώ-
στας Δογάνης και ο Κίμων Μπένος, τα δύο
πρόσωπα δηλαδή της Ομάδας Αλήθειας, με
τον Σωκράτη Φάμελλο μέσω ανάρτησης στα

μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης. Αφορμή στάθηκαν

οι δηλώσεις του προ-
έδρου του ΣΥΡΙΖΑ,
ότι η Ομάδα Αλήθει-

ας λειτουργεί ως «μη-
χανισμός αισχρής προ-
παγάνδας και δολοφο-

νίας χαρακτήρων.
Ακόμα και των συγ-
γενών των θυμάτων
των Τεμπών». Στην

ανάρτησή της η Ομάδα
Αλήθειας αποκαλύπτει ότι

το εμπορικό σήμα «Ομάδα Αλήθειας» έχει
κατοχυρωθεί από το 2016, καταρρίπτοντας
τους ισχυρισμούς περί «εταιρείας Ομάδας
Αλήθειας» για την Blue Skies. Ξεκαθαρί-
ζουν ταυτόχρονα για άλλη μια φορά ότι δεν
υπάρχει ιδιοκτησιακή σχέση με τη Νέα Δη-
μοκρατία. Η κίνηση αυτή έπεται των άλλων
δύο αγωγών που έχουν καταθέσει εις βάρος
των Θανάση Γλαβίνα και Παναγιώτη Δουδω-
νή του ΠΑΣΟΚ. Τώρα οι «καταγγέλλοντες»
την Ομάδα Αλήθειας καλούνται να αποδεί-
ξουν όσα λένε εις βάρος της στα δικαστήρια.
Δεν φαίνεται ότι θα πάει και πολύ καλά αυτό.
Πάρτε ποπ κορν σε κάθε περίπτωση. Θα
δούμε αρκετά επεισόδια. Ποιο «Squid Ga-
me» και «Wednesday»…

Γελάνε και τα τσιμέντα με τις δηλώσεις του «άκαπνου» Κυρανάκη

A
ρχισαν τα παρατράγουδα με τις δη-
λώσεις Κυρανάκη για μειωμένο κό-
μιστρο στα ταξί κάθε Παρασκευή,

Σάββατο και Κυριακή ώστε να μεταφέρονται
άτομα που έχουν καταναλώσει αλκοόλ. Δη-
λώσεις που εκθέτουν συνολικά την κυβέρνη-
ση, παρά το γεγονός ότι ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος Παύλος Μαρινάκης έσπευσε να
τον αδειάσει εγκαίρως. Τι είπε λοιπόν ο νέος
υπουργός αναπληρωτής Μεταφορών; Να επι-
δοτεί το κράτος τα γλέντια όσων θέλουν να με-
θοκοπούν και να πληρώνουμε εμείς οι φορο-

λογούμενοι το ταξί που θα ναυλώνουν! Να
επιδοτήσουμε το «πιώμα» δηλαδή! Κορυφαία
πολιτική σκέψη… Γελάνε και τα τσιμέντα με τα
λεγόμενα του Κυρανάκη. Ο δε Θύμιος Λυμπε-
ρόπουλος είναι στα κάγκελα με τον Κώστα
Κυρανάκη, λέγοντας ότι γελοιοποιεί τον θε-
σμό της επιδότησης: «Γελοιοποιεί τη λέξη
“επιδότηση”. Γελοιοποιεί και εμένα που είμαι
επαγγελματίας, που έχω υποστεί τα πολλά
χρόνια που έχω δουλέψει ταξί απίθανες κατα-
στάσεις, επικίνδυνες», είπε ο πρόεδρος του
ΣΑΤΑ. Αυτά παθαίνεις όταν σε τόσο κρίσιμα

υπουργεία βάζεις άπειρους και άκαπνους αν-
θρώπους που δεν έχουν επαφή με την πραγ-
ματικότητα και καμία σχέση με αυτό που λέμε
«μεροκάματο». Τώρα στο Μαξίμου τρέχουν να
μαζέψουν τα ασυμμάζευτα… 

Σε πανικό η Ανδρούτσου, απειλεί
τους δημότες του Αγίου Δημητρίου

Αίσθηση έχουν προκαλέσει οι αποκαλύψεις της «Political»
για όσα έχουν συμβεί με τον παιδικό σταθμό στον οποίο έχασε
τη ζωή του ένα τρίχρονο αγοράκι και την εμπλοκή της πρώην
δημάρχου Αγίου Δημητρίου Μαρίας Ανδρούτσου στην υπόθεση, καθώς και την πρωτόδικη
καταδίκη της σε 15 μήνες φυλάκιση με αναστολή.

Φαίνεται όμως ότι έχουν προκαλέσει και έναν σχετικό πανικό στην ίδια, καθώς στην ανάρ-
τηση της εφημερίδας για το ρεπορτάζ στο Facebook η πρώην Δήμαρχος απειλεί με νομικές
κινήσεις όσους σχολιάζουν αρνητικά την ίδια και το έργο της κατά τη διάρκεια της θητείας
της.

Χαρακτηριστική είναι η επίθεση που εξαπολύει εναντίον χρήστη ο οποίος αναφέρει στο
σχόλιό του «φάγανε… φάγανε… φάγανε… » και η κυρία Ανδρούτσου απαντά «μπορείτε να το
αποδείξετε στη Δικαιοσύνη αυτό;».

Μάλλον αυτή είναι η ενδεδειγμένη στάση που νομίζει ότι πρέπει να κρατήσει η κυρία Αν-
δρούτσου απέναντι στους επικριτικούς δημότες, γιατί προφανώς δεν έχει άλλον τρόπο να πεί-
σει για το αντίθετο.   
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Ο Θύμιος σε γυρεύει… 
Ο οποίος ετοιμάζει 48ωρη

απεργία και κατάφερε
να αποδομήσει τον Κυρανάκη

μετατρέποντάς τον από υπουργό
αναπληρωτή 

σε «παραγωγό ανεκδότων».

Κωστάκη, 
πες αλεύρι;
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Δ εν ξέρω αν συμβαίνει σε άλλη χώρα της Ευρώπης αυτό, πλην

κάποιων πολύ βαθιά βαλκανικών ενδεχομένως. Δυσκολεύομαι

να φανταστώ πάντως ότι στις χώρες στις οποίες θέλουμε να πι-

στεύουμε ότι συγκαταλέγεται η Ελλάδα, αυτές του πολιτισμένου δυτικού

κόσμου, υπάρχει στον δημόσιο τομέα τόση διαφθορά. Ποια Κολομβία, παι-

διά; Την Κολομβία τη στρώσανε. Ή, μάλλον, για να το πω πιο σωστά, ΜΕΧΡΙ

και την Κολομβία τη στρώσανε. Εδώ εμείς δεν στρώνουμε με την καμία.

Διάβαζα για τα 8 κτηματολογικά

γραφεία στα οποία έκανε ντου η

Αστυνομία, όπως καταλάβατε. Εν-

νέα συλλήψεις, λέει, για δωροδο-

κίες, μεταξύ των συλληφθέντων

και μια προϊσταμένη, πεντακοσα-

ρικάκι τσίμπαγαν για να «προ-

ωθήσουν την υπόθεσή σας». Και

προφανώς εσείς το δίνατε, τι να

κάνετε; Αν δεν το δίνατε, θα το εί-

χαν κλείσει το μαγαζί και δεν θα

κουβεντιάζαμε τώρα. Για κάποιον

λόγο το δίνατε.

Τα ίδια και τα ίδια
Τους πιάσανε όμως, θα πείτε.

Χαίρω πολύ. Πιάνουν καμιά δεκα-

ριά κάθε έξι μήνες, copy-paste θα

μπορούσα να το κάνω το κείμενο

και να αλλάζω μόνο το όνομα της

υπηρεσίας και τα ποσά. Κατά τα

άλλα, οι ιστορίες είναι ολόιδιες.

Δεν θέλω ΚΑΝ να φανταστώ πόσοι

υπάρχουν ακόμη στο ελληνικό

Δημόσιο που κάνουν ανάλογες

κομπίνες, λουμπινιές και άλλα

ευφάνταστα κόλπα για να βγάζουν χαρτζιλίκι σε βάρος μας. Γιατί

υπάρχουν όλοι αυτοί; Είναι κάτι στο αίμα μας; Μας ρίχνουν τίποτε στο

νερό που μας κάνει συλλογικά απατεώνες; Όχι βέβαια.

Το σύστημα εκμεταλλεύονται οι συγκεκριμένοι και τις χιλιάδες

τρύπες του.

Πεντακόσια ευρώ, τούτοι εδώ, για να κάνεις τη δουλειά σου, στη

χώρα που παλεύει να φτιάξει Εθνικό Κτηματολόγιο από τον καιρό της

λάσπης και φτάσαμε στον καιρό της Τεχνητής Νοημοσύνης και ακό-

μη δεν το έχουμε φτιάξει. Μόνη μου να το πάλευα, χειρόγραφα και μετρών-

τας πόντο πόντο όλα τα χωράφια της Ελλάδας (σιγά και τη μεγάλη χώρα), τό-

σα χρόνια, θα το είχα τελειώσει, πιστεύω.

Και βέβαια προφανέστατα αν υπήρχε Εθνικό Κτηματολόγιο, δεν θα υπήρ-

χε λόγος να χώσεις το 500άρικο, όλα θα γίνονταν όπως πρέπει.

Θα βρίσκανε κάτι άλλο βέβαια, αρχικά επειδή είμαστε άριστα εκπαιδευ-

μένοι στο σπορ που λέγεται «μικροδιαφθορά», τόσα χρόνια το παίζουμε.

Πιάνουν έναν και ξεφυτρώνουν 100 από πίσω. Και όταν κλείνουν μια τρύπα,

εμφανίζονται μερικές δεκάδες άλλες. Διότι το ελληνικό Δημόσιο παραμέ-

νει πάντα πολύ πίσω από την εποχή του, αυτό είναι το βασικό του πρόβλημα.

Αυτό και το γεγονός ότι τα μέτρα που λαμβάνονται για να φτιαχτεί είναι όλα

αποσπασματικά.

Από τότε που θυμάμαι τον εαυτό μου, θυμάμαι παράλληλα και κάποιον να

το «εκσυγχρονίζει». Και δώσ’ του μπράβο, και ναι, και τι ωραία που τα λέτε

και αχ, τέλεια θα γίνουν όλα και

τελικά τίποτε δεν γίνεται. Ή μάλ-

λον, για να είμαι δίκαιη, γίνονται

πράγματα, αλλά το αποτέλεσμα

συνολικά είναι περίπου σαν να

προσπαθείς να καθαρίσεις τον

Εθνικό Κήπο με τσιμπιδάκι των

φρυδιών. Ώσπου να φτάσεις από

τη μία άκρη στην άλλη έχουν πε-

ράσει μερικά χρόνια και εκεί απ’

όπου ξεκίνησες έχουν γίνει 30

μέτρα τα χόρτα.

Τι φταίει;
Δεν μπορεί όμως, ρε σεις, τι δι-

άολο. Στον Άρη θα πάμε όπου να

’ναι, το μόνο απάλευτο σε αυτό τον

πλανήτη είναι το δικό μας Δημό-

σιο; Τι του συμβαίνει και δεν μπο-

ρεί να φτιαχτεί; Από τι το τόσο

ανήκεστο πάσχει; Πού κολλάνε οι

κυβερνήσεις μας, που εγώ -ως

καλός άνθρωπος- θα τους κατα-

λογίσω την καλύτερη των προθέ-

σεων; Και στατιστικά να το δεις,

εξάλλου, από τις άπειρες που

έχουν περάσει, δεν μπορεί, κάποιες θα ήθελαν όντως να το εξυγιά-

νουν.

Αυτό αντιστέκεται όμως πιο σθεναρά και από το Στάλινγκραντ.

Και αυτό είναι εξοργιστικό, διότι όλοι αυτοί πληρώνονται με δικά

μας χρήματα και, πέραν αυτού, οι λουμπινιές που κάνουν δικά μας

χρήματα κοστίζουν επίσης. Τσουπ, μεζονέτα ξαφνικά ο ΔΥ, ενώ εσύ

το ρημάδι το 500άρικο που σου ζητάει, για να κάνει τη ΔΟΥΛΕΙΑ του,

φτύνεις αίμα για να το βρεις.

Τέλος πάντων, ωραία, τους πιάσανε και αυτούς, ακούσαμε πάλι κάποια

όμορφα λόγια για «μηδενική ανοχή» και τα λοιπά. Το σώζω το κείμενο, διότι

σε κανένα εξάμηνο που θα πιάσουν τους επόμενους δεν θα κάθομαι να

γράφω τα ίδια.

Θα το έχετε ξεχάσει, άλλωστε. Ακριβώς όπως θα έχετε ξεχάσει και τις

προηγούμενες απάτες, την προηγούμενη διαφθορά και τις προηγούμενες

εξαγγελίες. Και η ζωή συνεχίζεται.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Αυτό το τέρας που ποτέ
δεν πεθαίνει
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Χ
αμόγελα στο Μέγαρο Μαξίμου και
δυσθυμία στα κόμματα της αντιπολί-
τευσης φέρνει ο νέος κύκλος των

δημοσκοπήσεων που ξεκίνησε στις αρχές
της εβδομάδας και δείχνει ότι η ΝΔ έχει
μπει σε μάλλον σταθερή τροχιά ανόδου, σε
αντίθεση με το ΠΑΣΟΚ και τον ΣΥΡΙΖΑ, που
βλέπουν τις δυνάμεις τους να συρρικνώ-

νονται και την προοπτική
τής μεταξύ τους συνεργα-
σίας να δείχνει ότι δεν οδη-
γεί σε εναλλακτική πρόταση
εξουσίας.

Το τελευταίο έχει αυτο-
νόητη σημασία στο σημερι-
νό πολιτικό σκηνικό, στο
οποίο, για μία ακόμη φορά,

μόνο η κυβερνητική παράταξη δείχνει να
μπορεί να αρθρώσει πειστικό λόγο, που να
γίνεται αποδεκτός θετικά από τους ψηφο-
φόρους. Στην αντίπερα όχθη, τόσο το κόμμα
του Νίκου Ανδρουλάκη όσο και αυτό του
Σωκράτη Φάμελλου, όσες πρωτοβουλίες
και αν έχουν λάβει, δείχνουν να έχουν απο-
λέσει τη δυνατότητα όχι μόνο να προσελκύ-
σουν νέους ψηφοφόρους, αλλά και να κρα-
τήσουν τις δυνάμεις τους. Η μόνη σταθερά
ενισχυμένη είναι η Πλεύση Ελευθερίας της
Ζωής Κωνσταντοπούλου, η οποία, ωστόσο,
στη συνείδηση της συντριπτικής πλειονότη-
τας των πολιτών έχει καταγραφεί ως ο βασι-
κός υποδοχέας της ψήφου διαμαρτυρίας
και όχι ως εναλλακτική πρόταση εξουσίας.

Ειδικότερα, οι δύο δημοσκοπήσεις που
είδαν το φως της δημοσιότητας τη Δευτέρα,
της Opinion Poll (Action) και της Alco (Al-
pha), εμφανίζουν τη ΝΔ να ανακτά το χαμέ-
νο έδαφος μετά τα μέτρα που εξήγγειλε
πρόσφατα ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-
τσοτάκης. Ταυτόχρονα, η Πλεύση Ελευθε-
ρίας παγιώνεται στη δεύτερη θέση με άνοδο
των ποσοστών της, ενώ το ΠΑΣΟΚ υποχώρη-
σε κι άλλο, περιοριζόμενο στην τρίτη θέση.

Μάλιστα, η δημοσκόπηση του Action 24
και της Opinion Poll δείχνει ότι στην εκτίμη-
ση ψήφου η ΝΔ παρουσιάζει αύξηση των
ποσοστών της κατά σχεδόν δύο ποσοστιαίες
μονάδες και φτάνει στο 30%, επιστρέφοντας
στις επιδόσεις του Ιανουαρίου, ενώ τα μέτρα
που ανακοίνωσε αμέσως μετά το Πάσχα ο
πρωθυπουργός για επίδομα στους χαμηλο-
συνταξιούχους και επιδότηση ενοικίου έως
800 ευρώ έγιναν δεκτά με μεγάλη ικανοποί-
ηση από τους αποδέκτες.

Δεν υπάρχει εναλλακτική πρόταση 
Τα επιτελεία των κομμάτων έχουν εστιά-

σει στα ποιοτικά ευρήματα των ερευνών, τα
οποία συγκλίνουν στο συμπέρασμα ότι τα
κόμματα της αντιπολίτευσης δεν συνιστούν
αξιόπιστη εναλλακτική πρόταση. Ταυτόχρο-
να, υποχωρεί και το αίσθημα απογοήτευσης
έναντι της κυβέρνησης, η οποία βελτιώνει

τα ποσοστά της. Παράλληλα, μειώνεται το
ποσοστό όσων βλέπουν τις επόμενες εκλο-
γές ως ευκαιρία για ψήφο διαμαρτυρίας.
Και αυτό είναι από τα στοιχεία που προκρί-
νουν στις αναλύσεις και τον σχεδιασμό τους
στο κυβερνητικό επιτελείο. 

Τα «καμπανάκια»
Παρά ταύτα, η κυβέρνηση, όπως παραδέ-

χονται άλλωστε κυβερνητικά και κομματικά
στελέχη, έχει ακόμα αρκετό δρόμο να δια-
νύσει για να κλείσει «τρύπες» και να μετα-
βάλει τα συναισθήματα μερίδας των ψηφο-
φόρων της ΝΔ που, σύμφωνα με την Alco,
κινούνται από απογοήτευση και οργή μέχρι
ανασφάλεια.

Η δημοσκόπηση της Opinion Poll
Σύμφωνα με τα αποτελέσματα της δημο-

σκόπησης της Opinion Poll (Action 24), η
Νέα Δημοκρατία συγκεντρώνει ποσοστό
25,2%, διατηρώντας την πρωτοκαθεδρία.
Ακολουθούν η Πλεύση Ελευθερίας με

13,9%, το ΠΑΣΟΚ με 11%, η Ελληνική Λύση
με 8,8%, το ΚΚΕ με 7,1% και ο ΣΥΡΙΖΑ με μό-
λις 5,1%.

Ο «Κανένας» εξακολουθεί να είναι ο κα-
ταλληλότερος για πρωθυπουργός με 31,7%.
Ακολουθούν ο Κυριάκος Μητσοτάκης με
30,4%, η Ζωή Κωνσταντοπούλου με 11,3%, ο
Κυριάκος Βελόπουλος με 5,1%, ο Νίκος Αν-
δρουλάκης με 4,9%, ο Δημήτρης Κου-
τσούμπας με 3,1% και ο Σωκράτης Φάμελ-
λος με 2,5%.

Το ΠΑΣΟΚ συγκεντρώνει μόνο 8% στην
ερώτηση «ποιο κόμμα ασκεί την πιο αποτε-
λεσματική αντιπολίτευση», την ώρα που η
Πλεύση Ελευθερίας καταγράφει εντυπω-
σιακό ποσοστό 20,7%.

Το 74,6% των πολιτών δηλώνει πως θεω-
ρεί την πολιτική σταθερότητα «πολύ» ή «αρ-
κετά» σημαντική, ενώ το 37% βλέπει θετικά
το ενδεχόμενο συνεργασίας ανάμεσα σε
ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Αριστερά.

Παρά ταύτα, το 30,5% θεωρεί ρεαλιστική
μια τέτοια σύμπραξη, ενώ το 26,4% αντιμε-

τωπίζει θετικά το ενδεχόμενο επιστροφής
του Αλέξη Τσίπρα σε πρωταγωνιστικό ρόλο.

Ιδιαίτερη σημασία έχει το γεγονός ότι το
μεγαλύτερο ποσοστό των ερωτηθέντων δη-
λώνει θετικά διακείμενο απέναντι στα μέτρα
που ανακοίνωσε η κυβέρνηση μετά τον ανα-
σχηματισμό.

Η δημοσκόπηση της Alco
Σύμφωνα με το πρώτο μέρος της δημο-

σκόπησης της Alco που παρουσιάστηκε στο
κεντρικό δελτίο ειδήσεων του Alpha, στην
πρόθεση ψήφου, η ΝΔ καταγράφει ποσοστό
24,7%. Στη δεύτερη θέση βρίσκεται η Πλεύ-
ση Ελευθερίας με 11,6% και στην τρίτη το
ΠΑΣΟΚ με 10,4%. Ακολουθούν η Ελληνική
Λύση με 8,4%, το ΚΚΕ με 7,1%, ο ΣΥΡΙΖΑ με
6,7%, η Νίκη με 3,1%, η Φωνή Λογικής με
2,7%, το Κίνημα Δημοκρατίας με 2,4%, το
ΜέΡΑ25 με 2,2 και η Νέα Αριστερά με 1,1%.

Σημειώνεται ότι το ΠΑΣΟΚ παραμένει
πρώτο -αν και με πτώση- στην κατάταξη των
κομμάτων της αντιπολίτευσης ως προς το
κατά πόσον προσφέρουν αξιόπιστη εναλλα-
κτική προοπτική διακυβέρνησης. Λαμβάνει
13%, έναντι 9% της Πλεύσης Ελευθερίας, η
οποία ωστόσο εμφανίζει άνοδο 5 μονάδων
σε σχέση με τη μέτρηση του Φεβρουαρίου.
Βέβαια, το 52% των ερωτηθέντων δηλώνει
ότι δεν υπάρχει εναλλακτική πρόταση δια-
κυβέρνησης της χώρας. 

Ο πειστικός κυβερνητικός
λόγος ανέβασε τα ποσοστά 

Οι δημοσκοπήσεις που είδαν το φως της δημοσιότητας 
τη Δευτέρα, της Opinion Poll (Action) και της Alco (Alpha), 

εμφανίζουν τη ΝΔ να ανακτά το χαμένο έδαφος μετά τα μέτρα 
που εξήγγειλε ο πρωθυπουργός Κ. Μητσοτάκης

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Μ
ε κεντρικό στόχο να ενισχυθεί η
εμπιστοσύνη των πολιτών στο
κράτος μέσα από τη συμμετοχή

τους στη βελτίωση των δημόσιων υπηρε-
σιών τέθηκε σε λειτουργία η νέα Ψηφιακή
Εφαρμογή Μέτρησης Ικανοποίησης Πολι-
τών από τα υπουργεία Εσωτερικών και Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης. Σε ελεύθερη με-
τάφραση, ξεκίνησε και επίσημα η αξιολό-
γηση των υπηρεσιών του Δημοσίου από τον

πιο αντικειμενικό κριτή,
τους ίδιους τους πολίτες,
που έρχονται σε καθημε-
ρινή τριβή με τις υπηρε-
σίες. Πρόκειται για μια το-
μή στη σχέση κράτους-

πολίτη, καθώς για πρώτη
φορά στην Ελλάδα παρέχε-

ται σε εκατομμύρια πολίτες η δυνατότητα
να αξιολογούν με δομημένο και διαφανή
τρόπο τις υπηρεσίες που χρησιμοποιούν
στην καθημερινότητά τους.

Η εφαρμογή, προσβάσιμη μέσω του
axiologisi.ypes.gov.gr, εγκαινιάστηκε σε
ειδική παρουσίαση, παρουσία του πρωθυ-
πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος
χαρακτήρισε το εργαλείο αυτό «την πιο μα-
ζική και σημαντική έρευνα που έχει γίνει
ποτέ για τις σχέσεις της Πολιτείας με την
κοινωνία».

Το ερωτηματολόγιο
Στο επίκεντρο της νέας πρωτοβουλίας

βρίσκεται η μετατόπιση της ίδιας της αξιο-
λόγησης από τη διοίκηση στους πολίτες.
Όπως εξήγησε ο πρωθυπουργός, περίπου
5 εκατομμύρια πολίτες, εγγεγραμμένοι στο
Εθνικό Μητρώο Επικοινωνίας (ΕΜΕπ), θα
λαμβάνουν ψηφιακή ειδοποίηση (push no-
tification) και, εφόσον το επιθυμούν, θα
έχουν τη δυνατότητα να συμμετέχουν σε
δομημένο ερωτηματολόγιο 50 ερωτήσεων
που καλύπτει ένα ευρύ φάσμα δημόσιων
υπηρεσιών.

Η συμμετοχή είναι καθαρά προαιρετική,
ενώ οι απαντήσεις δίνονται ανώνυμα, πέ-
ραν της αρχικής ταυτοποίησης, διασφαλί-
ζοντας την εγκυρότητα της μεθόδου χωρίς
να παραβιάζεται η ιδιωτικότητα του πολίτη.
Τα αποτελέσματα των αξιολογήσεων θα εί-
ναι δημόσια και ανοιχτά, διαθέσιμα σε
μορφή open data, για κάθε ενδιαφερόμε-
νο, με ανάλυση ανά γεωγραφική περιοχή,
φορέα, ηλικιακή ομάδα ή ακόμη και ανά
ταχυδρομικό κώδικα.

Τι περιλαμβάνει 
το νέο σύστημα 

Το νέο σύστημα αξιολόγησης καλύπτει
τρεις βασικούς άξονες υπηρεσιών:

1. Κεντρικές δημόσιες υπηρεσίες, όπως

η ΑΑΔΕ, ο e-ΕΦΚΑ, η ΔΥΠΑ, το Κτηματολό-
γιο και οι άδειες διαμονής αλλοδαπών.

2. Ψηφιακές πλατφόρμες, όπως το
myHealth, η ψηφιακή συνταγογράφηση, το
gov.gr και το ψηφιακό κτηματολόγιο.

3. Υπηρεσίες Αυτοδιοίκησης, όπως η
κατάσταση οδικού δικτύου, η καθαριότητα,
ο ηλεκτροφωτισμός, τα σχολεία, οι παιδι-
κοί σταθμοί, οι χώροι πρασίνου, η διαχείρι-
ση αδέσποτων ζώων, η προσβασιμότητα
ΑμεΑ και τα δημοτικά ιατρεία.

Η βαθμολόγηση γίνεται σε κλίμακα από 1
έως 10, ενώ το ερωτηματολόγιο θα επικαι-
ροποιείται ανά εξάμηνο, ώστε να προσαρ-
μόζεται στις ανάγκες της εποχής και των
χρηστών.

Διορθωτικές παρεμβάσεις
Μέσα από τη νέα πλατφόρμα, τα αποτε-

λέσματα των αξιολογήσεων:

• Θα δημοσιεύονται συγκεντρωτικά και
ανά κατηγορία υπηρεσίας.

• Θα είναι διαθέσιμα για ανάλυση και
επεξεργασία.

• Θα αποτυπώνονται σε γεωγραφικούς
χάρτες, επιτρέποντας την άμεση οπτικο-
ποίηση της ποιότητας των παρεχόμενων
υπηρεσιών ανά περιφέρεια, δήμο και τοπι-
κή κοινότητα.

Με βάση τη συγκέντρωση των δεδομέ-
νων (τουλάχιστον 60 συμμετοχές ανά γε-
ωγραφικό επίπεδο), δίνεται η δυνατότητα
για στοχευμένες διορθωτικές παρεμβά-
σεις. Από την κατάσταση του ηλεκτροφω-
τισμού στον Δήμο Αθηναίων έως την κα-
θαριότητα στα δημοτικά σχολεία της
Κρήτης, οι δημόσιες Αρχές αποκτούν
πλέον εργαλεία μετρήσιμα και αξιόπιστα,

στη βάση των εμπειριών των ίδιων των
πολιτών.

«Σκοπός δεν είναι η τιμωρία»
Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης

ήταν για άλλη μια φορά ξεκάθαρος ότι δεν
πρόκειται για αξιολόγηση τιμωρητικού χα-
ρακτήρα, αλλά για αξιολόγηση η οποία θα
βελτιώσει τις υπηρεσίες του κράτους προς
τον πολίτη: «Ο σκοπός αυτών των προσπα-
θειών δεν είναι ποτέ τιμωρητικός. Είναι
πώς θα γίνουμε καλύτεροι και πού οι πολί-
τες μας ζητούν να στρέψουμε με μεγαλύτε-
ρη ένταση την προσοχή μας».

Ο ίδιος κάλεσε τους πολίτες να ανταπο-
κριθούν στο κάλεσμα: «Ζητάμε μόνο λίγα
λεπτά από τον χρόνο σας, για να μπορούμε
όλοι ουσιαστικά να γίνουμε καλύτεροι. Ο
πολίτης δείχνει πλέον πού πρέπει να εστιά-
σει η Διοίκηση». Τόνισε μάλιστα ότι «η
αξιολόγηση θα διεξάγεται κάθε έξι μήνες»
και πως τα ευρήματα «δεν θα παραμείνουν
σε κάποιο αρχείο, αλλά θα ενταχθούν
ενεργά στον δημόσιο διάλογο και στον κυ-
βερνητικό σχεδιασμό».

Το επόμενο βήμα
Σε μια σημαντική αποκάλυψη, ο πρωθυ-

πουργός ανακοίνωσε ότι το επόμενο πεδίο
εφαρμογής του εργαλείου αξιολόγησης θα
είναι η Υγεία. Όπως δήλωσε: «Δίνω πολύ
μεγάλη έμφαση σε μια δράση που θα ξεδι-
πλωθεί σύντομα από το υπουργείο Υγείας.
Όταν ένας πολίτης εξέρχεται από νοσοκο-
μείο ή δομή Υγείας, να μπορεί να μας δίνει
τη βαθμολογία του. Και αυτά τα δεδομένα
θα είναι δημόσια».

Η κίνηση αυτή φιλοδοξεί να βελτιώσει
τις παρεχόμενες υπηρεσίες Υγείας μέσα
από την άμεση, εμπειρική πληροφόρηση
των ίδιων των ασθενών, δημιουργώντας
έναν επιπλέον μηχανισμό ποιοτικού ελέγ-
χου, δίπλα στους εσωτερικούς μηχανι-
σμούς του ΕΣΥ.

Η καθιέρωση της αξιολόγησης των υπη-
ρεσιών από τους ίδιους τους πολίτες σημα-
τοδοτεί μια διοικητική και πολιτική στρο-
φή. Δεν πρόκειται για μια ψηφιακή εφαρ-
μογή ανάμεσα σε άλλες. Πρόκειται για την
εγκαθίδρυση μιας νέας κουλτούρας λογο-
δοσίας, όπου ο πολίτης γίνεται συμμέτοχος
στην κατεύθυνση της κρατικής δράσης, όχι
απλώς παραλήπτης.

Σε μια περίοδο που η εμπιστοσύνη στο
κράτος είναι το μεγάλο ζητούμενο, το στοί-
χημα της κυβέρνησης είναι σαφές: πρώτα
ακούμε, μετά σχεδιάζουμε. Κι αυτή η αντί-
στροφη προσέγγιση ίσως αποτελέσει το
σημαντικότερο εργαλείο αλλαγής που έχει
εισαχθεί τα τελευταία χρόνια στη δημόσια
διοίκηση.

ΠΡΕΜΙΕΡΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΣΙΟΥ

Άρχισε η ψηφιακή
βαθμολόγηση 

των υπηρεσιών από 
5 εκατ. πολίτες

Πρώτη φορά στην Ελλάδα παρέχεται η δυνατότητα 
στους πολίτες της να αξιολογούν τις υπηρεσίες 
που χρησιμοποιούν στην καθημερινότητά τους - 

Τι μήνυμα έστειλε ο Κυρίακος Μητσοτάκης

του Χρήστου
Μυτιλινιού 



Σ
τις 4 Μαΐου 2025 ο Πέτρος Μολυβιάτης
εγκατέλειψε (σε ηλικία 97 ετών) τα εγ-
κόσμια. Παρά το γεγονός ότι διετέλεσε

επί μακρόν διευθυντής του Πολιτικού Γραφεί-
ου του Κωνσταντίνου Καραμανλή (1974-1980)
και γενικός γραμματέας της Προεδρίας της
Δημοκρατίας (1980-1985 και 1990-1995),
υπουργός Εξωτερικών (2004-2006, 2012 και
2015) και βουλευτής Επικρατείας (1996-
2000), η εικόνα του ως του «εξ απορρήτων»
του εθνάρχη και του διπλωμάτη ήταν εκείνη
που έμεινε στη συνείδηση του κόσμου.

Ο Μολυβιάτης μπήκε στο διπλωματικό σώμα
το 1956, όταν υπουργός Εξωτερικών ήταν ο
Ευάγγελος Αβέρωφ, με τον οποίο συνδέθηκε

με στενή φιλία. 
Υπηρέτησε στη Μόνιμη Αν-

τιπροσωπεία της Ελλάδας
στον ΟΗΕ και στο ΝΑΤΟ και
στις πρεσβείες μας στην Άγ-
κυρα και στη Μόσχα, μεταξύ

άλλων, και διετέλεσε πρό-
εδρος του Ιδρύματος «Κων-

σταντίνος Γ. Καραμανλής».
Υπηρέτησε την πατρίδα πιστά και με αυτα-

πάρνηση, αθόρυβα και με πολλή ευπρέπεια
και σεμνότητα, αποφεύγοντας συστηματικά
την έκθεση στον Τύπο, δίνοντας όμως παράλ-
ληλα το «παρών» όπου κρινόταν ότι αυτό απαι-
τούνταν. 

Το Ταμείο Μολυβιάτη
Το Ειδικό Ταμείο Αντιμετώπισης Εκτάκτων

Αναγκών (ΕΤΑΕΑ), γνωστό στους πολλούς ως
Ταμείο Μολυβιάτη, ήταν μια χαρακτηριστική
περίπτωση συμμετοχής του σε μια προσπάθεια
με εθνικό και κοινωνικό πρόσημο. Όμως, η
έλευση το 2009 του ΠΑΣΟΚ στην εξουσία
μπλόκαρε τότε την προσπάθεια της ανοικοδό-
μησης της Ηλείας.

Ο Πέτρος Μολυβιάτης, ανιψιός του συγγρα-
φέα Ηλία Βενέζη από την πλευρά της μητέρας
του Αγάπης, ήταν ευφυής· ήταν φύσει μετριο-
παθής, δεν έπαιρνε ρίσκα και φίλτραρε τα πάν-
τα. Ο Κωνσταντίνος Καραμανλής και ο Κώστας
Καραμανλής τον εμπιστεύονταν πολύ.

Ήταν ο «νους» του εθνάρχη, μακράν ο στε-

νότερος συνεργάτης του, εκείνος που άκουγε
τους προβληματισμούς του και γνώριζε τις
προθέσεις του, ακόμη και για τη σύνθεση της
κυβέρνησης. Ήταν πάντα δίπλα του μαζί με
τους Θεόδωρο Χαριτόπουλο (ο έτερος εξ
απορρήτων του Κωνσταντίνου Καραμανλή),
Τάκη Λαμπρία, Γιάννη Βαρβιτσιώτη, Θεόδωρο
Νικολαΐδη (εκδότη της εφημερίδας «Φως των
Σπορ»), που απάρτιζαν τον αδιαπέραστο κύκλο
των στενών συνεργατών του ιδρυτή της Νέας
Δημοκρατίας.

«Εποικοδομητική ενσάρκωση
της μεταπολίτευσης»

Ο εμπειρότατος διπλωμάτης άκουγε πάντα
με περισσή προσοχή τους συνομιλητές του και
λειτουργούσε πάντα ως «εξισορροπιστής».
«Υπήρξε κυριολεκτικά μια σοφή, μετρημένη
και εποικοδομητική ενσάρκωση της μεταπολί-
τευσης, μιας περιόδου δεκαετιών που ξεκίνη-
σε το 1974. Η πολιτική ομαλότητα και σταθερό-
τητα της χώρας, το κατά το δυνατόν ήπιο πολι-
τικό κλίμα, η συνετή και αποτελεσματική εξω-

τερική πολιτική του οφείλουν πολλά, πολλά
περισσότερα απ’ όσα ξέρουμε, λόγω της έμφυ-
της διακριτικότητάς του. Υπήρξε ένας ευπατρί-
δης της δημόσιας ζωής που μας αφήνει ένα
σπάνιο παράδειγμα υψηλού ήθους και πραγ-
ματικού και σεμνού πατριωτισμού», είπε στο
συλλυπητήριο μήνυμά του ο Πρόεδρος της Δη-
μοκρατίας Κώστας Τασούλας.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης είπε για τον Πέτρο
Μολυβιάτη ότι «σφράγισε με τη δράση του την
ελληνική διπλωματία. Ενώ με τη σκέψη του
συνόδευσε την εξέλιξη της Κεντροδεξιάς στη
χώρα μας επί πολλές δεκαετίες» και ότι «υπη-
ρέτησε όμως και το δημόσιο ήθος με τη διακρι-
τική παρουσία του, τους χαμηλούς τόνους και
το ενωτικό του πνεύμα».

«Η σοφία, η μετριοπάθεια και το ήθος του
άφησαν ανεξίτηλο αποτύπωμα στη σύγχρονη
πολιτική ιστορία της Ελλάδας», είπε ο πρό-
εδρος της Βουλής Νικήτας Κακλαμάνης, «τι-
μώντας τη μνήμη ενός ανθρώπου που υπηρέ-
τησε τη δημοκρατία με αξιοπρέπεια, απόλυτη
υπευθυνότητα και ακέραιο πατριωτισμό».

«Η απώλειά του αφήνει πραγματικά ένα δυ-
σαναπλήρωτο κενό στη δημόσια ζωή του τό-
που», είπε από την πλευρά του ο πρώην Πρό-
εδρος της Δημοκρατίας Προκόπης Παυλόπου-
λος. «Έφυγε ένας ευπατρίδης! Ο Πέτρος Μο-
λυβιάτης ήταν ένας ξεχωριστός Έλληνας!..
Παντού διακρίθηκε, παντού προσέφερε στην
πατρίδα. Τον αποχαιρετούμε με σεβασμό!», εί-
πε ο αντιπρόεδρος της κυβέρνησης Κωστής
Χατζηδάκης.

Οι άνθρωποι που ήταν δίπλα του
Έμπειροι διπλωμάτες, όπως ο Γιώργος Κου-

μουτσάκος, ο Βασίλης Κασκαρέλλης, ο Ηλίας
Κλης και ο Γιώργος Γεννηματάς, που διατη-
ρούσαν θέσεις-κλειδιά στο υπουργείο, γαλου-
χήθηκαν κοντά του και εξελίχθηκαν πολύ.
Αξιοποίησε επίσης τον κλάδο των εμπειρο-
γνωμόνων του υπουργείου Εξωτερικών. Κά-
ποιοι συνδέθηκαν και με στενή φιλία μαζί του,
όπως ο πρώην υπουργός, διευθυντής του Δι-
πλωματικού Γραφείου του Κωνσταντίνου Μη-
τσοτάκη, ευρωβουλευτής, βουλευτής και πρέ-
σβης ετ Γεώργιος Γεωργίου.

Ικανότατοι διπλωμάτες όπως ο Αλέξαν-
δρος Μαλλιάς (τοποθετήθηκε επί πρωθυ-
πουργίας Κώστα Καραμανλή πρέσβης μας
στην Ουάσιγκτον και το 2019 ήταν υποψήφιος
στις ευρωεκλογές με τη Νέα Δημοκρατία)
αξιοποιήθηκαν επίσης, με την πατρίδα να
βγαίνει κερδισμένη. 
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του Νίκου 
Χιδίρογλου 

Ποιος ήταν ο ευπατρίδης
διπλωμάτης που άφησε
βαθύ αποτύπωμα στην

εξωτερική μας πολιτική

ΑΦΙΕΡΩΜΑ

Η συμβολή του σε σημαντικούς
σταθμούς της σύγχρονης ελληνικής
ιστορίας - Υπηρέτησε την πατρίδα
πιστά, με αυταπάρνηση 
και ευπρέπεια, αθόρυβα και σεμνά

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ο «ΑΓΝΩΣΤΟΣ» ΠΕΤΡΟΣ ΜΟΛΥΒΙΑΤΗΣ



ΤΕΤΑΡΤΗ 7 ΜΑΪΟΥ 2025

ΡOLITICAL 15 ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Υπόδειγμα πατριωτισμού και ήθους
«Ο

Πέτρος Μολυβιάτης δεν είναι μαζί
μας πια. Η Ελλάδα έχασε έναν μεγά-
λο Έλληνα. Προσωπικά έχασα έναν

δεύτερο πατέρα. Απέραντος σεβασμός προς
έναν δημόσιο άνδρα που υπήρξε υπόδειγμα πα-
τριωτισμού και ήθους, προς μια μεγάλη, αναντι-
κατάστατη προσωπικότητα. Βαθιά συλλυπητή-
ρια στους αγαπημένους Λώρα και Γιώργο», ήταν
το μήνυμα του Γιώργου Κουμουτσάκου στα κοι-
νωνικά μέσα.

Ως ΥΠΕΞ ο Πέτρος Μολυβιάτης συνεργάστηκε
πολύ στενά με τον υφυπουργό Εξωτερικών την
περίοδο 2004-2009 Γιάννη Βαληνάκη, ο οποίος
ήταν για πολλά θέματα ο «εγκέφαλος» του
υπουργείου, αλλά και την εποχή που ο Δωδεκα-
νήσιος καθηγητής και πολιτικός ήταν γραμματέ-
ας Διεθνών Σχέσεων και Ευρωπαϊκής Ένωσης
της Νέας Δημοκρατίας. 

Το σχέδιο Ανάν και οι πιέσεις
Από την αρχή της σταδιοδρομίας του, τη δε-

καετία του 1950, ενεπλάκη ενεργά με τα Ελλη-
νοτουρκικά. Το 1974 ήταν διευθυντής του πολιτι-
κού γραφείου του Καραμανλή μετά την τουρκι-
κή εισβολή στην Κύπρο και με τις δύο χώρες να
βρίσκονται στα πρόθυρα του πολέμου. Το 1976
ακολούθησαν η κρίση του «Σισμίκ» και το Πρω-
τόκολλο της Βέρνης.

Στις αρχές της διακυβέρνησης από τον Κώστα
Καραμανλή, το 2004, όταν τέθηκε το θέμα του
Σχεδίου Ανάν, ο Πέτρος Μολυβιάτης ως υπουρ-
γός Εξωτερικών απέκρουσε με τακτ τις έντονες
αγγλοαμερικανικές πιέσεις, δημιουργώντας τό-
τε μια ασπίδα προστασίας για τον Πρόεδρο της
Κύπρου, τον Τάσσο Παπαδόπουλο.

Διατηρούσε άλλωστε πάντα τον έλεγχό του
στις συζητήσεις με τους συνομιλητές του αλλά
και τις δέουσες αποστάσεις, χωρίς να επιτρέπει
αποκλίσεις από το πλαίσιο που επέβαλλε ο ρό-
λος του, όπως και ο ρόλος των συνομιλητών του.
Και είχε ένα μοναδικό αλλά συνάμα πολύ ευγε-
νικό τρόπο να βάζει τους πάντες στη θέση τους. 

Ποιοι έδωσαν το «παρών» στο τελευταίο «αντίο» στο Κοιμητήριο Κηφισιάς
Οι συγγενείς, φίλοι και σύσσωμος ο πολιτι-

κός κόσμος είπαν χθες το τελευταίο «αντίο»
στον Πέτρο Μολυβιάτη, στο Κοιμητήριο της
Κηφισιάς. Το φέρετρο του ευπατρίδη συνερ-
γάτη του εθνάρχη Κωνσταντίνου Καραμανλή
ήταν τυλιγμένο με την ελληνική σημαία.

Το «παρών» έδωσαν ο Πρόεδρος της Δη-
μοκρατίας Κώστας Τασούλας, ο πρωθυπουρ-
γός Κυριάκος Μητσοτάκης, οι πρώην πρωθυ-
πουργοί Κώστας Καραμανλής, Αντώνης Σα-
μαράς, Παναγιώτης Πικραμμένος, ο αντιπρό-
εδρος της κυβέρνησης Κωστής Χατζηδάκης,
οι υπουργοί Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας,
Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης, Τουρισμού Όλγα
Κεφαλογιάννη, Ναυτιλίας Βασίλης Κικίλιας,
ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ και
κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινά-
κης, συνεργάτες του εκλιπόντος και αφυπη-
ρετήσαντες διπλωμάτες. 

«Αποχαιρετούμε έναν σπουδαίο Έλληνα»
Εκφωνώντας τον επικήδειο, ο πρώην πρω-

θυπουργός Κώστας Καραμανλής είπε: «Απο-
χαιρετούμε σήμερα (σ.σ.: χθες) έναν σπου-
δαίο Έλληνα. Ο Πέτρος Μολυβιάτης, στη μα-
κρά διαδρομή του, υπηρέτησε με πίστη, συ-
νέπεια και ανιδιοτέλεια το εθνικό και το δη-
μόσιο συμφέρον. Ως διπλωμάτης από το 1956
σε καίρια πόστα, στην Άγκυρα, τη Μόσχα, την
Πραιτόρια, στην έδρα του ΝΑΤΟ στις Βρυξέλ-
λες και στον ΟΗΕ στη Νέα Υόρκη. Και από το
1974 έως τον θάνατό του στο πλάι του Κων-

σταντίνου Καραμανλή ως ο στενότερος και
πολυτιμότερος συνεργάτης του. Επανειλημ-
μένα υπουργός Εξωτερικών, βουλευτής και
επί μακρόν πρόεδρος του Ιδρύματος Κων-
σταντίνος Καραμανλής, στην ανάδειξη και
ακμή του οποίου συνέβαλε καθοριστικά».

Στη συνέχεια ο Κώστας Καραμανλής ανέ-
φερε: «Όσοι είχαμε την τύχη να τον γνωρί-
σουμε από κοντά, η εμπειρία του, η διεισδυτι-
κή του ματιά, οι συμβουλές του ήταν ανεκτί-
μητης αξίας… Οι καλύτερες διδαχές του δεν
γίνονταν διά λόγων, παραινέσεων ή επιση-
μάνσεων. Αλλά με τον αποτελεσματικότερο
τρόπο διδασκαλίας που υπάρχει. Διά του πα-
ραδείγματος».

Τέλος, τόνισε πως η αφοσίωση του Πέτρου
Μολυβιάτη στην υπεράσπιση των εθνικών δι-
καίων και στη διασφάλιση του εθνικού συμ-
φέροντος ήταν απαράμιλλη. Και πρόσθεσε
πως «το εθνικό συμφέρον πάνω απ’ όλα. Αυτό
ήταν και είναι το δόγμα Μολυβιάτη. Αυτό ήταν
το μέλημα και η αγωνία του μέχρι την τελευ-
ταία ώρα».

Ο «ΑΓΝΩΣΤΟΣ» ΠΕΤΡΟΣ ΜΟΛΥΒΙΑΤΗΣ
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Στο εδώλιο του Τριμελούς Εφετείου Κακουργημάτων
κινδυνεύει να καθίσει ξανά ο πρώην υπουργός Γιάννος Πα-
παντωνίου μαζί με τη σύζυγό του Σταυρούλα Κουράκου,
καθώς η απαλλαγή του για την φερόμενη δωροδοκία του
για τον εκσυγχρονισμό έξι φρεγατών του Πολεμικού Ναυ-
τικού και την κατηγορία για νομιμοποίηση εσόδων από εγ-
κληματικές δραστηριότητες μπαίνει στο μικροσκόπιο του
ποινικού τμήματος του Αρείου Πάγου.

Ο αντεισαγγελέας του ανωτάτου δικαστηρίου Αχιλλέας
Ζήσης ζητά να ασκηθεί αναίρεση κατά της απαλλακτικής

απόφασης του δικαστηρίου υπέρ του Γιάννου Παπαντωνίου
και της συζύγου του, κρίνοντας ότι είναι ανεπαρκώς αιτιο-
λογημένη. Ο αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου έχει εντοπί-
σει και εσφαλμένη ερμηνεία κάποιων νομικών διατάξεων.
Υπενθυμίζεται ότι το δικαστήριο είχε απαλλάξει τον πρώην
υπουργό, τη σύζυγό του και έναν στενό φίλο του λόγω αμφι-
βολιών και παρά την αντίθετη εισαγγελική πρόταση. 

Ο εισαγγελέας του Τριμελούς Εφετείου Κακουργημάτων
είχε επιχειρήσει να αποδομήσει τους ισχυρισμούς του
Γιάννου Παπαντωνίου επισημαίνοντας ότι η επίμαχη σύμ-

βαση των φρεγατών είχε όλα τα στοιχεία της απιστίας προ-
καλώντας ζημιά στο Δημόσιο ύψους 381 εκατ. ευρώ. Και
για αυτό τον λόγο, όπως είχε πει στην αγόρευσή του, «έγινε
η δωροδοκία», υπογραμμίζοντας ότι «τίποτα δεν είναι
τζάμπα» και καταλήγοντας ότι «εφόσον υπήρχε μαύρο
χρήμα έπρεπε να νομιμοποιηθεί».

Αν το ποινικό τμήμα του Αρείου Πάγου ασκήσει αναίρεση
κατά της επίμαχης απόφασης, τότε και οι τρεις κατηγορού-
μενοι θα δικαστούν ξανά για ξέπλυμα μαύρου χρήματος. 

Kων. Γεώργιζας

Αναίρεση της απαλλακτικής απόφασης για τον Γιάννο Παπαντωνίου 
στην υπόθεση με τις φρεγάτες ζητά ο Άρειος Πάγος

«Α
ν ένα κόμμα όπως το ΠΑΣΟΚ-Κί-
νημα Αλλαγής από ένα ποσοστό
12%, όπως είχε στις ευρωεκλογές,

κάνει ένα τεράστιο άλμα, ακόμη και αν δεν εί-
ναι πρώτο, δεν θεωρώ ότι θα είναι αποτυχία για
το ΠΑΣΟΚ, θα είναι όμως αρνητική εξέλιξη για

την κοινωνία». Αυτή η απο-
στροφή στον λόγο του εκπρο-
σώπου Τύπου του ΠΑΣΟΚ Κώ-
στα Τσουκαλά το πρωί της
Δευτέρας σήμανε συναγερμό
στη Χαριλάου Τρικούπη, κα-
θώς φούντωσαν σενάρια ως
προσπάθεια να πέσει ο πήχης
των προσδοκιών για το κόμμα

της αξιωματικής αντιπολίτευσης, ειδικά μετά
το «δημοσκοπικό βατερλό» που βιώνει το τε-
λευταίο διάστημα.

Χθες ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας
φρόντισε να βάλει φρένο σε αυτήν τη σεναριο-
λογία, υπογραμμίζοντας ότι τυχόν δεύτερη θέ-
ση για το ΠΑΣΟΚ θα σημαίνει αποτυχία. «Ο
στόχος δεν πρέπει να αλλάξει, ο στόχος πρέπει
να είναι να είμαστε μια ξεκάθαρη επιλογή για
την προοδευτική διακυβέρνηση του τόπου. Δεν
πρέπει να αλλάξει αυτή η διατύπωση, γιατί αν
πούμε κάτι διαφορετικό, χάνεται η προσδοκία
και αυτό σημαίνει ότι υπάρχει κίνδυνος για ένα
μικρό ΠΑΣΟΚ, και ο δεύτερος λόγος είναι ότι
αν δεν είμαστε μια ξεκάθαρη επιλογή για την
προοδευτική διακυβέρνηση του τόπου, τότε
ποιος θα κυβερνήσει;».

Κληθείς να γίνει πιο συγκεκριμένος, ανέ-
φερε ότι «τις επιτυχίες και τις αποτυχίες τις
ορίζουμε στα όργανα, αλλά έχουμε πει ξεκά-
θαρα ότι η πρώτη θέση είναι ο στόχος μας και
πρέπει να διατηρήσουμε αυτήν τη διατύπωση
για να διατηρήσουμε την προσδοκία», για να
καταλήξει χωρίς περιστροφές στο συμπέρα-
σμα πως «είναι προφανώς αποτυχία, αλλά
λέω και κάτι άλλο, ότι πρέπει να δουλέψουμε
συστηματικά».

Περαιτέρω διευκρινίσεις
Αλλά και ο Κώστας Τσουκαλάς δεν άφησε το

θέμα να σέρνεται και επιχείρησε να δώσει δι-
ευκρινίσεις, υποστηρίζοντας ότι δεν υπήρξε ο
επισπεύδων, αλλά απάντησε σε ερώτημα που
τέθηκε για το αν θα συνιστά αποτυχία η δεύτε-
ρη θέση στις εθνικές εκλογές.

«Απάντησα ότι δεν θα είναι για το ΠΑΣΟΚ
αποτυχία να είναι δεύτερο, αλλά κυρίως δυστύ-
χημα για την κοινωνία, θα είναι μια αρνητική
εξέλιξη που θα της στερήσει δυνατότητες. Είναι
ζήτημα κοινωνικής αναγκαιότητας το ΠΑΣΟΚ να
είναι πρώτο και πιστεύω πως θα τα καταφέρει
να είναι. Ένα κόμμα, αν διπλασιάσει τις δυνά-
μεις του, δεν μπορείς να πεις ότι απέτυχε, όμως
-ακόμη και αν έχουμε μια πολύ μεγάλη αύξηση-
η παραμονή της Νέας Δημοκρατίας στην πρώτη
θέση θα είναι πράγματι μια αρνητική εξέλιξη για
την κοινωνία. Ο στόχος μας όμως παραμένει να
είμαστε πρώτοι για να γυρίσει σελίδα ο τόπος».

Νέες δημοσκοπήσεις
Εντωμεταξύ, οι νέες δημοσκοπήσεις δεν

αποκλιμάκωσαν το βαρύ κλίμα που επικρατεί
στο ΠΑΣΟΚ. Απεναντίας εντείνουν την πίεση για
την ανάγκη λήψης πρωτοβουλιών και ενδεχο-
μένως αλλαγή στρατηγικής, κυρίως ως προς το
περιεχόμενο του αφηγήματος. Το γενικό συμ-
πέρασμα από μια πρώτη ανάγνωση είναι η ανά-
δειξη της αδυναμίας συνολικά της αντιπολίτευ-
σης να αντεπεξέλθει στον ρόλο της παρά την
«εύνοια» που γνωρίζουν κόμματα όπως η
Πλεύση Ελευθερίας. Στη δημοσκόπηση της Al-
co και στο ερώτημα ποιο κόμμα πιστεύουν οι
πολίτες ότι κάνει την πιο αποτελεσματική αντι-
πολίτευση, το 48,1% δηλώνει «Κανένα». Από τα
κόμματα που δηλώνονται, πρώτη είναι η Πλεύ-
ση Ελευθερίας με 20,7% και ακολουθούν το
ΠΑΣΟΚ με 8%, η Ελληνική Λύση με 6,6%, το ΚΚΕ
με 5,2%, ο ΣΥΡΙΖΑ με 3,1%, η Φωνή Λογικής με
1,4% κ.λπ. Πάντως και στον ηγετικό πυρήνα αρ-

χίζει και αναπτύσσεται ένας έντονος προβλη-
ματισμός για τη μη ανταπόκριση της κοινής
γνώμης στις πρωτοβουλίες του κόμματος.

Η στάση προς τη Ζωή
Εκεί που η εικόνα αλλάζει είναι στην εκτό-

ξευση της Ζωής Κωνσταντοπούλου. Την αντι-
μετωπίζουν με ψυχραιμία και απόσταση και
θεωρούν ότι σταδιακά θα επανέλθει σε πιο ρε-
αλιστικά ποσοστά. Σε αυτή την εκτίμηση συντε-
λεί και η εντύπωση που κυριαρχεί ότι ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης «θα πατήσει το κουμπί» των
εκλογών στο τέλος της τετραετίας. «Η συγκυ-
ριακή άνοδος των ποσοστών της Πλεύσης
Ελευθερίας είναι και ένα σύμπτωμα της απο-
πολιτικοποίησης και της αποϊδεολογικοποί-
ησης της κοινωνίας λόγω των διαψεύσεων που
έχει βιώσει τα τελευταία χρόνια από τις δύο τε-
λευταίες κυβερνήσεις. Ένα κόμμα που δεν βά-
ζει το θέμα της αναδιανομής, το κοινωνικό ζή-
τημα, δεν μπορεί να εκφράσει την ανάγκη της
κοινωνίας για ελπίδα και προοπτική. Όσο συγ-
κρίνονται προγράμματα και εναλλακτικές προ-
τάσεις, ο κόσμος αντιλαμβάνεται ότι η χώρα
χρειάζεται μια προοδευτική διέξοδο και αυτή
δεν μπορεί να τη δώσει άλλο κόμμα πλην του
ΠΑΣΟΚ», υποστήριξε ο κ. Τσουκαλάς.

Σχολιάζοντας μάλιστα τις τελευταίες δημο-
σκοπήσεις, δεν ωραιοποίησε την κατάσταση
και προανήγγειλε αλλαγές: «Αξιολογούνται τα
δεδομένα των δημοσκοπήσεων, δεν πάσχουμε
από μιθριδατισμό. Τα παρατηρούμε και προ-
σαρμόζουμε την τακτική μας, γιατί η στρατηγι-
κή της δομικής κοινωνικής αντιπολίτευσης εί-
ναι δεδομένη, όπως και η αυτόνομη πορεία του
Κινήματος. Κάνουμε μια μεγάλη προσπάθεια
να αποκαταστήσουμε μια πλειοψηφική σχέση
εμπιστοσύνης με τους πολίτες και νομίζω ότι
όποιος γνωρίζει την πρόσφατη ιστορία του τό-
που για το τι πέρασε το ΠΑΣΟΚ, αντιλαμβάνεται
τον μεγάλο αγώνα που έχει γίνει και τα μεγάλα
άλματα που έχουμε καταφέρει».

Φρένο Δούκα στους μετριοπαθείς

«Η πρώτη θέση είναι ο στόχος μας και πρέπει να διατηρήσουμε
αυτήν τη διατύπωση για να διατηρήσουμε την προσδοκία»,

τόνισε ο δήμαρχος Αθηναίων 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Π
άνε σχεδόν δύο χρόνια από τη μέ-

ρα που ο Αλέξης Τσίπρας σε συ-

νέντευξη Τύπου από το Ζάππειο

δήλωσε πως «παραμερίζει» για να περάσει

«η νέα γενιά του ΣΥΡΙΖΑ». Μόνο που ο

πρώην πρωθυπουργός όχι μόνο δεν παρα-

μέρισε αλλά στην πραγματικότητα «τράβη-

ξε το χαλί» κάτω από τα πόδια της νέας γε-

νιάς του κόμματος (Αχτσιόγλου, Χαρίτσης,

Ηλιόπουλος) παραδίδοντάς

το -διά της σιωπής του- στον

Στέφανο Κασσελάκη.

Όταν ο πρώην πρωθυ-

πουργός αντιλήφθηκε το

μέγεθος της καταστροφής

που είχε επιτρέψει να συμ-

βεί στο κόμμα του, προσπά-

θησε να ανατρέψει την κα-

τάσταση με το μήνυμά του λίγο πριν από το

συνέδριο του Φεβρουαρίου, έχοντας όμως

χάσει πλέον την εμπιστοσύνη των μελών

του κόμματος.

Η πορεία προς την... κατρακύλα
Μπορεί τελικά μαζί με την ομάδα των

«87» να κατάφερε να αποπέμψει τον Στέ-

φανο Κασσελάκη, όμως η όλη του εμπλοκή

στην υπόθεση του κόστισε σε «πολιτικό κε-

φάλαιο». Ακόμα όμως και μετά τις μεθο-

δεύσεις στα εσωκομματικά του ΣΥΡΙΖΑ, ο

Αλέξης Τσίπρας εμφανιζόταν σε δημοσκό-

πηση της GPO με μεγάλη διαφορά ως ο

«καταλληλότερος» για αρχηγός του ΣΥΡΙ-

ΖΑ, συγκεντρώνοντας ποσοστό 42,8%,

έναντι 17,9% του Στέφανου Κασσελάκη,

17,9% του Σωκράτη Φάμελλου και 7,4% του

Παύλου Πολάκη.

Τον Ιούνιο του 2024 σε έρευνα και πάλι

της GPO και σε ερώτηση για το ποιος μπο-

ρεί «να ενώσει την Κεντροαριστερά», ο

Αλέξης Τσίπρας προηγείται και πάλι με πο-

σοστό 19%, έναντι 10,6% του Στέφανου Κασ-

σελάκη, 10,4% του Νίκου Ανδρουλάκη, 9,3%

του Χάρη Δούκα και 6,2% του Παύλου Γε-

ρουλάνου.

Οι φήμες που τον θέλουν να επιστρέφει

με νέο κόμμα, το οποίο θα προσπαθήσει να

υπερβεί τους υπάρχοντες σχηματισμούς

που παραμένουν βαλτωμένοι, μοιάζει να

μην ενθουσιάζουν πλέον ούτε τους παρα-

δοσιακούς υποστηρικτές του.

Είναι χαρακτηριστικό ότι σε δημοσκόπη-

ση της GPO τον Απρίλιο, οι πολίτες που ρω-

τήθηκαν σχετικά με το ποιες πρέπει να εί-

ναι οι επόμενες κινήσεις του πρώην πρω-

θυπουργού, απάντησαν πλειοψηφικά πως

ο Αλέξης Τσίπρας θα πρέπει «να παραμεί-

νει απλός βουλευτής» (54,5%). «Να επι-

στρέψει ως αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ», απάντη-

σε το 18,4% και να «ιδρύσει καινούργιο

κόμμα» το 14,6%.

Λίγο καιρό αργότερα σε δημοσκόπηση

της Real Polls και σε ερώτηση για ενδεχό-

μενη επιστροφή του Αλέξη Τσίπρα, το

58,7% των ερωτηθέντων εμφανιζόταν αρ-

νητικό και το 12,4% «μάλλον αρνητικό», ενώ

θετικά απαντούσε το 12,8% και «μάλλον θε-

τικά» το 11,6%.

Η κατάσταση για τον πρώην πρωθυπουρ-

γό, που εμφανίζεται πλέον να σκέφτεται

σοβαρά το ενδεχόμενο της επιστροφής του

σε «πρώτο πλάνο» στην πολιτική σκηνή,

δεν μοιάζει με εκείνη πριν από δύο χρόνια,

ούτε καν με ένα εξάμηνο νωρίτερα.

Πιο πίσω και από τη Ζωή
Ο Αλέξης Τσίπρας έχει χάσει «πόντους»

δημοφιλίας ακόμα και σε κόσμο που τον

στήριξε σθεναρά. Είναι χαρακτηριστικό

πως σε έρευνα της MRB και σε ερώτημα

για το ποιος μπορεί να ενώσει την Κεντρο-

αριστερά, ο πρώην πρωθυπουργός, που πι-

θανότατα θα ήθελε ιδιαίτερα τον συγκεκρι-

μένο ρόλο, χάνει κατά κράτος από τη Ζωή

Κωνσταντοπούλου, η οποία δεν έχει καμία

τέτοια διάθεση. «Ζωή Κωνσταντοπούλου»

απαντά το 35,6% και «Αλέξης Τσίπρας» το

28,7%, ενώ ένα 33% δηλώνει «κανένας από

τους δύο».
«Αρνητικά και μάλλον αρνητικά» τοπο-

θετήθηκε σε δημοσκόπηση της Alco πριν
από λίγα 24ωρα το 68,4% των ερωτηθέντων
σχετικά με μια ενδεχόμενη επιστροφή του
Αλέξη Τσίπρα. Ακόμα όμως και όταν το ίδιο
ερώτημα απευθύνεται αποκλειστικά σε
ψηφοφόρους του ΣΥΡΙΖΑ, οι τελευταίοι
ψηφίζουν μεν υπέρ της επιστροφής, όχι
όμως με τα ίδια ποσοστά που θα το έκαναν
πριν από λίγους μήνες. Το 62,4% τάσσεται
υπέρ, ενώ ένα 32,1% κατά.

Μοναδικό αισιόδοξο εύρημα στη συγκε-
κριμένη έρευνα είναι τα αντίστοιχα ποσο-
στά στους ψηφοφόρους της Πλεύσης
Ελευθερίας, οι οποίοι τάσσονται μεν πλει-
οψηφικά (53,6%) κατά της επιστροφής Τσί-
πρα, με το 42,9% υπέρ της επιστροφής
όμως -και μάλιστα σε ένα κόμμα του οποί-
ου η πρόεδρος επιτίθεται με σφοδρότητα
κατά του πρώην πρωθυπουργού- να απο-
δεικνύει ότι ο Αλέξης Τσίπρας μοιάζει να
έχει διείσδυση σε ένα όχι προνομιακό για
τον ΣΥΡΙΖΑ κοινό. 

Γιατί δεν θέλουν
τον Τσίπρα

ούτε οι δικοί του

Πώς ο πρώην πρωθυπουργός ξόδεψε το «πολιτικό 
του κεφάλαιο» μέσα σε λίγους μήνες - Οι δημοσκοπήσεις 

δείχνουν στα... Τάρταρα τη δημοφιλία του

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Με έμφαση σε εφαρμογές τεχνητής νοημο-
σύνης, αυτοματισμών, συστημάτων δια-
λειτουργικότητας και ISR (Intelligence,

Surveillance, and Reconnaissance), δηλαδή Πλη-
ροφορίες, Επιτήρηση και Αναγνώριση, η Διεθνής
Έκθεση Άμυνας, Ασφάλειας και Τεχνολογίας DE-
FEA 2025 (Defence Exhibition Athens) άνοιξε τις

πύλες της χθες στο εκθεσιακό
κέντρο Metropolitan Expo.  Η
έκθεση, η οποία τελεί υπό την
αιγίδα του υπουργείου Εθνικής
Άμυνας, έχει καταστεί μια από
τις σημαντικότερες ευρωπαϊκές
και διεθνείς πλατφόρμες για την
ανάδειξη νέων τεχνολογιών και
στρατηγικών συνεργασιών στον
τομέα της άμυνας, προσελκύον-
τας ισχυρές διεθνείς παρουσίες. 

Φιλοξενεί 436 εκθέτες από 37 χώρες, με 18 εθνικά
περίπτερα και 98 επίσημες αποστολές από 45 κράτη.
Στην αιχμή της έκθεσης βρίσκονται οι κορυφαίες
αμυντικές βιομηχανίες του πλανήτη, καθιστώντας την
Αθήνα γεωστρατηγικό κόμβο.

Εγκαίνια από Δένδια και μηνύματα
Την DEFEA 2025 εγκαινίασε ο υπουργός Εθνι-

κής Άμυνας Νίκος Δένδιας, ο οποίος απηύθυνε
χαιρετισμό επισημαίνοντας τη σημασία της DEFEA
ως πεδίου διαλόγου και ενίσχυσης της διεθνούς
συνεργασίας. Κατά τη δημόσια συζήτηση στην
οποία συμμετείχε, ο κ. Δένδιας αποτύπωσε το
στρατηγικό όραμα της χώρας για την επόμενη δε-
καετία, με επίκεντρο την «Ατζέντα 2030» και τον
Μακροπρόθεσμο Προγραμματισμό Αμυντικών
Εξοπλισμών.

Ο υπουργός Άμυνας έθεσε την αμυντική βιομη-
χανία, την επιστημονική έρευνα και την καινοτομία
«στον πυρήνα της εθνικής αμυντικής στρατηγι-
κής», εξηγώντας ότι το υπουργείο προσλαμβάνει
την ενίσχυση της εγχώριας αμυντικής βιομηχανίας
και το εγχώριο οικοσύστημα καινοτομίας ως μοχλό
οικονομικής ανάπτυξης και τεχνολογικής υπερο-
χής. «Μπορούμε να κατασκευάσουμε πολύ μεγα-
λύτερα τμήματα για τις φρεγάτες Belh@rra. Θέλετε
να πάμε και πιο φιλόδοξα; Μπορούμε να είμαστε
κατασκευαστές της επόμενης γενιάς των αμερικα-
νικών πλοίων, των Constellation, ή μπορούμε να εί-
μαστε κατασκευαστές της επόμενης γενιάς
Belh@rra», τόνισε ο κ. Δένδιας, προσθέτοντας πως
καθοριστικό ρόλο σε αυτή την προοπτική διαδρα-
ματίζει το Ελληνικό Κέντρο Αμυντικής Καινοτομίας
(ΕΛΚΑΚ).

Νωρίτερα, ο υπουργός είχε πραγματοποιήσει
διμερείς επαφές με τον ομόλογό του της Αρμενίας,
Σούρεν Παπικιάν, και την υπουργό Άμυνας του
Πράσινου Ακρωτηρίου, Τζανίν Λέλις, με την οποία
υπογράφηκε μνημόνιο στρατιωτικής συνεργασίας
για την εκπαίδευση αξιωματικών.

Παγκόσμιο ενδιαφέρον
Με την ισχυρή παρουσία συμμάχων και στρατη-

γικών εταίρων, η DEFEA 2025 επιβεβαιώνει τον
κομβικό ρόλο της Ελλάδας στο νέο γεωπολιτικό
σκηνικό της Μεσογείου και της Ευρώπης. Δεν απο-
τελεί απλώς μια εμπορική έκθεση, είναι μια γεω-
στρατηγική πλατφόρμα. Προσφέρει πεδίο για
στρατιωτικές και διπλωματικές επαφές, συνέδρια
και παρουσιάσεις, με στόχο την ενίσχυση της αμυν-
τικής στρατηγικής, την ανταλλαγή τεχνογνωσίας
και τη διαχείριση των παγκόσμιων προκλήσεων
ασφαλείας.

Για τον λόγο αυτό άλλωστε προσελκύει το ενδια-
φέρον των κορυφαίων αμυντικών βιομηχανιών
παγκοσμίως. Χαρακτηριστικό παράδειγμα, η ισχυ-

ρή ισραηλινή παρουσία, με τις εταιρείες ELBIT
Systems, Israel Aerospace Industries (IAI) και
Rafael Advanced Defense Systems να εντυπωσιά-
ζουν με τα πρωτοποριακά τους συστήματα, προ-
σελκύοντας τα βλέμματα και της ελληνικής στρα-
τιωτικής ηγεσίας.  Οπλικά συστήματα των εν λόγω
εταιρειών εξετάζονται σοβαρά για ένταξη στο υπό
διαμόρφωση εναέριο θόλο προστασίας της χώρας,
που θα ενισχύσει κατακόρυφα τις δυνατότητες της
εθνικής αεράμυνας. Μεταξύ αυτών, το Barak MX,
το David’s Sling, αλλά και το Spyder-All in One της
Rafael. Ιδιαίτερο ενδιαφέρον και για τους κατευθυ-
νόμενους πυραύλους Spike NLOS τους οποίους
έχει παραγγείλει η χώρα μας με σκοπό να τους το-
ποθετήσει, τόσο σε οχήματα του Στρατού Ξηράς

όσο και στα ελικόπτερα Apache, αλλά και στις κα-
νονιοφόρους του Πολεμικού Ναυτικού κλάσης
«Μαχητής». 

Στο επίκεντρο βρίσκεται και η γαλλική Naval
Group, η εταιρεία που κατασκευάζει τις υπερσύγ-
χρονες φρεγάτες FDI HN (Belh@rra), οι οποίες
ναυπηγούνται για το Πολεμικό Ναυτικό. Η εταιρεία
συμμετέχει ως platinum sponsor, επιβεβαιώνον-
τας τη στρατηγική της παρουσία στην ελληνική
αμυντική βιομηχανία. Στο περίπτερο της Naval
Group, οι επισκέπτες έχουν την ευκαιρία να γνωρί-
σουν τις τελευταίες εξελίξεις στον τομέα των ναυτι-
κών συστημάτων, όπως τις φρεγάτες FDI HN και τις
κορβέτες Gowind®, οι οποίες ενσωματώνουν προ-
ηγμένα συστήματα μάχης και τεχνολογία αιχμής. 

Στην DEFEA 2025 και η αμερικανική Lockheed
Martin, κολοσσός της παγκόσμιας αμυντικής βιο-
μηχανίας, η οποία παρουσιάζει το κορυφαίο μαχη-
τικό 5ης γενιάς, F-35, στο πρόγραμμα του οποίου
έχει ενταχθεί και η Ελλάδα, το ελικόπτερο MH-60
Romeo που έχει ήδη ενταχθεί στη δύναμη του Πο-
λεμικού μας Ναυτικού, προηγμένα συστήματα αε-
ράμυνας, ναυτικής ισχύος και ψηφιακής διαλει-
τουργικότητας. Τα περίπτερα της εταιρείας συγκεν-
τρώνουν το ενδιαφέρον τόσο στρατιωτικών όσο και
πολιτικών παρατηρητών.Δυναμικό «παρών» και
από την AirBus, η οποία παρουσιάζει ένα ολοκλη-
ρωμένο χαρτοφυλάκιο προηγμένων τεχνολογιών
άμυνας και αεροδιαστημικής, σχεδιασμένων για να
ενισχύσουν τις επιχειρησιακές δυνατότητες της
χώρας σε πολλούς τομείς. Προτείνει, μεταξύ άλ-
λων, προηγμένες λύσεις ελικοπτέρων, στρατιωτι-
κές δορυφορικές επικοινωνίες, αλλά και υπηρε-
σίες παρατήρησης της Γης. 

Το ελληνικό τεχνολογικό αποτύπωμα
Ιδιαίτερη βαρύτητα δίνεται στα περίπτερα των

ελληνικών αμυντικών εταιρειών, οι οποίες επιχει-
ρούν να κερδίσουν το χαμένο έδαφος της προ-
ηγούμενης δεκαετίας. 

Ο υπουργός Εθνικής Άμυνας, κατά τη διάρκεια
της περιήγησής του, τόνισε την ανάγκη στρατηγι-
κών επενδύσεων, που θα επιτρέψουν τη συστημική
αναγέννηση της ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας
(ΕΑΒ) και την ενίσχυση της εγχώριας τεχνογνω-
σίας. Στο πλαίσιο αυτό, επισημάνθηκε το ενδιαφέ-
ρον συμμαχικών χωρών για το επιτυχημένο ελλη-
νικό αντι-drone σύστημα «Κένταυρος». «Με εται-
ρείες από τη Γαλλία και το Ισραήλ έχουμε συζητή-
σει τη χρησιμοποίηση του “Κενταύρου” από αυτές»,
τόνισε ο πρόεδρος της Ελληνικής Αεροπορικής
Βιομηχανίας Αλέξανδρος Διακόπουλος.

Η συμμετοχή του Ελληνικού Κέντρου Αμυντικής
Καινοτομίας (ΕΛΚΑΚ) και της Γενικής Διεύθυνσης
Αμυντικών Εξοπλισμών και Επενδύσεων (ΓΔΑΕΕ)
ενισχύει το εγχώριο τεχνολογικό αποτύπωμα, ενώ
στοχεύει στη δικτύωση με διεθνείς προμηθευτές
και συνεργάτες.

Σε μια εποχή σύνθετων προκλήσεων, η Ελλάδα
δηλώνει έτοιμη όχι μόνο να προστατεύσει τα εθνικά
της συμφέροντα, αλλά και να συμβάλει ενεργά στη
διαμόρφωση της νέας αρχιτεκτονικής ασφάλειας
της Ευρώπης και της Ανατολικής Μεσογείου.

Με τη δυναμική παρουσία των κορυφαίων παγ-
κόσμιων και ελληνικών αμυντικών βιομηχανιών,
την έντονη διπλωματική κινητικότητα και την ανά-
δειξη προηγμένων τεχνολογιών, η έκθεση DEFEA
2025 μετατρέπεται αυτόματα σε ορόσημο για τη
διαμόρφωση του μέλλοντος της αποτροπής και της
συνεργασίας.

Ισχυρή παρουσία 
συμμάχων και 

στρατηγικών εταίρων

Η διεθνής έκθεση άνοιξε τις πύλες της χθες στο Metropolitan Expo
προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων αμυντικών βιομηχανιών

παγκοσμίως, καθιστώντας την Αθήνα γεωστρατηγικό κόμβο 
- Τι είπε κατά την ομιλία του ο υπουργός Εθνικής Άμυνας 

DEFEA 2025

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ

«Η Τουρκία πρέπει να 
σέβεται τους κανόνες 
του διεθνούς δικαίου»
E

ντός του καλοκαιριού αναμένεται να γί-
νει το Ανώτατο Συμβούλιο Συνεργασίας
Ελλάδας-Τουρκίας, καθώς η Αθήνα

εκτιμά ότι η θετική ατζέντα διατηρείται με τη
γειτονική χώρα και ότι υπάρχει και πολύ καλή
οικονομική συνεργασία. 

Ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπε-
τρίτης μιλώντας στο 5ο ΟΤ Φόρουμ σημείωσε
ότι «η Τουρκία αποτελεί ισχυρό περιφερειακό
παράγοντα με αυτοτελή αμυντική βιομηχανία,
εταίρο και σύμμαχο στο ΝΑΤΟ και χώρα υπό
ένταξη στην ΕΕ, και ως εκ τούτου θα πρέπει να
τηρεί συγκεκριμένες υποχρεώσεις που απορ-
ρέουν από όλα αυτά».

Ο κ. Γεραπετρίτης ανέφερε: «Η θέση μας εί-
ναι σαφής. Για να έχει η Τουρκία εμ-
πλοκή στη νέα δομή που αναπτύσσεται
θα πρέπει να αποδεικνύει έμπρακτα ότι
σέβεται τους κανόνες του διεθνούς δι-
καίου». Όπως είπε χαρακτηριστικά, «η
απειλή πολέμου και η κατοχή στην Κύ-
προ αποτελούν σοβαρά εμπόδια για την
πλήρη ευρωπαϊκή της πορεία». 

«Ενεργειακός 
κόμβος η Ελλάδα»

Αναφερόμενος στην ελληνική διπλωματία,
σημείωσε ότι η χώρα μας βρίσκεται στον σκλη-
ρό πυρήνα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και έχει
ισχυρό ρόλο στο ΝΑΤΟ με συμμαχίες που έχουν
πολλαπλασιάσει το διπλωματικό αποτύπωμά
της. Πρόσθεσε μάλιστα ότι τα τελευταία χρόνια
η Ελλάδα έχει αναπτυχθεί σε ενεργειακό κόμ-
βο, υπογραμμίζοντας ότι «η ηλεκτρική διασύν-
δεση Ελλάδας, Κύπρου, Ισραήλ είναι ένα έργο
στρατηγικής σημασίας και θα υλοποιηθεί». 

Αναφερόμενος στην επίσκεψή του στην
Κωνσταντινούπολη, είπε ότι έκανε σειρά επα-
φών με τον Οικουμενικό Πατριάρχη, την ομο-
γένεια, ενώ επισκέφθηκε ιδρύματα της ρωμιο-
σύνης και είχε άτυπη συνάντηση με τον Τούρκο
υπουργό Εξωτερικών Χακάν Φιντάν, με τον
οποίο συζήτησαν θέματα επικαιρότητας, διε-
θνή και περιφερειακά, που αποτελούν κοινές

προκλήσεις και για τις δύο χώρες. Στο επίκεν-
τρο της συζήτησής τους ήταν και το Κυπριακό. 

Κληθείς να σχολιάσει τις σχέσεις με τις Ηνω-
μένες Πολιτείες, ο κ. Γεραπετρίτης τόνισε ότι
στην Ελλάδα «έχουμε γίνει ειδικοί στη διπλω-
ματική τριγωνομετρία, έχουμε καταφέρει να
τετραγωνίζουμε κύκλους» και ότι «έχουμε
άριστη στρατηγική σχέση με τις ΗΠΑ, στο βέλ-
τιστο επίπεδο που ήταν ποτέ, έχουμε παραδο-
σιακά ισχυρούς δεσμούς με τον αραβικό κό-
σμο και μια στρατηγική σχέση με το Ισραήλ».

Αναφερόμενος στον ρωσοουκρανικό πόλε-
μο τόνισε: «Απειλές στον σύγχρονο κόσμο δεν
μπορούν να ευνοηθούν. Το είδαμε στην περί-
πτωση της Ρωσίας, καθώς η Δύση άρθρωσε

ενιαία και ισχυρή φωνή απέναντι στην
επιθετικότητά της».

Ο επικεφαλής της ελληνικής διπλω-
ματίας σχολίασε επίσης τους δασμούς
του Ντόναλντ Τραμπ λέγοντας ότι «στην
Ευρώπη έχουμε καταλήξει ότι είναι

χρήσιμο και ωφέλιμο να έχουμε καλές
σχέσεις, ένα modus vivendi με τις Ηνω-

μένες Πολιτείες», προσθέτοντας ότι «σε επίπε-
δο Βρυξελλών υπάρχει έντονη συζήτηση για το
πώς πρέπει να διαχειριστούμε τα προβλήματα
που προκύπτουν με τη δασμολογική πολιτική.
Η Ευρώπη πρέπει να παραμείνει ενιαία, να έχει
μία φωνή, ώστε να πολλαπλασιάσει τη δια-
πραγματευτική της ικανότητα». Αναγνώρισε,
ωστόσο, ότι υπάρχουν διαφορετικές φωνές
στους κόλπους της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

«Η ΕΕ πρέπει να 
μετασχηματιστεί»

«Με τις τεκτονικές εξελίξεις που έχουμε στο
γεωπολιτικό πεδίο, κάθε χώρα πρέπει να είναι
προετοιμασμένη για να αντιμετωπίσει μία
υβριδική ή συμβατική επίθεση», τόνισε, προ-
σθέτοντας ότι το ΝΑΤΟ αποτελεί μια ισχυρή
αμυντική συμφωνία και εκφράζοντας την πε-
ποίθηση ότι θα παραμείνει σε αυτό το επίπεδο:
«Δεν νομίζω ότι θα υπάρξει θεμελιώδης αλλα-
γή σε επίπεδο ΝΑΤΟ».

Τόνισε, ωστόσο, ότι η υπερεξάρτηση από τις
ΗΠΑ τείνει να απομειωθεί, τα βάρη περιέρχον-
ται και στην Ευρώπη, η οποία πρέπει να αναλά-
βει μεγαλύτερο βάρος. Ο κ. Γεραπετρίτης κατέ-

ληξε λέγοντας πως «η Ευρωπαϊκή Ένωση θα
πρέπει να μετασχηματιστεί σε μια γεωπολιτική
ένωση και ότι δεν μπορεί να συνεχίσει να έχει
εξαρτήσεις».

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Ο υπουργός Εξωτερικών τόνισε πως «η απειλή πολέμου και η κατοχή στην
Κύπρο αποτελούν σοβαρά εμπόδια για την πλήρη ευρωπαϊκή της πορεία» -
Ξεκαθάρισε πως το έργο της ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελλάδας, Κύπρου,

Ισραήλ είναι στρατηγικής σημασίας και θα υλοποιηθεί





ΤΕΤΑΡΤΗ 7 ΜΑΪΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΘΕΣEIΣ21

Τ
α δημοσκοπικά ευρήματα, όσο και αν αμφι-
σβητούνται ή οι εταιρείες δημοσκοπήσεων κα-
τηγορούνται για «φτιαχτά» νούμερα, πάντα στα

επιμέρους δείχνουν πολύ σημαντικά πράγματα και
εξάγονται συμπεράσματα που οι πολιτικοί και
τα πολιτικά κόμματα οφείλουν να λαμβάνουν
σοβαρά υπ’ όψιν.

Όλες οι δημοσκοπήσεις καταλήγουν στο συμ-
πέρασμα πως οι νέοι δεν ασχολούνται με τα κοι-
νά ή όσοι ασχολούνται το κάνουν κατά κύριο λό-
γο περιστασιακά και έχουν ένα χλιαρό ενδιαφέ-
ρον που πολύ γρήγορα το χάνουν. Οι τελευταίοι
επιλέγουν μέσω της ψήφου να στείλουν μήνυμα
ή ψηφίζουν με θυμό και καθαρά για εκδικητι-
κούς λόγους. Δεν εξετάζουν τα προεκλογικά
προγράμματα ή τις θέσεις των κομμάτων, αλλά
εκείνους τους επικεφαλής και τα κόμματα αυ-
τών που ο λόγος τους διακατέχεται από φανατι-
σμό και λαϊκισμό.

Οι νέοι θέλουν -και δικαίως- πολιτικούς που λύνουν
προβλήματα και κυρίως να τους εμπνέουν. Εκείνους
που ο λόγος τους αλλά και το πρόγραμμά τους γεννούν
ελπίδα, αισιοδοξία με ένα συγκεκριμένο όραμα. Δυστυ-

χώς, τόσο η νέα γενιά 17 - 35 όσο και εκείνη που βρίσκε-
ται στην ηλικιακή κατηγορία 35-44 είναι παιδιά της κρί-

σης και των δυσκολιών. Η μεν πρώτη κατη-
γορία, ακόμα ως μαθητές, βίωναν μαζί με τις
οικογένειές τους το ένα μνημόνιο μετά το άλ-
λο, η δε δεύτερη κατηγορία είναι από μόνη
της μια «χαμένη» και «άφαντη» για τους πο-
λιτικούς γενιά. Ο σημερινός σαραντάρης στο
ξεπέταγμά του και στη μετάβαση από τα
«ανέμελα» οικονομικά έδρανα στον χώρο
εργασίας υπέστη «ανώμαλη προσγείωση»,
ενώ κανένα μέτρο ή επίδομα δεν τον αγγίζει.

Η κατάσταση των σημερινών νέων διαφέ-
ρει εντελώς από τις γενιές των προγόνων
τους. Στις περασμένες δεκαετίες σαφώς και

τα χρόνια ήταν δύσκολα -πολλές φορές δυσκολότερα-
αλλά υπήρχαν δουλειές και εντελώς διαφορετικός τρό-
πος ζωής. Το πιο σημαντικό όμως ήταν ότι υπήρχαν ελ-
πίδα και αισιοδοξία. Είχαν δικαίωμα όλοι στο όνειρο.

Οι σημερινοί νέοι λοιπόν ολοκληρώνουν το σχολείο ή
τις σπουδές τους στην τριτοβάθμια εκπαίδευση και ει-

σέρχονται σε μια μακρά συνθήκη αβεβαιότητας και ανα-
σφάλειας. Αναγκάζονται μάλιστα να επιστρέψουν, αν
έχουν φύγει, στο πατρικό τους σπίτι και στα παιδικά τους
δωμάτια γιατί η ενοικίαση στέγης δεν είναι για το πορτο-
φόλι τους. Και ολόκληρες γενιές βυθίζονται στην εσω-
στρέφεια και στη μιζέρια, όπως και έχουν ευήκοα ώτα
και παρουσιάζονται εντελώς απροστάτευτες από τις
«σειρήνες» των δημαγωγών. Και όταν ανά τακτά χρονικά
διαστήματα σκάνε και βγαίνουν στο φως της δημοσιότη-
τας σκάνδαλα, οικονομικές ατασθαλίες και απάτες, τόσο
οι νέοι εξοργίζονται και η αγανάκτησή τους μετουσιώ-
νεται στην κάλπη.

Η αναφερόμενη ομάδα δεν θέλει πολλά. Θέλει να ερ-
γάζεται, να λαμβάνει ένα ικανοποιητικό εισόδημα, το
οποίο θα του δίνει τη δυνατότητα να ανταπεξέρχεται στις
υποχρεώσεις του και να διάγει μια ήρεμη ζωή. Λογικό!

Επομένως, απαιτείται ουσιαστική και οικονομικά με-
τρήσιμη πολιτική. Πολιτική στις πράξεις, με σχέδιο,
όραμα και απτά αποτελέσματα. Αν βρεθεί ένας ή κάποι-
ος από τους υπάρχοντες πολιτικούς αρχηγούς με το επι-
τελείο που θα εφαρμόσει ουσιαστική πολιτική με το κα-
τάλληλο επικοινωνιακό περιτύλιγμα, τότε θα πάρει και
τους νέους. Όλα αυτά πριν χαθεί το όνειρό μας…

του
Στρατή 

Κοκκινέλλη

Φιλόλογος,
δημοσιογράφος

Οι νέοι θέλουν...

Από τη σιωπή της κιμωλίας στον θόρυβο των μεταρρυθμίσεων

Α
ν υπάρχει ένας τομέας που αγγίζει κάθε ελληνική
οικογένεια, αυτός δεν είναι άλλος από την Παιδεία.
Από τα πρώτα μαθήματα στις αίθουσες των νηπια-

γωγείων έως τα αμφιθέατρα των πανεπιστημίων, η εκπαί-
δευση είναι ο καθρέφτης μιας κοινωνίας που επιδιώκει  να
προετοιμάσει τη νέα γενιά του «αύριο». Από το
2019 έως και το 2024 η εκπαιδευτική πολιτική της
κυβέρνησης επιχείρησε μια τομή: όχι μια εύκολη
αναπροσαρμογή αλλά έναν κομβικό μετασχηματι-
σμό με σύγχρονους όρους. Αν κάποιος δει προσε-
κτικά τη γραμμή της εκπαιδευτικής πολιτικής που
ακολούθησε η κυβέρνηση, θα δει σημαντικές αλ-
λαγές που επαναπροσδιόρισαν την έννοια του
«σχολείου» και του «πανεπιστημίου» τα τελευταία
χρόνια. Νέα μαθήματα και φιλοσοφία για την εκ-
παίδευση.

Τι κοινό έχουν η ρομποτική, η επιχειρηματικό-
τητα, η περιβαλλοντική συνείδηση και ο εθελοντι-
σμός; Όχι πολλά, θα απαντούσε κάποιος με μια
πρώτη σκέψη. Όλα όμως έγιναν βασικά στοιχεία του νέου
μαθήματος «Εργαστήρια Δεξιοτήτων» που εντάχθηκε δυνα-
μικά στα σχολεία, από το νηπιαγωγείο μέχρι το γυμνάσιο. Για
πρώτη φορά λοιπόν οι μαθητές καλούνται όχι μόνο να μαθαί-
νουν αλλά να συμμετέχουν, να δημιουργούν και να προβλη-
ματίζονται.

Μαζί με αυτό, περισσότερα από 160 νέα αναλυτικά προ-
γράμματα άλλαξαν τη μορφή της διδασκαλίας, με νέα βιβλία
και διαφορετικές μεθόδους αξιολόγησης πέρα από τις πα-
ραδοσιακές γραπτές δοκιμασίες, έως τις ομαδικές εργασίες
και τις παρουσιάσεις. Επιπλέον, σημαντική μεταρρύθμιση εί-
ναι η επιστροφή των διορισμών και η τόνωση του ανθρώπι-
νου παράγοντα.

Για πρώτη φορά και μετά από 12 χρόνια «ξηρασίας» στους
μόνιμους διορισμούς, περίπου 35.000 εκπαιδευτικοί εντάχ-
θηκαν στη δημόσια εκπαίδευση.

Συγχρόνως, περισσότεροι από 125.000 δάσκαλοι και κα-
θηγητές έκατσαν για ακόμα μια φορά στα θρανία, περνώντας
από επιμορφωτικά σεμινάρια, αποκτώντας εργαλεία για μια
πιο σύγχρονη και διαδραστική διδασκαλία.

Μια εξίσου σημαντική παρέμβαση ήταν η ενίσχυση των
σχολείων τόσο με ψυχολόγους όσο και με κοινωνι-
κούς λειτουργούς. Ένα αναγκαίο μέτρο που αρκε-
τοί ζητούσαν επί χρόνια και τελικά έδωσε στα παι-
διά τη στήριξη που εκείνα χρειάζονταν σε ένα κοι-
νωνικό περιβάλλον που γίνεται απαιτητικότερο, σε
μια κοινωνία που το μαθητικό bullying είναι σε
έξαρση και το «stop bullying» έδωσε ένα όπλο
στην αντιμετώπισή του. Και κάπως έτσι φτάσαμε
από τον μαυροπίνακα στον ψηφιακό πίνακα. Είναι
η καταλληλότερη φράση για να κάνει φανερή την
ιδιαίτερη έμφαση που δόθηκε προκειμένου να ψη-
φιοποιηθεί η εκπαίδευση. Με την εμπειρία της τη-
λεκπαίδευσης να δρα ως «καταλύτης» κατά την πε-
ρίοδο της πανδημίας, με το υπουργείο Παιδείας να

επενδύει στην τεχνολογία. Έτσι, περισσότεροι από 28.000
διαδραστικοί πίνακες τοποθετήθηκαν σε σχολικές τάξεις,
ενώ παράλληλα ενεργοποιήθηκαν δομές εξ αποστάσεως
μάθησης σε απομακρυσμένες περιοχές της χώρας. Επιπλέ-
ον, το ψηφιακό φροντιστήριο υλοποιήθηκε προκειμένου να
προσφέρει δωρεάν εκπαιδευτικό υλικό σε μαθητές που
προετοιμάζονται για τις πανελλαδικές εξετάσεις, μια πρωτο-
βουλία με κοινωνικό όφελος, που έδωσε ευκαιρίες εκεί
όπου το ιδιωτικό φροντιστήριο δεν φτάνει.

Ιδιαίτερη βαρύτητα δόθηκε και στο ολοήμερο σχολείο.
Όπου από λύση ανάγκης μετατράπηκε σε πρότυπο μάθησης.
Το ολοήμερο σχολείο άλλαξε πρόσωπο. Το ωράριο επεκτά-
θηκε μέχρι τις 17.30. Σε συνέχεια αυτού του γεγονότος, το
περιεχόμενο του ολοήμερου εμπλουτίστηκε με δημιουργι-
κές δραστηριότητες, τέχνες και σύγχρονες δεξιότητες. Οι
προσλήψεις εκπαιδευτικών αυξήθηκαν κι έτσι οι γονείς -για

πρώτη φορά- είδαν το ολοήμερο σχολείο όχι ως «πάρκινγκ»
παιδιών αλλά ως δομή με παιδαγωγικό βάθος.

Η ανώτατη εκπαίδευση δεν έμεινε εκτός πλάνου. Από το
2019 έως το 2024 η τριτοβάθμια εκπαίδευση στην Ελλάδα
υπήρξε πεδίο αντιπαράθεσης από την αντιπολίτευση, ενώ
για την κυβέρνηση πεδίο σημαντικών μεταρρυθμίσεων, στο-
χεύοντας στον εκσυγχρονισμό και την ενίσχυση της συμβα-
τότητας των ελληνικών πανεπιστημίων με την αγορά εργα-
σίας και την κοινωνία αντίστοιχα. Η νομοθεσία ήταν εκείνη
που επέτρεψε για πρώτη φορά τη λειτουργία ιδιωτικών μη
κερδοσκοπικών πανεπιστημίων και παραρτημάτων ξένων
ιδρυμάτων στην Ελλάδα, προσφέροντας νέες ευκαιρίες και
επιλογές στους φοιτητές.

Παράλληλα, υπήρξε μεγάλης κλίμακας χρηματοδότηση
ύψους 1,5 δισ. ευρώ που ενίσχυσε τα δημόσια πανεπιστήμια,
ενθαρρύνοντας την ανάπτυξη υποδομών και την ποιότητα
της έρευνας. Κοινά πτυχία με ξένα και ελληνικά ΑΕΙ, διδα-
κτορικά που πλέον συνδέουν την έρευνα με την αγορά και το
νέο πρόγραμμα «Ελληνικό Erasmus» σχηματίζουν ένα πε-
ριβάλλον πιο εξωστρεφές και καινοτόμο.

Βαδίζοντας στα μέσα της δεύτερης τετραετίας της κυβέρ-
νησης, τι επιλέγουμε; Επιστροφή ή συνέχεια; Οι μεταρρυθμί-
σεις της περιόδου 2019-2024 δημιούργησαν νέα δεδομένα,
που όμως δεν είναι αρκετά για το νέο σχολείο και πανεπιστή-
μιο του 2030. Οι υποστηρικτές κάνουν λόγο για ανάγκη μεγά-
λων τομών και ρήξεων στο εκπαιδευτικό μας σύστημα. Οι
επικριτές επισημαίνουν ελλείψεις στη συμμετοχή των εκ-
παιδευτικών και στην εφαρμογή στην πράξη.

Το θετικό στοιχείο είναι ότι υπουργός Παιδείας είναι σήμε-
ρα μια νέα γυναίκα, εκπαιδευτικός, επικοινωνιακή, αλλά και
με μετρήσιμο έργο στα υπουργεία που πέρασε, η Σοφία Ζα-
χαράκη. Όπως και να έχει, ένα είναι σίγουρο: Η Παιδεία ξα-
ναμπήκε στο τραπέζι των μεγάλων πολιτικών αποφάσεων.
Και αυτό από μόνο του είναι ήδη μια αλλαγή που την πιστώ-
νονται αυτή η κυβέρνηση και ο Κυριάκος Μητσοτάκης.

του
Χρήστου 

Καπετάνου

Βουλευτής
Λάρισας με τη ΝΔ
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Μ
ια ευχάριστη έκπληξη για τον γράφοντα ήταν η
πρόσκληση του σεβασμιωτάτου κ. Κυρίλλου
να βρεθώ στη Μητρόπολη του Ζάγκρεμπ και

της Λιουμπλιάνας για την Ανάσταση. Η επίσκεψή μου
συνδυάστηκε και με αρκετές άλλες δραστηριότητες

στον χώρο των γραμμάτων και της
επιστήμης.

Είχα την ευκαιρία να παρευρεθώ
στον Ορθόδοξο Ναό του Ζάγκρεμπ
και να ψάλω στα ελληνικά κάποιους
ύμνους. Για τον ναό αυτό οικονομικά
συνέβαλαν και κάποιοι παλιοί Έλλη-
νες έμποροι του τότε Ζάγκρεμπ επί
Αυστροουγγαρίας. Οι οποίοι κατείχαν
και καθοδηγούσαν σε μεγάλο ποσο-
στό και για ένα μεγάλο διάστημα κατά
τον 18ο αιώνα την οικονομική και κοι-
νωνική ζωή αυτής της πόλης. 

Γεγονός που σε κάποιους ανταγωνιστές δεν ήταν και
τόσο αρεστό. Ο ευεργέτης του εθνικού τους θεάτρου που
φέρεται με το όνομα Στάνκοβιτς είχε και ελληνική κατα-
γωγή. Οι μεικτοί γάμοι μετά τη δεύτερη και τρίτη γενιά
οδήγησαν στη λήθη της ελληνικής γλώσσας. Φτάσαμε
στον Α’ Παγκόσμιο Πόλεμο με αρκετά συρρικνωμένο το
ελληνικό στοιχείο και μέχρι τον Β’ Παγκόσμιο Πόλεμο
ακόμα περισσότερο. Αρκετοί Έλληνες έμποροι που είχαν
δημιουργήσει επαγγελματικές επαφές με Τεργέστη, Βε-
νετία, Βιέννη και Θεσσαλονίκη, θα μετακινηθούν δυναμι-
κά προς τα εκεί. Θα παραμείνουν όσοι είχαν προχωρήσει
σε μεικτούς γάμους και εκ των πραγμάτων αναγκαστικά
αφομοιώθηκαν, ξεχνώντας την ελληνική γλώσσα. Αρκε-
τοί λόγω των μεικτών γάμων είχαν προσχωρήσει στη ρω-
μαιοκαθολική πίστη για να καταφέρουν κοινωνικά να
επιβιώσουν.

Αυτή η μείξη είχε θετικά και αρνητικά αποτελέσματα
όπως γίνεται και σε κάθε σχετική ιστορική στιγμή. Σήμερα
η κοινωνία του Ζάγκρεμπ και της Κροατίας ως κράτους
έχει έναν ιδιαίτερο σεβασμό στο ελληνικό στοιχείο. Είναι
τιμητικό σήμερα να λες ότι είσαι Έλληνας σε αυτές τις πε-
ριοχές. Μάλιστα μέχρι το 1924 στο άνω σημείο του κοιμη-
τηρίου στο Ντουμπρόβνικ έχουν ενταφιαστεί Έλληνες
που έχουν τα ονόματά τους γράφει με ελληνικά γράμματα.
Κατόπιν φαίνεται να απαγορεύτηκε ή κάποιοι να έφυγαν
οριστικά.

Επί Αυστροουγγαρίας το ελληνικό στοιχείο μεγαλούρ-
γησε σε όλες τις περιοχές της Αυστροουγγαρίας. Στον τε-
λευταίο δήμο που ήταν το Ζέμουν, για έτη βρέθηκε δή-
μαρχος Έλληνας ενώ ο τελωνειακός κώδικας ήταν γραμ-
μένος στα ελληνικά και φυλάσσεται σήμερα σε μουσείο.

Ο Ρήγας Φεραίος συνελήφθη σε αυστροουγγρικό έδα-
φος μετά από κατασυκοφάντηση από σκοτεινούς κύκλους
που τον παρακολουθούσαν. Τις κινήσεις του για το Σύν-
ταγμά του, για τη Διαβαλκανική Συνομοσπονδία, για το
Ορθόδοξο Τόξο, για το όραμά του της αποτίναξης του
οθωμανικού ζυγού και την αποτίναξη εκείνων των σκοτει-
νών κύκλων που χρηματοδοτούσαν τους Τούρκους εις
βάρος των Ελλήνων (ο νοών νοείτω). Οι αυστροουγγρικές
δυνάμεις δυστυχώς έχοντας υπακούσει σε σκοτεινούς
κύκλους θα τον παραδώσουν στους Τούρκους για να τον
θανατώσουν με βασανιστήρια μαζί με τους Έλληνες
πλούσιους εμπόρους και υποστηρικτές της ιδέας για την
ελευθερία της Ελλάδας. Το έργο του θα θελήσει να το συ-
νεχίσει στις περιοχές αυτές ο Ιωάννης Καποδίστριας.

Η οικογένεια Καποδίστρια εμφανίζεται επίσημα από τον
13ο αιώνα στο Κόπερ ή αλλιώς Capodistria, της σημερινής
Σλοβενίας που σημαίνει και την κάπα της Ίστρας, δηλαδή
τη κεφαλή της αρχαιοελληνικής Ίστρας. Η οικογένεια
ήταν αρκετά εύπορη και αρκετά σημαντική. Στις σημερι-
νές περιοχές της Σλοβενίας, της Ιταλίας έως Τεργέστη και
νότια της Ίστρας της σημερινής Κροατίας, εκεί όπου από
τον 7ο αιώνα προ Χριστού ζούσαν Έλληνες έμποροι και σε
όλη την παραθαλάσσια της Αδριατικής και στις δύο πλευ-
ρές είχαν σταθμούς ανεφοδιασμού των πλοίων τους με
ελληνικούς πληθυσμούς. Όταν στην οικογένεια διαχωρί-
στηκαν για λόγους θρησκευτικούς και οικονομικούς το
ήμισυ σχεδόν κατέφυγε στην Κέρκυρα.

Μετά το Ζάγκρεμπ είχα την ευγενική πρόσκληση να επι-
σκεφθώ την πόλη των Αργοναυτών, τη Λιουμπλιάνα. Όπου
στον ορθόδοξο ναό των Αγίων Κυρίλλου και Μεθοδίου εί-
χα την ευγενική πρόταση από τον σεβασμιώτατο κ. Κύριλ-
λο να συμψάλω και να παρακολουθήσω μια επιστημονική
ημερίδα για τα ανθρώπινα και ατομικά δικαιώματα. Επί-
σης να συναντηθώ ως ακαδημαϊκός με έναν από τους επτά
κοσμήτορες της Ευρωπαϊκής Ακαδημίας των Επιστημών
και Τεχνών Σάλτσμπουργκ Αυστρίας, που είναι καθηγητής
στη Λιουμπλιάνα, για θέματα της Ακαδημίας μας και για
κάποια μελλοντικά συνέδρια.

Κατόπιν, την επόμενη να επισκεφθώ το παραθαλάσσιο
Κόπερ ή αλλιώς Capodistria, όπου ο σεβασμιώτατος τέλε-
σε επιμνημόσυνη δέηση εις τον άμισθο κυβερνήτη μας

Ιωάννη Καποδίστρια. Έγινε κατάθεση στεφάνου και προ-
σφωνήσεις χαιρετισμοί από τον δήμαρχο, την πρύτανη και
τον σεβασμιώτατο. Για τον γράφοντα αυτά ήταν μεγάλη τι-
μή ως τον μοναδικό Έλληνα σε αυτή την απόδοση τιμής, η
πρόσκληση για να ομιλήσει επίκαιρα. Κατόπιν ο σεβα-
σμιώτατος κ. Κύριλλος ευγενικά μας παρέθεσε γεύμα τι-
μής και δήλωσε ότι κάθε χρόνο θα επιτελεί την επιμνημό-
συνη δέηση. Η ομιλία της πρυτάνεως Λουτσία Τσοκ ήταν
ιστορική και επική και είχα την ευκαιρία και την τιμή μιας
υψηλού επιπέδου συνομιλίας μαζί της, καθώς και με τον
συνάδελφο καθηγητή Τίλεν Γκλαβίνα.

Η ορθόδοξη εκκλησία του Κόπερ αξίζει την υποστήριξη
μας και τη συνεργασία μας, ενώ χαρακτηριστικά βρίσκε-
ται σε απόσταση μόλις είκοσι μέτρων από το ιστορικό
άγαλμα του άμισθου κυβερνήτη μας Ιωάννη Καποδίστρια
στο Κόπερ, που τον εμφανίζει καθιστό να κρατά βιβλίο στο
αριστερό χέρι του, μπροστά από το ιστορικό μουσείο και
ινστιτούτο Κόπερ. Το Κόπερ έχει δικό του πανεπιστήμιο,
όπως και η διπλανή πόλη Γκόριτσα. Σε απόσταση με αυτο-
κίνητο περίπου δεκαπέντε λεπτά από την Τεργέστη. Κοντά
στο Κόπερ είναι το Ιζόλα, εις άλας, όπου και σήμερα παρά-
γεται άλας, αλάτι και παραδίπλα το Πίραν, γη πυρός, από
τη θαυμάσια θέα του ηλιοβασιλέματος ως πυρ. Οι Έλλη-
νες που επισκέπτονται αυτά τα μέρη έχουν την ευκαιρία
να θυμηθούν το μεγαλείο και την παρουσία των Ελλήνων
ανά τους αιώνες ως μια δημιουργική πραγματικότητα και
για το αύριο. 

Οδοιπορικό στα πέριξ μέρη του Capodistria

του
δρα Aλέξιου 

Παναγόπουλου 

Ακαδημαϊκός EASA



O
Φρίντριχ Μερτς κατάφερε να εκλεγεί
καγκελάριος της Γερμανίας με δεύ-
τερη ψηφοφορία, συγκεντρώνοντας

325 ψήφους, 9 περισσότερες από την απα-
ραίτητη πλειοψηφία των 316, ενώ οι ψήφοι
εναντίον του ήταν 289. Ο Μερτς έγινε έτσι ο
10ος καγκελάριος της Ομοσπονδιακής Δη-
μοκρατίας της Γερμανίας.

«Αποδέχομαι το αποτέλεσμα», είπε ο
Μερτς μετά την αναγγελία των αποτελεσμά-
των από την πρόεδρο της Μπούντεσταγκ και
ετοιμάζεται να πιάσει δουλειά από σήμερα.
Είχε προηγηθεί η μεγάλη έκπληξη, όταν για
πρώτη φορά στη μεταπολεμική ιστορία της
Ομοσπονδιακής Δημοκρατίας υποψήφιος
καγκελάριος δεν εξασφάλισε την απαιτούμε-
νη απόλυτη πλειοψηφία στον πρώτο γύρο
στην  Μπούντεσταγκ - πυροδοτώντας πολιτι-
κή αβεβαιότητα στο εσωτερικό και ανησυχία
στις ευρωπαϊκές πρωτεύουσες.

Παρότι η προτεινόμενη κυβερνητική
συμμαχία μεταξύ του συντηρητικού
μπλοκ CDU/CSU και των Σοσιαλδημοκρα-
τών διαθέτει 328 έδρες, ο Μερτς έλαβε
μόλις 310 ψήφους - έξι λιγότερες από τις
απαιτούμενες 316 για να εκλεγεί. Η ψήφος
ήταν μυστική και, σύμφωνα με την αριθ-
μητική των εδρών, τουλάχιστον πέντε
βουλευτές του κυβερνητικού στρατοπέ-
δου ψήφισαν κατά ή απείχαν. Τρεις ψήφι-
σαν λευκό, ενώ εννέα ήταν απόντες και
μία ψήφος κρίθηκε άκυρη.

Το Σύνταγμα της Γερμανίας επέτρεπε στον
υποψήφιο καγκελάριο να επαναλάβει τη δια-
δικασία εντός 14 ημερών. Αν αποτύχαινε ξα-
νά, θα ακολουθούσε τρίτος και τελικός γύ-
ρος, όπου απαιτείται σχετική πλειοψηφία,
δηλαδή περισσότερα «ναι» από «όχι». Σε αυ-
τή την περίπτωση, τον τελευταίο λόγο θα είχε
ο πρόεδρος της Δημοκρατίας Φρανκ-Βάλτερ
Σταϊνμάγερ, ο οποίος είτε επικυρώνει τον
εκλεγέντα είτε διαλύει τη Βουλή και προκη-
ρύσσει νέες εκλογές.

Νίκη με ταπείνωση
και δύσκολο ξεκίνημα

Τελικά η υπογραφή της κυβερνητικής
συμφωνίας μεταξύ Χριστιανικής Ένωσης και
Σοσιαλδημοκρατών στη Γερμανία άνοιξε τον
δρόμο για την εκλογή του. Ο Μερτς είχε εκλε-
γεί νικητής των εκλογών της 23ης Φεβρουα-
ρίου και αναμενόταν να ορκιστεί καγκελά-
ριος αυτή την εβδομάδα. Tώρα εξασφάλισε
μεν την εκλογή του, αλλά ο ταπεινωτικός τρό-
πος που αυτή επετεύχθη σηματοδοτεί ένα
πολύ δύσκολο ξεκίνημα για τη θητεία του
στην καγκελαρία και μια διαρκή υπόμνηση
ότι η κυβέρνησή του διαθέτει οριακή και μό-
νο πλειοψηφία στο κοινοβούλιο. Μόνο ένας
υπουργός από την προηγούμενη κυβέρνηση
θα παραμείνει στη θέση του: ο υπουργός
Άμυνας Μπόρις Πιστόριους.

Τα υπόλοιπα μέλη του υπουργικού συμ-
βουλίου του Μερτς είναι νέα πρόσωπα, πολ-
λά εκ των οποίων προερχόμενα από τον ιδιω-
τικό τομέα. Την παραίτηση του Φρίντριχ

Μερτς και τη διεξαγωγή νέων εκλογών είχε
ζητήσει η επικεφαλής του AfD Άλις Βάιντελ
μετά την πρώτη αποτυχία του γερμανικού
κοινοβουλίου να εκλέξει καγκελάριο.

«Είμαστε έτοιμοι να αναλάβουμε την ευθύ-
νη της κυβέρνησης. Και ζητούμε να επικρα-
τήσει η κοινή λογική. Ο κ. Μερτς πρέπει να
παραιτηθεί αμέσως. Πρέπει να ανοίξει ο δρό-
μος για νέες εκλογές στη χώρα μας», ανέφε-
ρε σε δήλωσή της η κυρία Βάιντελ. Όπως ση-
μείωσαν τα γερμανικά μέσα ενημέρωσης,
αυτό που έγινε στην πρώτη ψηφοφορία δεν
έχει συμβεί ποτέ πριν στην ιστορία της ομο-
σπονδιακής δημοκρατίας.

Το αποτέλεσμα στην Μπούντεσταγκ χαρα-
κτηρίζεται «εξαιρετικά ενοχλητικό» για τον
Μερτς από τον γερμανικό Τύπο. Πολιτικοί
αναλυτές έκαναν λόγο για «πλήρη καταστρο-
φή» και για «γροθιά στο στομάχι» για τον
69χρονο υποψήφιο καγκελάριο. «Το μαύρο
πρωί του Μερτς», είχε τίτλο στο κεντρικό της
ρεπορτάζ η «Süddeutsche Zeitung».
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Τρεις μέρες πριν από τις τελετές μνήμης για την 80ή
επέτειο της νίκης επί της ναζιστικής Γερμανίας και του τέ-
λους του Β’ Παγκοσμίου Πολέμου στην Ευρώπη, η Ουκρα-
νία εξαπέλυσε εκτενείς επιδρομές με drones στο ρωσικό
έδαφος. Με αυτή την κίνηση έβαλε στο στόχαστρο τη Μό-
σχα προκαλώντας την αναστολή λειτουργίας κάπου δέκα
αεροδρομίων, σύμφωνα με τις ρωσικές αρχές. Τα τέσσερα
αεροδρόμια που εξυπηρετούν τη ρωσική πρωτεύουσα
(Σερεμέτιεβα, Νταμαντιένταβα, Βνούκαβα και Ζουκόφσκι)

χρειάστηκε να αναστείλουν για ώρες τη λειτουργία τους τη
νύχτα, κάποια κλείνοντας εντελώς τους διαδρόμους, με
απόφαση της ρωσικής υπηρεσίας πολιτικής αεροπορίας.

Η ρωσική πρωτεύουσα προετοιμάζεται για τις τελετές
της Παρασκευής και τη μεγάλη στρατιωτική παρέλαση
υπό το βλέμμα του προέδρου Βλαντίμιρ Πούτιν και περί-
που είκοσι ξένων ηγετών. Ο δήμαρχος της Μόσχας Σεργ-
κέι Σαμπιάνιν ανακοίνωσε πως τουλάχιστον 19 drones,
που κατευθύνονταν στην πόλη από διάφορες κατευθύν-

σεις, αναχαιτίστηκαν από την αντιαεροπορική άμυνα. Στο
μεταξύ, ο Αμερικανός πρόεδρος εκτίμησε ότι ο Ρώσος
ομόλογός του είναι πιο ανοιχτός σε μια ειρηνευτική συμ-
φωνία μετά την πρόσφατη πτώση των τιμών του πετρελαί-
ου. «Πιστεύω ότι η Ρωσία, με την τιμή του πετρελαίου
όπως είναι τώρα, το πετρέλαιο έχει πέσει, είμαστε σε καλή
θέση να καταλήξουμε σε συμφωνία, θέλουν να καταλή-
ξουν σε συμφωνία. Η Ουκρανία θέλει να καταλήξει σε
συμφωνία», δήλωσε ο Τραμπ.

Οι Ουκρανοί χτύπησαν με drones τη Ρωσία προκαλώντας αναστολή λειτουργίας σε δέκα αεροδρόμια
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Εκλογή νέου πάπα:
Περιμένοντας τον… 
λευκό καπνό - Φαβορί
ο Πιέτρο Παρολίν

Σήμερα είναι η μεγάλη μέρα
για την εκλογή του πάπα και οι
133 καρδινάλιοι από όλο τον κό-
σμο έχουν ήδη φτάσει στη Ρώμη
και βρίσκονται στο Βατικανό για
τη μυστική σειρά ψηφοφοριών
που λαμβάνει χώρα στην Καπέλα
Σιξτίνα.

Οι 133 καρδινάλιοι θα διαμέ-
νουν στον ξενώνα της Σάντα Μάρ-
τα. Κάθε πρωί στις 9 έως ότου βγει
ο λευκός καπνός που ανακοινώ-
νει το «habemus papam» (έχου-
με πάπα), θα φεύγουν από τον ξε-
νώνα και θα περπατούν 500 μέτρα
γύρω από τη Βασιλική του Αγίου
Πέτρου μέχρι την Καπέλα Σιξτίνα
για να ψηφίσουν. Ο καρδινάλιος
Πιέτρο Παρολίν θεωρείται από τα
φαβορί. Διπλωμάτης καριέρας,
διακριτικός, χωρίς το προσωπικό
χάρισμα του προκατόχου του, αλ-
λά με δεκαετή εμπειρία στο τιμόνι
της βατικανής γραφειοκρατίας, ο
Παρολίν φαντάζει η ασφαλής επι-
λογή σε μια Εκκλησία που αναζη-
τά συνέχεια.

Όπως σημείωσαν οι «New York
Times», τις μέρες που ακολούθη-
σαν τη νοσηλεία αλλά και τον θά-
νατο του πάπα Φραγκίσκου ο
Καρδινάλιος Πιέτρο Παρολίν ήταν
συνεχώς εκεί. 

Το παρασκήνιο του θρίλερ μέχρι
την εκλογή Μερτς στην καγκελαρία

Πώς οι 310 ψήφοι της πρώτης ψηφοφορίας έγιναν 325 -
Η συμφωνία μεταξύ Χριστιανικής Ένωσης 

και Σοσιαλδημοκρατών τον έφερε στην ηγεσία της Γερμανίας
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ΠΩΣ ΜΠΗΚΕ ΤΕΛΟΣ ΣΤΗ ΔΡΑΣΗ ΔΙΕΦΘΑΡΜΕΝΩΝ ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΚΩΝ ΓΡΑΦΕΙΩΝ 

Σ
ε εννέα συλλήψεις προχώρησαν αστυ-
νομικοί της Υπηρεσίας Εσωτερικών
Υποθέσεων, μετά από πολύμηνη έρευνα

σε κτηματολογικά γραφεία στην Αθήνα, τον
Πειραιά, το Χαλάνδρι, τη Νέα Ιωνία και την
Καλλιθέα. Έξι από τους συλληφθέντες είναι

υπάλληλοι των κτηματολογι-
κών γραφείων και τρεις ιδιώ-
τες. Στις έρευνες των «αδιά-
φθορων» στα σπίτια των συλ-
ληφθέντων βρέθηκαν και κα-
τασχέθηκαν 60.000 και πλέον
χιλιάδες ευρώ, τα περισσότερα
στην οικία μιας γυναίκας, προ-
ϊσταμένης κτηματολογικού

γραφείου στην Αττική. Όπως αποκάλυψε στην
«Political» αξιωματικός που συμμετείχε στις
έρευνες, οι εμπλεκόμενοι χρησιμοποιούσαν
κωδικοποιημένες λέξεις στις τηλεφωνικές
τους συνομιλίες. Σύμφωνα με πληροφορίες,
οι δραστηριότητες των κατηγορούμενων αφο-
ρούν επίσπευση των διαδικασιών σχετικά με
περιουσιακά στοιχεία πολιτών, ενώ οι τρεις
ιδιώτες φέρονται ότι ήταν μεσάζοντες που

δωροδοκούσαν τους υπαλλήλους για λογα-
ριασμό των πελατών τους. Κατά τις ίδιες πλη-
ροφορίες οι αμοιβές για το «γρηγορόσημο»
ήταν κατά μέσο όρο 500 ευρώ η κάθε περί-
πτωση. 

Μόνη λύση η ψηφιοποίηση
Η αστυνομική έρευνα ξεκίνησε το φθινό-

πωρο του 2024 και μάλιστα μετά από καταγγε-
λίες της ίδιας της πολιτικής ηγεσίας του
υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης και
ήταν σε γνώση της όλο το προηγούμενο χρονι-
κό διάστημα. Αναμένοντας τα πλήρη αποτελέ-
σματα της χθεσινής επιχείρησης της Διεύθυν-
σης Εσωτερικών Υποθέσεων, τόσο η ηγεσία
του υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης
όσο και η διοίκηση του φορέα Ελληνικό Κτη-
ματολόγιο λαμβάνουν όλα τα ενδεικνυόμενα
μέτρα για τους εμπλεκόμενους. Όπως τονίζε-
ται από το υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνη-
σης, «η ψηφιοποίηση του Κτηματολογίου εί-
ναι η μόνη οδός που διασφαλίζει την ορατότη-
τα και τη διαφάνεια των διαδικασιών προς
όφελος των πολιτών, των επαγγελματιών, αλ-

λά και των εργαζόμενων. Η πολιτική ηγεσία
του υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης
και η διοίκηση του Ελληνικού Κτηματολογίου
δηλώνουν προς πάσα κατεύθυνση ότι συνερ-
γάζονται αδιάλειπτα και απρόσκοπτα με τις
αρμόδιες ελεγκτικές και διωκτικές Αρχές,
προκειμένου να μην επιτρέψουν φαινόμενα
διαφθοράς». Ο υφυπουργός Ψηφιακής Δια-
κυβέρνησης, αρμόδιος για θέματα Κτηματο-
λογίου, Χρήστος Μπουκώρος δήλωσε: «Οι
επίορκοι να μην περιμένουν κάλυψη ή επιεί-
κεια. Το Ελληνικό Κτηματολόγιο προχωρά στη
νέα εποχή, με διαφάνεια και αποτελεσματικό-
τητα. Φαινόμενα διαφθοράς δεν έχουν θέση

στο Κτηματολόγιο. Θέλω να ευχαριστήσω τον
προκάτοχό μου κ. Κωνσταντίνο Κυρανάκη, με
παρέμβαση του οποίου ξεκίνησε η έρευνα».

Τα εύσημα στην ΕΛΑΣ και στο Τμήμα Εσω-
τερικών Υποθέσεων για την εξάρθρωση κυ-
κλώματος σε επτά κτηματολογικά γραφεία
που απαιτούσε μεγαλύτερα ή μικρότερα χρη-
ματικά ποσά (γνωστά και ως «γρηγορόσημα»)
από πολίτες, προκειμένου να εγκρίνει νόμιμα
αιτήματα μεταγραφών και άλλων συναλλαγών
ακινήτων, έδωσε ο νυν υπουργός αναπληρω-
τής Συγκοινωνιών και πρώην υφυπουργός
Ψηφιακής Διακυβέρνησης και υπεύθυνος για
το Κτηματολόγιο, Κωνσταντίνος Κυρανάκης.

Χειροπέδες σε έξι
που έπαιρναν
500ευρα για… 
γρηγορόσημο

Είκοσι χρόνια φυλακή σε παιδόφιλο εκπαιδευτικό ειδικού σχολείου: Ασέλγησε σε τρία κοριτσάκια
Σοκ και αποτροπιασμό προκαλεί η παιδοφιλι-

κή δράση 63χρονου εκπαιδευτικού ο οποίος,
ενώ καταδικάστηκε σε 20 χρόνια κάθειρξη για
γενετήσιες πράξεις σε βάρος ανηλίκων, κρυβό-
ταν σε διάφορα χωριά για να αποφεύγει τη σύλ-
ληψη. Τελικά το «κρυφτούλι» με την Αστυνομία
τελείωσε όταν εντοπίστηκε το περασμένο Σάβ-
βατο το απόγευμα, στα Εξαμίλια Κορινθίας, από
στελέχη του Τμήματος Αναζητήσεων και μετά
από αστυνομική επιχείρηση συνελήφθη.

«Κατόπιν πολύμηνης έρευνας, απογευματινές
ώρες 3/5/2025 εντοπίστηκε στην περιοχή Εξα-
μιλίων Κορινθίας ο ανωτέρω δράστης, ο οποίος
συνελήφθη, διότι σε βάρος του εκκρεμεί ανεκτέλεστη η υπ’
αριθ.524 από 10/3/2025 απόφαση Μεικτού Ορκωτού Δικα-
στηρίου Αθηνών, με την οποία καταδικάστηκε σε ποινή κά-
θειρξης 20 ετών, για τα αδικήματα της “Κατάχρησης ανηλίκου
που δεν συμπλήρωσε τα δώδεκα έτη κατά συρροή και κατ’
εξακολούθηση» και της “Κατάχρησης ανικάνου προς αντί-
σταση και γενετήσια πράξη κατά συρροή και κατ’ εξακολού-

θηση”», αναφέρει το ενημερωτικό της Αστυνομίας.
Τα όσα φέρεται να έχει διαπράξει στα ανήμπορα κοριτσά-

κια είναι συγκλονιστικά. Συγκεκριμένα καταδικάστηκε κα-
θώς αποδείχθηκε ότι, κατά το σχολικό έτος 2019-2020, ο
63χρονος, εργαζόμενος ως εκπαιδευτικός σε ειδικό σχολείο
της Αττικής, στο οποίο φοιτούσαν παιδιά με σωματική και δια-
νοητική αναπηρία, απομόνωσε τρία ανήλικα κορίτσια στις αί-

θουσες του σχολείου και προέβη σε γενετήσιες
πράξεις σε βάρος τους. Τα κοριτσάκια ήταν κά-
τω από 12 ετών και αδυνατούσαν να αντιδρά-
σουν, λόγω της σωματικής αλλά και διανοητι-
κής τους αναπηρίας. «Οι πράξεις του, δε, αυτές
προσβάλλαν το κοινό αίσθημα της αιδούς και
των ηθών, καθώς και την αγνότητα της παιδικής
ηλικίας και κατέτειναν στη διέγερση και ικανο-
ποίηση της γενετήσιας ορμής και επιθυμίας
του», σημειώνει το ενημερωτικό του Τμήματος
Αναζητήσεων.

Η δράση του καταγγέλθηκε, δικάστηκε και
καταδικάστηκε σε 20 χρόνια κάθειρξη από το

Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο Αθηνών. Προκειμένου όμως
να αποφύγει τη σύλληψή του, μετακινούνταν συνεχώς αλ-
λάζοντας περιοχές και κατοικίες. Ο 63χρονος παιδόφιλος
οδηγήθηκε το πρωί της Δευτέρας (5/5) στην Εισαγγελία
Εφετών Αθηνών, όπου εκδόθηκε παραγγελία φυλάκισής
του στο Σωφρονιστικό Κατάστημα Γρεβενών.

Γ. Γερ.

Στις έρευνες των «αδιάφθορων» στα σπίτια των συλληφθέντων
βρέθηκαν και κατασχέθηκαν πάνω από 60.000 ευρώ 

- Συνελήφθησαν και τρεις ιδιώτες

Γράφει 
o Γιώργος 

Γεραφέντης
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Μιχάλης Χρυσοχοΐδης:«Κάποιοι νέοι προσπαθούν να συνεχίσουν την παλιά τρομοκρατία»
Στις υποθέσεις τρομοκρατίας, στο έγκλημα στη Δυτική

Αττική αλλά και στην κατάσταση με τα περιστατικά βίας
στα πανεπιστήμια αναφέρθηκε ο υπουργός Προστασίας
του Πολίτη Μιχάλης Χρυσοχοΐδης. Όπως είπε, «γίνεται
μια προσπάθεια από κάποιους να συνεχίσουν την παλιά
τρομοκρατία. Είναι νέα παιδιά που δυστυχώς θέλουν να
συνεχίσουν μια δράση εκείνων που είναι στη φυλακή. Η
προσπάθεια αυτής της τρίτης γενιάς να συνεχίσει είναι
απογοητευτική κοινωνικά. Είναι μιμητές, προσπαθούν να
συνεχίσουν το έργο των πατεράδων και παππούδων. Αυ-
τά είναι βέβαιο ότι δεν έχουν μακροζωία γιατί οι Αρχές
πάντα εξιχνιάζουν τη δράση τους».

Όσον αφορά το οργανωμένο έγκλημα, αποκάλυψε ότι
«έχει συγκροτηθεί ομάδα 100 ατόμων στο πλαίσιο της δι-
εύθυνσης αντιμετώπισης του οργανωμένου εγκλήματος
που ασχολείται με τη Δυτική Αττική. Από εκεί κινείται με-

γάλο κομμάτι της εγκληματικότητας και του οργανωμέ-
νου εγκλήματος και της μικροεγκληματικότητας. Η πρό-
θεσή μου είναι να τελειώσουμε αυτή την υπόθεση».

Για το τελευταίο κρούσμα βίας στην Πολυτεχνειούπολη
τόνισε ότι «δεν γίνει ανεκτό κάποιοι να θεωρούν ότι τα πα-

νεπιστήμια είναι ελεύθερος χώρος να τραμπουκίζουν και
να ασχημονούν. Ο τρόπος είναι ένας: να περιορίσουμε την
ελεύθερη πρόσβαση του καθενός άσχετου με τον πανεπι-
στήμιο και η είσοδος να είναι ελεγχόμενη. Η διαχείριση
των πανεπιστημιακών χώρων ανήκει στις διοικήσεις των
πανεπιστημίων. Όποιος μπαίνει πρέπει να το κάνει επώνυ-
μα ώστε αν συμβαίνουν εγκληματικές πράξεις η αστυνο-
μία να κάνει τη δουλειά της. Αφού υπάρχει αυτοδιοίκητο,
τα πανεπιστήμια πρέπει να αναλάβουν τις ευθύνες τους».

Και ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη κατέληξε:
«Δεν είναι ξέφραγο αμπέλι το πανεπιστήμιο, είναι χώρος
που ορίζεται και πρέπει να υπάρχει ταυτοποίηση για
όσους μπαίνουν σε αυτόν. Όποιος μπαίνει στο πανεπι-
στήμιο πρέπει να έχει ταυτότητα, όποιος τραμπουκίζει ή
μετατρέπει τον χώρο του πανεπιστημίου σε χώρο αναμέ-
τρησης και βίας δεν έχει θέση στα πανεπιστήμια». 

Τ
ο 2025 αναμένεται να είναι ένα από τα
θερμότερα έτη που έχουν καταγραφεί
και αυτό προκαλεί βάσιμους φόβους

για έναρξη των πυρκαγιών από πολύ νωρίς
και με μεγαλύτερη σφοδρότητα, ειδικά σε

περιοχές που είναι ευάλωτες
στην κλιματική αλλαγή και αν-
τιμετωπίζουν τέτοια φαινόμε-
να με μεγάλη δυσκολία. Η
πρόσφατη έρευνα που έκανε η
βρετανική εφημερίδα «Finan-
cial Times» ανέφερε πως η
Αθήνα είναι μια τέτοια περιο-
χή που «διαθέτει όλα τα στοι-

χεία για μια πυρκαγιά σαν του Λος Άντζελες».

Tι λέει στην Political
o Θεόδωρος Κολυδας

Η «Political» επικοινώνησε με τον διευ-
θυντή του Εθνικού Μετεωρολογικού Κέν-
τρου της EMY Θεόδωρο Κολυδά, ο οποίος
μας είπε ότι «επί της ουσίας σε πολλές πε-
ριοχές της Ελλάδας έχουμε τον ίδιο τύπο
πυρκαγιών με της Καλιφόρνια. Απλώς εμείς
έχουμε τα μελτέμια ή τους ισχυρούς δυτι-
κούς ανέμους και στην Αμερική τον σφοδρό
άνεμο SANTA ANA».

Ο κύριος Κολυδάς μάς εξήγησε ότι «η χα-
μηλή βλάστηση, όπως χόρτα και θάμνοι,
αναπτύσσεται ραγδαία μετά από βροχοπτώ-
σεις, και καθώς κατά τους θερινούς μήνες
αυτή η βλάστηση ξηραίνεται, μετατρέπει τις
περιοχές σε εύφλεκτες ζώνες. Η αυξημένη
ποσότητα καύσιμης ύλης ενισχύει την έντα-
ση και την ταχύτητα εξάπλωσης των πυρκα-
γιών. Παραδείγματα από την Ελλάδα έχουμε
από τις πυρκαγιές στην Ηλεία το 2007, οι
οποίες προηγήθηκαν από έντονες βροχο-
πτώσεις την άνοιξη και κατέστρεψαν τερά-
στιες εκτάσεις δασών και καλλιεργειών. 

Οι κύριοι λόγοι βέβαια εκείνων των πυρ-
καγιών ήταν και άλλοι, αλλά δεν μπορούμε
να αναπτύξουμε περαιτέρω αυτό το θέμα. Το

ίδιο πάντως έγινε και το 2021, όταν η Εύβοια
αντιμετώπισε καταστροφικές πυρκαγιές με-
τά από μια περίοδο αυξημένων βροχοπτώ-
σεων την άνοιξη, ενώ και στο εξωτερικό,
στην Καλιφόρνια, οι αυξημένες βροχοπτώ-
σεις την άνοιξη του 2023 οδήγησαν σε υπε-
ρανάπτυξη βλάστησης, η οποία κατά τη
διάρκεια του ξηρού καλοκαιριού συνέβαλε
σε εκτεταμένες πυρκαγιές. Ο παράγων και-
ρός είναι σημαντικός, αλλά δεν είναι και ο
μόνος που ευθύνεται για την έκταση των
πυρκαγιών». 

Λαγουβάρδος: «Το “καύσιμο”
είναι στον Υμηττό»

Η Αθήνα περιγράφεται σε αυτή την έρευ-
να ως «μια πόλη αρκετά ευάλωτη στην κλι-
ματική αλλαγή και στις φωτιές» από επιστή-
μονες που μίλησαν στη «Financial Times».
Σε έρευνα που έκανε η βρετανική εφημερί-
δα σχετικά με τις φωτιές που αναμένεται να
εκδηλωθούν φέτος το καλοκαίρι, η Αθήνα
φαίνεται πως βρίσκεται στη χειρότερη θέση,
μιας και «συνθέτει το τέλειο μείγμα για ένα

τέτοιο φαινόμενο». Ο λόγος δυστυχώς γίνε-
ται για τα «καύσιμα» που διαθέτει η Αθήνα,
τα οποία μπορούν να δημιουργήσουν μια
φωτιά εξίσου μεγάλη σαν αυτή του Λος Άν-
τζελες. 

Τα «καύσιμα» αυτά, όπως αναφέρουν οι
ειδικοί, είναι η υπερβολική ζέστη, οι ισχυροί
άνεμοι, τα ξερά δάση και τα κτήρια που εξα-
πλώνονται στα βουνά, τους λόφους και τη
θάλασσα.

Ο διευθυντής Έρευνας στο Ινστιτούτο Πε-
ριβαλλοντικής Έρευνας και Βιώσιμης Ανά-
πτυξης και στο Εθνικό Αστεροσκοπείο Αθη-
νών Κώστας Λαγουβάρδος προβλέπει πως η
επόμενη μεγάλη φωτιά στην Αθήνα πιθανό-
τατα να είναι στον Υμηττό.

«Είναι ένα βουνό διάσπαρτο με ιστορικά
μοναστήρια και πευκοδάση. Νομίζω ότι θα
είναι η επόμενη (σ.σ.: φωτιά)», αναφέρει.
Σύμφωνα με το δημοσίευμα, προσομοι-
ώσεις που έγιναν από έναν ατμοσφαιρικό
μοντελιστή δείχνουν «πολύ γρήγορη πρό-
οδο» αν ενισχυόταν από ισχυρούς ανέμους.
Χρησιμοποιώντας το ξερό δάσος και τη βλά-
στηση του βουνού ως πηγή καυσίμου, οι
φλόγες θα μπορούσαν γρήγορα να κατέβουν
προς την πόλη, κοντά σε μια περιοχή που
στεγάζει την πανεπιστημιούπολη, στα όρια
της πόλης.

Σε άλλο σημείο αναφέρεται πως αν και ο
Υμηττός είναι αρκετά προστατευμένος τους
καλοκαιρινούς μήνες, μια μεγάλη φωτιά
είναι πολύ πιθανόν να συμβεί, όπως ανα-
φέρει το ρεπορτάζ που δημοσιεύτηκε και
στα «Νέα». 

SOS για πύρινη λαίλαπα
στην Αθήνα αλά Λος Άντζελες

Πώς οι βροχές και η ξηρασία μπορούν να γίνουν 
το «φιτίλι» για μεγάλες πυρκαγιές το καλοκαίρι

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη
ioannadani@gmail.com
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ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ
«Το μεγαλύτερό μου

παράσημο είναι 
που κοιτώ

τον κόσμο στα μάτια»
Ο Νίκος Χαρδαλιάς είναι ο αυτοδιοικητικός της

διπλανής πόρτας, ο άνθρωπος που έμαθε από μι-
κρός να μη σταματά, να μην τρομάζει στα δύσκολα,
αλλά να προχωρά και να επικεντρώνεται στον μεγά-
λο στόχο. Η επιστροφή στην Αυτοδιοίκηση ήταν μια
νοσταλγική στιγμή και από την πρώτη κιόλας μέρα
στο Διοικητήριο της Λεωφόρου Συγγρού γνώριζε
πολύ καλά την ευθύνη και είχε πλήρη επίγνωση των
στόχων του.

«Η Αττική, η πρωτεύουσα περιφέρεια της χώρας,
έχει ανάγκη από σχέδιο, πράξεις και συνέπεια.
Προσωπικά δεν έμαθα ποτέ να κάνω πίσω. Ξαναμ-
πήκα στη μάχη για να ενώσουμε δυνάμεις και να
αποδείξουμε ότι η Αυτοδιοίκηση μπορεί να είναι
δύναμη ουσιαστικής προοπτικής για όλους», δηλώ-
νει ο Νίκος Χαρδαλιάς κάνοντας πράξη όσα προ-
εκλογικά δεσμεύτηκε.

Ο λόγος που αγαπά τόσο πολύ την Αυτοδιοίκηση
είναι γιατί δεν έχει «μεσάζοντες», έχει άμεση επα-
φή με την κόσμο και αυτό αποτελεί για τον ίδιο «τη
μεγαλύτερη πηγή δύναμης». Στην έως τώρα πορεία
του υπήρξαν στιγμές που δοκιμάστηκε ως άνθρω-
πος, ως πατέρας αλλά και ως αιρετός, δεν λύγισε,
όμως εκείνο που ποτέ δεν άντεξε ήταν η αδικία.
«Παλεύεις καθημερινά με καθαρή συνείδηση και
κάποιοι προσπαθούν να αμφισβητήσουν προθέ-
σεις, να υπονομεύσουν προσπάθειες ή να μηδενί-
σουν έργο, ναι, είναι κάτι που σε πονάει», παραδέ-
χτηκε πρόσφατα, όμως ο ίδιος θεωρεί το μεγαλύτε-
ρό του παράσημο να μπορεί να κοιτά τον κόσμο στα
μάτια.

Ο περιφερειάρχης Αττικής ανήκει στους ανθρώ-
πους εκείνους που δεν διεκδικούν ποτέ ρόλο για τη
φιγούρα ή το αξίωμα. «Θέλω μόνο να είμαι χρήσι-
μος και για να προσφέρω. Και όταν δίνεις υπόσχεση
στους πολίτες, δεν κάνεις πίσω. Ποτέ», τόνισε πρό-
σφατα σε δηλώσεις του. Η αξιοπρέπεια για τον Νίκο
Χαρδαλιά αποτελεί τον θεμέλιο λίθο για να χτιστούν
σχέσεις εμπιστοσύνης και «αυτό είναι η ουσία της
δικής μου διαδρομής. Να είμαι παρών, να αναλαμ-
βάνω ευθύνες, να μην κρύβομαι πίσω από γραφεία
ή διαδικασίες. Ό,τι κάνω, το κάνω με γνώμονα τον
άνθρωπο», υπογραμμίζει ο αεικίνητος και πολυ-
πράγμων κ. Χαρδαλιάς. 

Τ
εράστια είναι τα προβλήματα στην ευρύτερη περιοχή
του Ηρακλείου από τις έντονες και άκρως επικίνδυνες
ρηγματώσεις που παρουσιάζονται σε διάφορα χωριά,

αρχής γενομένης από τις Βούτες, όπου οι κάτοικοι μέσα σε λί-
γες ώρες άρχισαν να βλέπουν τα σπίτια τους να
ανοίγουν στα δύο.

Το νέο κρούσμα -αν και όχι τόσο νέο τελικά-
είναι στο χωριό Μαγαρικάρι, το οποίο αμέσως
επισκέφτηκε ο πρόεδρος του ΟΑΣΠ Ευθύμης
Λέκκας, ο οποίος είπε πως η αιτία του προβλή-
ματος είναι πιο ξεκάθαρη σε σχέση με τις Βού-
τες, χαρακτηρίζοντας την κατάσταση «δύσκολη».

Το χωριό, σύμφωνα με τους ειδικούς, χάνει
κάθε χρόνο τουλάχιστον 15% από την κλίση του.
Σύμφωνα με τον κύριο Λέκκα, «η μετακίνηση
στο χωριό γίνεται σε ένα βάθος της τάξεως των
10 με 11-12 μέτρων. Είναι χαλαροί σχηματισμοί
και πλευρικά κορήματα πάνω και στη συνέχεια
είναι ένα αδιαπέραστο πέτρωμα το οποίο δεν
μπορεί να το περάσει το νερό, με αποτέλεσμα
αυτή η επιφάνεια να μετακινείται με γρήγορους
ρυθμούς. Αυτή η μετακίνηση σε όλο το χωριό -
που είναι διαφορετική βεβαίως, αλλού μεγαλύ-
τερη και αλλού μικρότερη- επηρεάζει και τις
κατασκευές που έχουν θεμελιωθεί επιφανει-
ακά», είπε.

«Το χωριό μετακινείται»
Μιλώντας στον ΣΚΑΪ Κρήτης 92.1, ο αντιδή-

μαρχος Τεχνικών Έργων του Δήμου Φαιστού Γιάννης Φασο-
μυτάκης σημείωσε πως με βάση τις μελέτες που έχουν γίνει
από το 1978 έως το 2023 προκύπτει πως στην περιοχή λαμβά-
νει χώρα ένα επικίνδυνο φαινόμενο με μετακίνηση του χωρι-
ού και υπάρχει ανάγκη για άμεσες παρεμβάσεις.

Σύμφωνα μάλιστα με τον ίδιο, τις τελευταίες δέκα μέρες
το φαινόμενο έχει γίνει πιο έντονο. «Υπάρχει μεγάλο πρό-
βλημα και στη δική μας περιοχή που έχει ξεκινήσει από το
1960 και μετά. Η πρώτη γεωλογική μελέτη έγινε το 1978

από το Ινστιτούτο Γεωλογικών Ερευνών,
επειδή υπήρχαν ζημιές στα σπίτια από τη δε-
καετία του 1960. Τα αποτελέσματα ήταν η
οριοθέτηση επικίνδυνων ζωνών, η απαγό-
ρευση νέας δόμησης και η ανάγκη απο-
στράγγισης. Το 2020 έκανε μελέτη η Περι-
φέρεια Κρήτης που στο συμπέρασμα έλεγε
για ενεργό και επικίνδυνο φαινόμενο και
ανάγκη άμεσων παρεμβάσεων. Έχουμε και
τρίτη μελέτη το 2021 από το Τμήμα Γεωλο-
γίας του ΕΚΠΑ και σε αυτήν τη μελέτη το
συμπέρασμα είναι υψηλή επικινδυνότητα,
ανάγκη παρακολούθησης και περιορισμών
δόμησης».

«Το 2023 κάναμε εμείς μια μελέτη για να
δούμε τι γίνεται με τα σπίτια και αν κινδυ-
νεύουν οι άνθρωποι. Η μελέτη έδειξε ότι το
χωριό μετακινείται. Έχουν εξεταστεί 85 σπί-
τια, περίπου 12 σπίτια έχουν κριθεί ακατάλ-
ληλα. Το 60% των σπιτιών παρουσιάζει σοβα-
ρές ζημιές και παρ’ όλα αυτά εξακολουθούν
να κατοικούνται και μόλις 20 σπίτια δεν εμ-
φανίζουν σημαντικές βλάβες».

«Το 1985 ξεκίνησε η νομαρχία αποστραγ-
γιστικό έργο και σκοτώθηκε ένας άνθρωπος,

το έργο σταμάτησε και από τότε δεν έχουν ξαναγίνει έργα
στο Μαγαρικάρι», ανέφερε ο κ. Φασομυτάκης, προσθέτον-
τας πως μέχρι και σήμερα ο Δήμος Φαιστού δεν έχει λάβει
καμία χρηματοδότηση για την υλοποίηση έργων προστα-
σίας του χωριού.

Ρηγματώσεις στο ένα
χωριό μετά το άλλο

Στο Μαγαρικάρι 
δώδεκα σπίτια 

κρίθηκαν 
μη κατοικήσιμα - 

Τι λέει ο πρόεδρος 
του ΟΑΣΠ 

Ευθύμης Λέκκας

Η Ρ Α Κ Λ Ε Ι Ο
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Δήμαρχε, πάρε μέτρα
Προ των ευθυνών του έθεσε τον δήμαρ-

χο Περιστερίου Ανδρέα Παχατουρίδη και
τη δημοτική του αρχή η δημοτική παράτα-
ξη της «Λαϊκής Συσπείρωσης» κατά την
πρόσφατη συνεδρίαση του δημοτικού
συμβουλίου. Αφορμή, η έναρξη της αντι-
πυρικής περιόδου και τα μέτρα που έχει ή
δεν έχει πάρει η διοίκηση του δήμου για
την προστασία της πόλης. «Ρωτάμε τη διοί-
κηση Παχατουρίδη τι μέτρα έχει πάρει για
την προστασία του Άλσους Περιστεριού
και του Άλσους Νέας Ζωής, πώς θα συμ-
βάλει στο έργο που έχει αρχίσει από τον
Δήμο Πετρούπολης για προστασία του
Ποικίλου Όρους, τι μέτρα πυροπροστασίας
έχουν παρθεί για τα σχολεία», ανέφερε χα-
ρακτηριστικά η δημοτική παράταξη που
πρόσκειται στο ΚΚΕ. Να δούμε αν θα
υπάρξουν απαντήσεις… 

Δωρεάν
καρδιαγγειακή
πρόληψη στα Δημοτικά
Ιατρεία Ηλιούπολης

Το Κέντρο Υπέρτασης STRIDE-7 του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστη-
μίου Αθηνών της Γ’ Παθολογικής Κλινι-
κής του Νοσοκομείου «Η Σωτηρία» με
επιστημονικό υπεύθυνο τον καθηγητή
Αναστάσιο Κόλλια, σε συνεργασία με τον
Δήμο Ηλιούπολης, καλεί τους πολίτες να
λάβουν μέρος σε πρόγραμμα αξιολόγη-
σης του καρδιαγγειακού κινδύνου. Συγ-
κεκριμένα, για τον μήνα Μάιο τα ραντε-
βού ορίζονται για το Σάββατο 10 Μαΐου
και ώρα 8.00 πμ - 15.00 και την Τετάρτη 14
Μαΐου και ώρα 8 πμ - 14.30. Το πρόγραμ-
μα απευθύνεται σε άτομα ηλικίας από 40
έως και 69 ετών, χωρίς γνωστό ιστορικό
καρδιαγγειακού νοσήματος (έμφραγμα,
καρδιοχειρουργική επέμβαση, τοποθέ-
τηση stent, εγκεφαλικό), που θα φέρουν
τις εξετάσεις αίματος του τελευταίου εξα-
μήνου, καθώς και τον κατάλογο των φαρ-
μάκων τους. 

Παραίτηση για προσωπικούς λόγους,
αντικατάσταση με συγγενή

Χωρίς πολιτικό αντίκτυπο για τη δημοτική αρχή του Γιάννη
Τομπούλογου (φωτό) ήταν η παραίτηση της Ελίνας Δρεπανιά
από τη θέση της αντιδημάρχου Οικονομικών του Δήμου Νέ-
ας Φιλαδέλφειας - Νέας Χαλκηδόνας. Η παραιτηθείσα αντι-
δήμαρχος, με ανάρτησή της στα μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης, αναφέρει πως οικογενειακοί αλλά και λόγοι υγείας δεν
της επιτρέπουν να συνεχίσει από τη θέση της αντιδημάρχου,
ενώ επισημαίνει πως παραμένει στο πλευρό του δημάρχου. Ενώ
λοιπόν η παραίτηση ήταν «αναίμακτη», η αντικατάσταση έχει φέρει πολλές επικρίσεις,
κυρίως από την αντιπολίτευση, καθώς ο δήμαρχος επέλεξε για τη θέση του αντιδημάρ-
χου Οικονομικών τον αδερφό του Κωνσταντίνο Τομπούλογλου. Μάλιστα, οι πιο φιλύπο-
πτοι είδαν με ενδιαφέρον και το απόσπασμα της ανακοίνωσης του δημάρχου που αναφέ-
ρει ότι «η κ. Δρεπανιά θα συνεχίσει να υπηρετεί τον δήμο μας ως εντεταλμένη δημοτική
σύμβουλος Νομικής Υπηρεσίας και Αναπτυξιακής Πολιτικής»! 

Σ
άλος έχει ξεσπάσει
στον αυτοδιοικητικό
και πολιτικό κόσμο

της Κέρκυρας με την πα-
ρουσία του δημάρχου Βό-
ρειας Κέρκυρας Γιώργου
Μαχειμάρη ως επικεφαλής
κλιμακίου της δημοτικής
αρχής -και με τη συμμετοχή
της δημοτικής φιλαρμονι-
κής- σε προεκλογική εκδή-
λωση του Αλβανού πρωθυ-
πουργού Έντι Ράμα στη Χι-
μάρα. Η αντιπολίτευση του δήμου υποστηρίζει
πως η επίσκεψη δημάρχου, δημοτικού κλιμα-
κίου και δημοτικής φιλαρμονικής στην Αλβα-
νία «έγινε εν αγνοία των παρατάξεων της μει-
οψηφίας του Δήμου Βόρειας Κέρκυρας».

«Τέτοιες κινήσεις, χωρίς την ανάλογη εμ-
πειρία των διεθνών σχέσεων που υπερβαίνουν
κατά πολύ το πολιτικό ανάστημα του δημάρχου
Βόρειας Κέρκυρας, καθίστανται από προβλη-
ματικές έως επικίνδυνες, καθώς εμπλέκουν
τον δήμο μας σε χωράφια πολύ ευαίσθητα που
απαιτούν σταθμίσεις, γνώση και συνεννόηση

με την εκάστοτε κυβέρνηση. Κακώς ο δήμαρ-
χος εμπλέκει τον δήμο σε προεκλογικά πολιτι-
κά παιχνίδια ξένης χώρας και σε ένα τόσο
ευαίσθητο θέμα που αφορά γενικότερα τις ελ-
ληνοαλβανικές σχέσεις», επισημαίνει η αντι-
πολίτευση.

Πολιτικοί κύκλοι των Αθηνών κρίνουν αδια-
νόητη την κίνηση του κ. Μαχειμάρη να εμπλέ-
κεται στις πολιτικές αντιπαραθέσεις ενός άλ-
λου κράτους, ελάχιστες μέρες πριν από τις αλ-
βανικές εκλογές και δη σε περίοδο λίαν ευαί-
σθητη για τις ελληνοαλβανικές σχέσεις.

Μηδενικά τροφεία διά χειρός
αντιπολίτευσης
Με πρόταση του πρώην δημάρχου Ραφήνας-Πικερμίου και νυν επικε-
φαλής της μείζονος μειοψηφίας Ευάγγελου Μπουρνούς, αλλά και με
αντίστοιχες προτάσεις άλλων δημοτικών παρατάξεων της αντιπολίτευ-
σης, καθώς και της ομάδας δημοτικών συμβούλων της πλειοψηφίας,
που έχουν διαχωρίσει τη θέση τους από την πολιτική τής δημάρχου Δή-
μητρας Τσεβά, ψηφίστηκε η ενίσχυση των οικογενειών με χαμηλό ει-
σόδημα που έχουν παιδιά στους δημοτικούς παιδικούς σταθμούς. Πιο
συγκεκριμένα, στο σώμα της απόφασης συμπεριλήφθηκε ότι οικογέ-
νειες με συνολικό ετήσιο εισόδημα έως 20.000 ευρώ, εφόσον υποβά-
λουν αίτημα για επιδότηση μέσω ΕΣΠΑ για χορήγηση voucher -ανεξαρ-
τήτως έγκρισης- θα έχουν μηδενική συμμετοχή στα έξοδα για τη συμ-
μετοχή των παιδιών τους στους παιδικούς σταθμούς του Δήμου Ραφή-
νας-Πικερμίου. Όπως επισήμαναν πολλοί, «ευτυχώς η αντιπολίτευση
δείχνει κοινωνική ευαισθησία γιατί αν περίμεναν από τη δήμαρχο...».

Παραίτηση λόγω προσβλητικής συμπεριφοράς
Έχει βουίξει το δημαρχείο του Πειραιά τις τελευταίες μέρες

από τις φήμες που κυκλοφορούν πως η προσβλητική συμπερι-
φορά του δημάρχου Γιάννη Μώραλη ήταν η αιτία για την παραί-
τηση της αντιδημάρχου Παιδείας και Διά βίου Μάθησης Ασπα-
σίας Αλιγιζάκη. Για αυτό άλλωστε υποστηρίζουν πως η δημοτι-
κή αρχή έχει καταβάλει τεράστιες προσπάθειες ώστε το θέμα
να περάσει στα «μαλακά», χωρίς όμως ιδιαίτερο αποτέλεσμα.

Μάλιστα, αρκετά τοπικά Μέσα δημοσίευσαν λεπτομέρειες για το επεισόδιο που έγινε στο γραφείο του
δημάρχου, όπου ο κ. Μώραλης φέρεται να μίλησε προσβλητικά στην πρώην συνεργάτιδά του. Όπως
υποστηρίζουν αυτόπτες μάρτυρες, ο δήμαρχος ήταν πολύ εκνευρισμένος και πρόσβαλε την πρώην
αντιδήμαρχο τόσο ως πολιτικό όσο και ως γυναίκα. Όσον αφορά την αφορμή, ο δήμαρχος ήταν εκνευ-
ρισμένος επειδή δεν είχαν πληρωθεί κάποια τιμολόγια που αφορούσαν τα τροφεία του μουσικού
σχολείου προς τον ιδιώτη προμηθευτή και πίεζε την αντιδήμαρχο προκειμένου να μην υπάρξει κίνδυ-
νος να κατατεθούν αγωγές κατά του δήμου. Η συμπεριφορά ωστόσο φέρεται να ήταν τέτοια που η κυ-
ρία Αλιγιζάκη αναγκάστηκε να υποβάλει την παραίτησή της για λόγους ευθιξίας. 

Δήμαρχος σε προεκλογική 
φιέστα του Ράμα...

Προκλητικές δηλώσεις
Την έντονη αντίδραση δύο γειτονικών δή-

μων προκάλεσε ο δήμαρχος Λευκάδας Ξενο-
φών Βεργίνης με τις ενέργειές του να εκδιώ-
ξει μεγάλο αριθμό Ρομά που εδώ και αρκετά
χρόνια είχαν εγκατασταθεί στην περιοχή των
αλυκών του νησιού. Για την ακρίβεια, μεγαλύ-
τερη αντίδραση προκάλεσαν αυτά που δήλω-
σε, καθώς όταν ρωτήθηκε από την αντιπολί-
τευση στο Δημοτικό Συμβούλιο για το σχέδιο
μετεγκατάστασής τους, πρότεινε να πάνε στη
Βόνιτσα και το Μεσολόγγι. Όπως ήταν λογικό,
ξεσηκώθηκαν τόσο η δημοτική αρχή του Με-
σολογγίου που ήδη έχει καταυλισμούς Ρομά
όσο και η αντιπολίτευση του Δήμου Ακτίου -
Βόνιτσας που «έβαλε» τόσο κατά του δημάρ-
χου Λευκάδας που τον κατηγόρησαν για
«απαράδεκτη τοποθέτηση» όσο και κατά του
δήμαρχου Αθανάσιου Κασόλα για… «ανύ-
παρκτη αντίδραση». 

Σε ποιον δήμο της Αττικής,
προς τα νότια της Αθήνας, ο
νυν δήμαρχος ετοιμάζεται να

ενεργοποιήσει «βόμβα» κατά της προ-
ηγούμενης δημοτικής αρχής; Εδώ και λί-
γες μέρες έχει στα χέρια του τα συνοπτικά
αποτελέσματα του διαχειριστικού ελέγχου
που είχε ζητήσει για την οικονομική δια-
χείριση της προηγούμενης θητείας και,
σύμφωνα με όσα αφήνει να εννοηθούν,
έχουν βρεθεί… μαργαριτάρια. Αναμένον-
ται αποκαλύψεις με «δραματικό τρόπο»
στην ειδική συνεδρίαση του Δημοτικού
Συμβουλίου. 
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υναμικές πρωτοβουλίες για
την επιστροφή των περίπου
240.000 μυαλών που εξακο-

λουθούν να εργάζονται στην ξενιτιά
προωθεί το υπουργείο Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης, ρίχνον-
τας δίχτυα και στις Ηνωμένες
Πολιτείες.

Τους τρεις άξονες των δράσε-
ων στις οποίες προβαίνει η κυ-
βέρνηση παρουσίασε κατά την
ομιλία της στο ετήσιο συνέδριο
BrainReGain «Powering Greece
Forward» η υπουργός Εργασίας

και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κε-
ραμέως, η οποία εκπροσώπησε τον
πρωθυπουργό. Σύμφωνα με τα στοι-
χεία της Ευρωπαϊκής Στατιστικής Υπη-
ρεσίας, από τους 660.000 Έλληνες
που είχαν φύγει στο εξωτερικό τα «πέ-
τρινα» χρόνια των μνημονίων έχουν
επιστρέψει οι 420.000. Αυτό σημαίνει
ότι υπάρχουν ακόμη 220.000 Έλληνες
οι οποίοι εξακολουθούν να εργάζονται
στο εξωτερικό και για τους οποίους
υπάρχει ένας υψηλότερος βαθμός δυ-
σκολίας για την επιστροφή τους στη
χώρα μας, λαμβάνοντας υπ’ όψιν ότι οι
περισσότεροι μπορεί να έχουν εξελί-
ξει την καριέρα τους ή να έχουν δημι-
ουργήσει οικογένεια στη χώρα όπου
εργάζονται. Η κυρία Κεραμέως επισή-
μανε ότι, πέραν από τους προσωπι-
κούς λόγους, υπάρχουν πλέον και μο-
ναδικές επαγγελματικές ευκαιρίες για
να επιστρέψει κάποιος στη χώρα μας.

«Το μήνυμα να φτάνει
αληθινό και χειροπιαστό 
στους ενδιαφερόμενους»

Το υπουργείο Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης στοχεύει στην ανά-
δειξη όλων των επαγγελματικών ευ-
καιριών, των νέων κινήτρων και του
θετικού κλίματος που υπάρχει στην
ελληνική οικονομία ώστε να συνεχι-
στεί η εισροή «ανθρώπινων εγκεφά-
λων». «Δεν φτάνει να προβαίνουμε σε
αυτές τις ενέργειες, δεν φτάνει να

γνωρίζουν οι διεθνείς δείκτες ή οι οί-
κοι αξιολόγησης ότι η οικονομία μας
αναπτύσσεται - πρέπει το μήνυμα να
φτάνει αληθινό και χειροπιαστό στους
ίδιους τους ενδιαφερόμενους», είπε η
κυρία Κεραμέως, η οποία αναφέρθη-
κε στη δράση Rebrain Greece που
διοργανώνει το υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης σε συνερ-
γασία με τη Δημόσια Υπηρεσία Απα-
σχόλησης. Στόχος των εκδηλώσεων
αυτών, οι οποίες ήδη έχουν πραγματο-

ποιηθεί στο Άμστερνταμ, το Ντίσελν-
τορφ και το Λονδίνο, είναι η δημιουρ-
γία γέφυρας μεταξύ των ενδιαφερο-
μένων και των επιχειρήσεων που δρα-
στηριοποιούνται στη χώρα μας και
αναζητούν εξειδικευμένο προσωπικό.

Όπως ανακοίνωσε η υπουργός, η
επόμενη εκδήλωση σύζευξης του Re-
brain Greece θα πραγματοποιηθεί
στις Ηνωμένες Πολιτείες Αμερικής,
όπου υπάρχουν πολλοί ξενιτεμένοι
επιστήμονες και επιχειρηματίες, αλλά
και μια ισχυρή Ομογένεια που μπο-
ρούν να συνδράμουν καθοριστικά
στην ισχυροποίηση της χώρας μας.
Τέλος, η κυρία Κεραμέως υπογράμμι-
σε ότι η κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη έχει εργαστεί επίμονα και συ-
στηματικά προκειμένου όχι μόνο να
ανακόψει τη ραγδαία «διαρροή εγκε-
φάλων» στο εξωτερικό αλλά και να την
αντιστρέψει.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Σχέδιο Κεραμέως για δυναμικό άνοιγμα
του Rebrain Greece σε Ευρώπη και ΗΠΑ

ΔΥΠΑ: Success story
στη Θεσσαλία με 2.049 
νέες θέσεις εργασίας

Δύο χιλιάδες σαράντα εννέα νέ-
ες θέσεις εργασίας δημιουργήθη-
καν στη Θεσσαλία με το πρόγραμ-
μα της Δημόσιας Υπηρεσίας Απασχόλησης, το οποίο
προβλέπει την επιχορήγηση κάθε θέσης με ποσό έως
22.500 ευρώ. Το πρόγραμμα ξεκίνησε στις 30 Ιανουαρίου
και απευθυνόταν σε ανέργους, ενώ συνολικά οι δράσεις
απασχόλησης για τη στήριξη της Θεσσαλίας προβλέπουν
την πρόσληψη 6.500 ανέργων. Η επιχορήγηση καλύπτει
έως το 75% του μισθού και των εισφορών (έως 1.250 ευ-
ρώ μηνιαία και 22.500 ευρώ συνολικά) του εργαζόμενου
για διάστημα έως 18 μήνες. 

Μειώνονται τα επιτόκια δανεισμού,
ανοίγουν τη στρόφιγγα οι τράπεζες

Νέα αξιοσημείωτη πτώση παρουσίασαν τα επιτόκια των δανείων τον πε-
ρασμένο Μάρτιο, ενώ οι τράπεζες ανοίγουν ολοένα και περισσότερο τη
στρόφιγγα των πιστώσεων προς επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Σύμφωνα
με τα στοιχεία της Τραπέζης της Ελλάδος, το επιτόκιο των νέων δανείων
μειώθηκε στο 4,75%, ενώ το επιτόκιο των νέων καταθέσεων παρέμεινε
σχεδόν αμετάβλητο στο 0,39%, με αποτέλεσμα το περιθώριο επιτοκίου με-
ταξύ των νέων καταθέσεων και δανείων να μειωθεί στις 4,36 εκατοστιαίες μονάδες. Από την άλλη πλευρά,
το μέσο επιτόκιο των προθεσμιακών καταθέσεων με διάρκεια έως ένα έτος μειώθηκε κατά 10 εκατοστι-
αίες μονάδες στο 1,40%, ενώ το αντίστοιχο επιτόκιο των καταθέσεων από επιχειρήσεις παρέμεινε σχεδόν
αμετάβλητο στο 2,15%.

Σε σχέση με τις χορηγήσεις δανείων, αξιοσημείωτο είναι το γεγονός ότι το μέσο επιτόκιο των επιχειρη-
ματικών δανείων χωρίς χρονική διάρκεια μειώθηκε στο 5,19%, ενώ των επαγγελματικών δανείων στο
7,04%. Το αντίστοιχο επιτόκιο δανείων με συγκεκριμένη διάρκεια και κυμαινόμενο επιτόκιο μειώθηκε
κατά 45 μονάδες βάσης και διαμορφώθηκε στο 4,12%, ενώ για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις στο 4,44%.
Αντιθέτως, το μέσο επιτόκιο των στεγαστικών δανείων με κυμαινόμενο επιτόκιο αυξήθηκε κατά 7 μονά-
δες βάσης στο 3,63%.

Ψάχνουν να φέρουν στην Ελλάδα τα τελευταία 240.000
μυαλά που εργάζονται στο εξωτερικό
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σταγόνα που ξεχείλισε το ποτήρι
φαίνεται πως ήταν για τους οδη-
γούς ταξί η πρόταση του υπουρ-

γού αναπληρωτή Μεταφορών Κωνσταντί-
νου Κυρανάκη, σύμφωνα με την οποία τις
Παρασκευές, τα Σάββατα και τις Κυριακές
να μειώνεται το κόμιστρο των ταξί ώστε να
τα επιλέγουν όσοι καταναλώνουν αλκοόλ
και το κράτος να καλύπτει τη διαφορά για να
μη ζημιώνονται οι οδηγοί ταξί.

«Ένα από αυτά τα οποία σκεφτόμαστε
και τα οποία θέλω να προτείνω στους οδη-
γούς ταξί είναι Παρασκευή, Σάββατο, Κυ-
ριακή βράδυ, που πολύς κόσμος βγαίνει
και πίνει και δεν πρέπει να οδηγεί, να βρού-
με έναν τρόπο, να δούμε και τα δημοσιονο-
μικά περιθώρια, το ταξί να είναι πολύ πιο
φθηνό ώστε οι συμπολίτες μας, αντί να
παίρνουν το αυτοκίνητό τους, να παίρνουν
ένα ταξί, χωρίς τα ταξί να χάνουν το έσοδο
και να το καλύπτει το κράτος», ήταν η δήλω-
ση του υπουργού αναπληρωτή, που προκά-
λεσε την αντίδραση ακόμα και του κυβερ-
νητικού εκπροσώπου, ο οποίος ξεκαθάρισε
πως η πρόταση αυτή δεν θα προχωρήσει
από την κυβέρνηση. «Δεν θα κάνουμε κάτι
τέτοιο. Δεν θα προχωρήσουμε σε τέτοιο μέ-
τρο. Ήταν μια σκέψη. Δεν θα πληρώσει
προφανώς ο Έλληνας φορολογούμενος.
Δεν θα επιδοτείται τέλος πάντων κάποιος
για να πίνει», τόνισε ο κ. Μαρινάκης.

Άστραψε και βρόντηξε
ο Θ. Λυμπερόπουλος

Έξαλλος φαίνεται πως έγινε ο πρόεδρος
του ΣΑΤΑ Θύμιος Λυμπερόπουλος, ο οποί-
ος με αφορμή τις δηλώσεις Κυρανάκη
ανάρτησε βίντεο στη σελίδα του ΣΑΤΑ στο
Facebook και καταφέρθηκε εναντίον του
υπουργού αποκαλώντας τον «αρρωστημέ-
νο μυαλό».

«Με αυτό που είπε ήταν λες και η κυβέρ-
νηση να επιδοτεί το αλκοόλ. Είναι η γελοι-
οποίηση των επιδομάτων. Όπως λέει ο θυμό-

σοφος λαός μας: είδε ο τρελός τον μεθυσμέ-
νο και φοβήθηκε. Θέλει να μας εκθέσει στην
κοινωνία για να μεταφέρουμε μεθυσμένους
με ένα pass. Γελοιοποιεί και εμένα που είμαι
επαγγελματίας, που έχω υποστεί τα πολλά
χρόνια που έχω δουλέψει στο ταξί απίθανες
καταστάσεις, επικίνδυνες. Έχουμε το δι-
καίωμα από τον κανονισμό λειτουργίας, αν
θέλουμε τον παίρνουμε στο ταξί γιατί έχουμε
υποστεί τραγικά θέματα από μεθυσμένους»,
σημείωσε ο πρόεδρος του ΣΑΤΑ.

Ο Θύμιος Λυμπερόπουλος ζήτησε να πα-
ρέμβει ο ίδιος ο πρωθυπουργός και να εν-
σκήψει στα προβλήματα που αντιμετωπίζει
ο κλάδος. «Εμείς την πρόταση δεν τη δεχό-
μαστε με τίποτα γιατί είναι κοροϊδία, το έκα-
νε για να αποπροσανατολίσει την αλλαγή
των θέσεων, ό,τι είχαμε πετύχει και ό,τι είχε
ετοιμάσει ο κ. Οικονόμου για να ψηφιστούν.
Ήταν μια κακή, βρόμικη συμπεριφορά του
κ. Κυρανάκη», ανέφερε ο Θύμιος Λυμπε-
ρόπουλος σε τηλεοπτικό σταθμό.

Τον... τρόλαρε 
η Μιλένα

Με σκωπτική διάθεση
αντέδρασαν και βουλευτές

της αντιπολίτευσης στην
πρόταση Κυρανάκη για τη μετα-

φορά των μεθυσμένων, όπως η Μιλένα
Αποστολάκη, βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, που
«τρόλαρε» τον κ. Κυρανάκη προτείνοντάς
του να επεκτείνει το μέτρο και άλλες ημέ-
ρες της εβδομάδας. 

Ο ΣΑΤΑ συνεχίζει να ζητά συνάντηση με
τον υπουργό αναπληρωτή Μεταφορών
ώστε να συζητήσουν τα ζητήματα του κλά-
δου και ακολούθως το Συνδικάτο των Αυτο-
κινητιστών Ταξί να αποφασίσει για τα επό-
μενα βήματα.

Οργή ταξιτζήδων κατά Κυρανάκη

Ο υπουργός αναπληρωτής Μεταφορών γελοιοποίησε 
τη λέξη «επίδομα» - Τον άδειασε και ο κυβερνητικός 

εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης

Τα κόστη για να συντηρήσει κανείς ένα αυτοκίνητο
είναι μεγάλα και αν το αυτοκίνητο είναι παλιό, τότε σί-
γουρα για τη συντήρησή του αυτά μεγαλώνουν. Σε αυ-
τήν τη λογική οι περισσότεροι οδηγοί συνάπτουν
ασφαλιστήρια συμβόλαια με τις βασικές και μόνο πα-
ροχές προκειμένου να μειώσουν τα περιττά έξοδα.

Η βασική ασφάλεια του αυτοκινήτου είναι το φθηνό-
τερο πακέτο και καλύπτει μόνο για αστική ευθύνη
έναντι τρίτων σε περίπτωση που προκληθεί κάποιο
ατύχημα. Στο βασικό πακέτο μπορεί κανείς να προσθέ-
σει και επιπλέον καλύψεις και να προστατευτεί από
περισσότερους κινδύνους, όπως οδική βοήθεια,

θραύση κρυστάλλων, νομική προστασία ή προσωπικό
ατύχημα. Είναι πολύ σημαντικό κατά την επιλογή επι-
πλέον καλύψεων να γνωρίζει ο οδηγός πως το βασικό
πακέτο δεν καλύπτει οδική βοήθεια, θραύση κρυστάλ-
λων, νομική προστασία, προσωπικό ατύχημα, πυρκα-
γιά, φυσικά φαινόμενα, τρομοκρατικές ενέργειες, με-
ρική ή ολική κλοπή, αξία νέων ανταλλακτικών, ενοι-
κίαση και ίδιες ζημιές.

Η PriceFox εξέτασε τα προσφερόμενα πακέτα στην
αγορά και ενημερώνει πως ανάλογα με το όχημα, την
εμπειρία του οδηγού, την περιοχή που κινείται το ΙΧ
αλλά και τους πιθανούς κινδύνους μπορεί κανείς να

επιλέξει το κατάλληλο ασφαλιστικό πακέτο.
Οι επιπλέον καλύψεις που αξίζουν είναι η θραύση

κρυστάλλων, καθώς με €20 τον χρόνο μπορεί κανείς να
γλιτώσει πολλά χρήματα από την επισκευή φθαρμένων
τζαμιών και η οδική βοήθεια όπου, ειδικά, σε παλιό αυ-
τοκίνητο είναι περισσότερες οι πιθανότητες να συμβεί
κάποια βλάβη ή αν κάποιος ταξιδεύει πολύ τότε αυτή η
κάλυψη είναι απαραίτητη.

Οι ειδικοί συμβουλεύουν ο οδηγός να συγκρίνει τα
διαθέσιμα πακέτα της αγοράς και να επιλέξει εκείνο
που ταιριάζει στις ανάγκες του και να προτιμήσει ετή-
σια διάρκεια καθώς είναι πιο οικονομική.

Τι δεν καλύπτει η βασική ασφάλεια αυτοκινήτου και πώς να προστατευτώ
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ΔΕΗ: Ξεκινά η β’ φάση κατασκευής του φωτοβολταϊκού πάρκου 490 MW στη Μεγαλόπολη
Με την υπογραφή της σύμβασης μετα-

ξύ της ΔΕΗ Ανανεώσιμες και της ΤΕΡΝΑ,
ξεκινά η δεύτερη φάση της κατασκευής
του μεγάλου φωτοβολταϊκού σταθμού
490 MW, σε μια έκταση 2.000 στρεμμάτων
στη θέση Ορυχείο Μεγαλόπολης, στη Με-
γαλόπολη, που θα μεταμορφώσει τις
πρώην λιγνιτικές περιοχές σε έναν κόμβο
πράσινης ενέργειας.

Η πρώτη φάση του σταθμού, ισχύος 125
MW, είναι ήδη υπό κατασκευή και αναμέ-
νεται να ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος του
έτους. Σε επόμενο στάδιο, η τρίτη φάση του έργου,
που αφορά την κατασκευή σταθμού συνολικής
ισχύος 240 MW, αναμένεται να ξεκινήσει εντός του
2026. «Το νέο φιλόδοξο πλάνο μας θέτει την περιο-

χή στο προσκήνιο της ενεργειακής με-
τάβασης. Όπως και στην Πτολεμαΐδα,
όπου οι παλαιοί λιγνιτικοί σταθμοί έδω-
σαν τη θέση τους σε μεγάλα φωτοβολ-
ταϊκά συγκροτήματα, ο φωτοβολταϊκός
σταθμός της Μεγαλόπολης πρόκειται να
αντικαταστήσει τη λιγνιτική παραγωγή
διασφαλίζοντας την ιστορική συνέχεια
του ρόλου της περιοχής αυτής στην
ενεργειακή τροφοδοσία της χώρας»,
σχολίασε ο αναπληρωτής διευθύνων
σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ Κωνσταν-

τίνος Μαύρος (φωτό).
Με την ολοκλήρωση του πάρκου, η εγκατεστημέ-

νη ισχύς των 490 MW εκτιμάται ότι η ετήσια παρα-
γωγή ηλεκτρικής ενέργειας αναμένεται να αγγίξει

τις 860 GWh. Η παραγωγή αυτή είναι ικανή να καλύ-
ψει τις ενεργειακές ανάγκες 215.000 νοικοκυριών
και να αποτρέψει εκπομπές της τάξης των 430.000
τόνων CO2 ετησίως. Ο Όμιλος ΔΕΗ ενισχύει διαρ-
κώς το πράσινο χαρτοφυλάκιό του. Η εταιρεία έχει
ήδη κατασκευάσει και λειτουργεί φωτοβολταϊκό
σταθμό 50 MW στη Μεγαλόπολη, πράγμα που ση-
μαίνει ότι με την ολοκλήρωση του έργου θα διαθέτει
φωτοβολταϊκά 540 MW στην πρώην λιγνιτική περιο-
χή. Σημειώνεται ότι, σύμφωνα με το τριετές στρατη-
γικό σχέδιο, την τριετία 2025-2027 ο Όμιλος ΔΕΗ θα
αναπτύξει επιπλέον 5,6 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώ-
πης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να
ανέλθει σε 11,8 GW το 2027.

Κ. Νούσης

Η
διοίκηση του Ομίλου Aktor έχει θέ-
σει σε τροχιά ένα φιλόδοξο επενδυ-
τικό πλάνο, το οποίο περιλαμβάνει

την ολοκλήρωση εξαγοράς της Aktor Παρα-
χωρήσεις και του χαρτοφυλακίου της Pro-

dea Investments μέχρι το γ’ τρίμηνο
του 2025. Με την προσθήκη μονάδων
Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ)
και άλλες στρατηγικές κινήσεις, ο όμι-
λος στοχεύει να επενδύσει 1 δισ. ευρώ
από το συνολικό επενδυτικό πλάνο των
2 δισ. ευρώ, που είχε καθοριστεί ως
στρατηγικό πλάνο ανάπτυξης τον
Οκτώβριο του 2024.

Ο διευθύνων σύμβουλος του ομίλου
και βασικός μέτοχος Αλέξανδρος Εξάρχου,
στο πλαίσιο ενημέρωσης των αναλυτών για
τα μεγέθη του 2024, ανέφερε ότι ο εταιρικός
μετασχηματισμός, με τη σύσταση θυγατρι-
κών ανά τομέα δραστηριότητας, θα ολοκλη-
ρωθεί τον Σεπτέμβριο του 2025.

Ο κ. Εξάρχου επιβεβαίωσε την αποφασι-
στικότητα της εταιρείας να επιτύχει τους στό-
χους που είχαν τεθεί στο investor day του πε-
ρασμένου Οκτωβρίου. Με βάση τις τελευταί-
ες εξελίξεις, η εταιρεία πιστεύει ότι οι στόχοι
αυτοί είναι όχι μόνο επιτεύξιμοι αλλά και πι-
θανόν να ολοκληρωθούν ταχύτερα από το
αναμενόμενο.

Ο στόχος
Ο στόχος για το 2025 περιλαμβάνει την

επίτευξη εσόδων ύψους 184 εκατ. ευρώ. Ο κ.
Εξάρχου δήλωσε ότι η ανάπτυξη των Ανανε-
ώσιμων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ) θα διαδρα-
ματίσει καθοριστικό ρόλο στην επίτευξη αυ-
τού του στόχου. Οι ΑΠΕ αποτελούν έναν το-
μέα στρατηγικής σημασίας για τον Όμιλο
Aktor, καθώς η παγκόσμια στροφή προς την
πράσινη ενέργεια δημιουργεί νέες ευκαιρίες
για ανάπτυξη και επενδύσεις.

Ο στόχος για το EBITDA το 2030, που ανέρ-

χεται στα 430 εκατ. ευρώ, επιβεβαιώνεται επί-
σης. Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι στόχοι αυτοί
ήταν εξαιρετικά φιλόδοξοι όταν τέθηκαν, αλλά
με τις τρέχουσες εξελίξεις υπάρχει η πιθανότη-
τα να αναθεωρηθούν υψηλότερα, πιθανόν το
2025 ή το 2026. Η πρόοδος αυτή οφείλεται σε
διάφορους παράγοντες, συμπεριλαμβανομέ-
νων των νέων τεχνολογιών, της βελτίωσης της

αποδοτικότητας και της στρατηγικής επέκτα-
σης σε νέες αγορές, η έγκριση από την Επιτρο-
πή Ανταγωνισμού θα επιτρέψει στον όμιλο να
ελέγχει 25 συμβάσεις με μακροχρόνια εκμε-
τάλλευση. Ο στόχος είναι η απόκτηση σημαντι-
κής θέσης σταθερών ταμειακών ροών, με συ-
ζητήσεις για δυο πιθανές εξαγορές ποσοστών
σε υφιστάμενες συμβάσεις.

Στον τομέα των ΑΠΕ, ο όμιλος στοχεύει
στην προσθήκη 250-270 MW έως το τέλος
του έτους, με ενεργές διαπραγματεύσεις για
την εξαγορά επτά μονάδων-χαρτοφυλακίων.
Αυτή η στρατηγική κίνηση ενισχύει τη δέ-
σμευση του ομίλου προς την πράσινη ενέρ-
γεια και τη βιώσιμη ανάπτυξη.

Αν και ο τομέας του real estate δεν αποτε-
λεί βασική δραστηριότητα, ο όμιλος ενδιαφέ-
ρεται για prime assets που μπορούν να προ-
σφέρουν σταθερά έσοδα. Παράλληλα, εξετά-
ζονται πιθανές εξαγορές λατομείων, οι οποί-
ες θα δημιουργήσουν συνέργειες με τον κλά-
δο κατασκευής.

Με το φιλόδοξο επενδυτικό πλάνο των 2
δισ. ευρώ που αναμένεται να ολοκληρωθεί το
2026, ο κ. Εξάρχου εκτιμά την έναρξη διανο-
μής μερίσματος από τα κέρδη του 2026. Η δι-
οίκηση εστιάζει στις αγορές της Ελλάδας και
της Ρουμανίας, με στόχο την αύξηση του με-
ριδίου αγοράς στη δεύτερη, ενώ αφήνει
ανοιχτό το ενδεχόμενο εισόδου σε νέες αγο-
ρές στο μέλλον.

Εφικτή η ανοδική 
αναθεώρηση 

οικονομικών στόχων

Επενδύσεις 1 δισ. ευρώ το 2025 - Ολοκλήρωση
του εταιρικού μετασχηματισμού και μέρισμα από το 2026 

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

Α Λ Ε Ξ Α Ν Δ Ρ Ο Σ  Ε Ξ Α Ρ Χ Ο Υ  ( Ο Μ Ι Λ Ο Σ  A K T O R )



Τ
ον Ιούνιο μπαίνει η «θεμέλιος λίθος» για τις εργασίες
κατασκευής του νέου εργοστασίου της Cenergy στο
Μέριλαντ των ΗΠΑ για την παραγωγή καλωδίων μέσης

και χαμηλής τάσης, με το επενδυτικό project της ελληνικής
εταιρείας να μην επηρεάζεται από τις αποφάσεις του Αμερι-

κανού προέδρου Ντόναλντ Τραμπ για «πάγωμα» στα
υπεράκτια αιολικά - και αυτό διότι το εργοστάσιο θα πα-
ράγει χερσαία καλώδια.

Σύμφωνα με τον Αλέξανδρο
Μπένο, οικονομικό διευθυντή
του Ομίλου Cenergy, οι προεργα-
σίες για την επένδυση ύψους 300
εκατ. δολαρίων, η οποία σχεδιά-
στηκε έπειτα από τέσσερα χρόνια
μελετών για να ανταποκριθεί στη

διαρκώς αυξανόμενη ανάγκη των ΗΠΑ
για καλώδια διανομής ρεύματος σε
αστικές περιοχές, έχουν εισέλθει στην
τελική ευθεία, ενώ στόχος είναι έως τα
μέσα του 2027 το εργοστάσιο να τεθεί
σε λειτουργία. «Πρόκειται για ένα πολύ
σημαντικό βήμα για εμάς γιατί μας το-
ποθετεί σε μια αγορά που είναι τεράστια. Η επένδυσή μας εί-
ναι στοχευμένη και συγκεκριμένη και αφορά τα χερσαία κα-
λώδια μεσαίας και υψηλής τάσης», σχολίασε ο κ. Μπένος.

Με το νέο εργοστάσιο να εντάσσεται σε ένα ευρύτερο πλά-
νο διεθνούς ανάπτυξης που έχει στο επίκεντρο την ενεργει-
ακή μετάβαση, τον εξηλεκτρισμό και τις υποδομές, αυτή την
περίοδο είναι σε εξέλιξη η διαδικασία πιστοποίησης των προ-
ϊόντων, σύμφωνα με τα αμερικανικά πρότυπα. Πρόκειται για
προϊόντα που αναπτύχθηκαν στο εργοστάσιο της εταιρείας

στη Θίσβη Βοιωτίας, το οποίο μάλιστα θα αποτελέσει το παρά-
δειγμα πάνω στο οποίο θα κατασκευαστεί το εργοστάσιο του
Μέριλαντ, με καθετοποιημένες δραστηριότητες και θέση δί-
πλα σε λιμάνι.

Καλύπτει το κενό της αγοράς
Σύμφωνα με την ενημέρωση του ελληνικού ομίλου προς

την Ένωση Θεσμικών Επενδυτών, η
ανατολική ακτή των ΗΠΑ, στην
οποία διαμένουν περίπου 150 εκατ.
άνθρωποι, έχει τρομακτικές ανάγ-
κες σε υποδομές μεταφοράς ενέρ-
γειας. Μάλιστα, η έλλειψη παραγω-
γικών μονάδων επιμηκύνει το χρο-
νοδιάγραμμα παράδοσης έργων,
ξεπερνώντας σε χρόνο ακόμη και
τις 50 εβδομάδες. Στόχος της
Cenergy είναι να καλύψει αυτό το
κενό. Έτσι, έχει ήδη προχωρήσει
στην επιλογή οικοπέδου, στην ανά-
θεση του project management και
στην προμήθεια εξοπλισμού ώστε

όλα να ξεκινήσουν το καλοκαίρι και να ολοκληρωθούν τα
επόμενα δύο χρόνια.

Όπως εκτιμούν τα στελέχη της εταιρείας, το νέο εργοστά-
σιο θα καταφέρει, σύμφωνα με τα σημερινά δεδομένα, σε
πλήρη ανάπτυξη να συνεισφέρει στον όμιλο 250 με 300 εκατ.
δολάρια τον χρόνο, με ένα περιθώριο κέρδους EBITDA ίσως
μεγαλύτερο και από τον στόχο του 15% που αφορά όλο τον
όμιλο. Κάτι που η διοίκηση της Cenergy εκτιμά ότι μπορεί να
συμβεί έως τα μέσα του 2029.
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Όπως υποστηρίζει ο οικονομικός 
διευθυντής του ομίλου 
Αλέξανδρος Μπένος, 
αναφερόμενος στην
επένδυση ύψους 300
εκατ. δολαρίων,
στόχος είναι να τεθεί 
σε λειτουργία  η μονάδα 
στο Μέριλαντ έως τα μέσα του 2027

Τι συζήτησε μέσω 
τηλεδιάσκεψης 
ο Στ. Παπασταύρου
με τον Ισραηλινό 
ομόλογό του
Συνομιλία μέσω τηλεδιάσκεψης είχε τη
Δευτέρα ο υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας Σταύρος Παπασταύρου με τον
Ισραηλινό ομόλογό του Eli Cohen. Οι δύο
υπουργοί συζήτησαν τις εξελίξεις σε θέμα-
τα κοινού ενεργειακού και γεωπολιτικού
ενδιαφέροντος, καθώς οι δύο χώρες μοι-
ράζονται κοινούς στόχους για ανάπτυξη και
σταθερότητα στην Ανατολική Μεσόγειο, με
την ενέργεια να παίζει καθοριστικό ρόλο,
επιβεβαιώνοντας μάλιστα τη γεωπολιτική
σημασία που έχει η στενή συνεργασία Ελ-
λάδας - Ισραήλ - Κύπρου.

Στο πλαίσιο της επικοινωνίας, ο Ισραηλινός
υπουργός, με πρωτοβουλία του οποίου έγι-
νε η επικοινωνία, ενημέρωσε τον κ. Παπα-
σταύρου για τα αποτελέσματα της συνάντη-
σης που πραγματοποίησε ο Ισραηλινός
πρωθυπουργός Μπενιαμίν Νετανιάχου και
ο Κύπριος Πρόεδρος Νίκος Χριστοδουλί-
δης. Παράλληλα, συμφώνησαν ότι αποτελεί
στρατηγικό συμφέρον και των δύο χωρών
να δημιουργηθεί ένας ενεργειακός διά-
δρομος διασύνδεσης μεταξύ Ισραήλ, Κύ-
πρου, Ελλάδας και προς την Ευρώπη, ο
οποίος θα προσφέρει ενεργειακή ασφά-
λεια, ειδικά δεδομένης της γεωπολιτικής
αστάθειας στη Μέση Ανατολή και ευρύτε-
ρα. Ο εν λόγω ενεργειακός διάδρομος εν-
τάσσεται στην ευρύτερη στρατηγική γεωοι-
κονομικής διασύνδεσης Ινδίας, Μέσης
Ανατολής και Ευρώπης, γνωστής ως IMEC.
Ο Ισραηλινός υπουργός προσκάλεσε τον κ.
Παπασταύρου να επισκεφτεί άμεσα το Ισ-
ραήλ, πρόσκληση που ο Έλληνας υπουργός
αποδέχτηκε. Υπενθυμίζεται ότι στις 23 Δε-
κεμβρίου 2024 υπογράφηκε μεταξύ των
αρμόδιων υπουργείων Ελλάδας και Ισραήλ
διακυβερνητική συμφωνία για την προ-
ώθηση της περιφερειακής ενεργειακής
συνεργασίας των δύο χωρών, που προάγει
την περιφερειακή σταθερότητα.

Τον Ιούνιο τα... θεμέλια
του εργοστασίου στις ΗΠΑ

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

CENERGY
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Σαράντης: Άνοδος 4,8% 
στα EBITDA το α’ τρίμηνο

Στα 19,4 εκατ. ευρώ διαμορφώθηκαν
τα EBITDA της Σαράντης το α’ τρίμηνο
του 2025, σημειώνοντας άλμα 4,8%,
ενώ το περιθώριο EBITDA έφτασε το
13,7% (από 13,1%), δηλαδή +60 μονάδες
βάσης. Ο τζίρος του α’ τριμήνου δια-
μορφώθηκε στα 141,9 εκατ. ευρώ
(έναντι 141,6 εκατ. ευρώ το α’ τρίμηνο
2024), με αύξηση 0,2% και έμφαση σε
κατηγορίες υψηλότερων περιθωρίων
κέρδους. Tα EBIT ανήλθαν σε 14,8 εκατ.
ευρώ το α’ τρίμηνο του 2025 (από 13,6
εκατ. το 2024) με άνοδο 8,7%. Το περι-
θώριο EBIT διαμορφώθηκε στο 10,4%
το α’ τρίμηνο 2025, σε σύγκριση με 9,6%
το α’ τρίμηνο 2024, αυξημένο κατά 82
μονάδες βάσης, αντανακλώντας τη
βελτιωμένη λειτουργική αποτελεσμα-
τικότητα, την εστίαση στην ανάπτυξη
των κατηγοριών που αποφέρουν υψη-
λότερα περιθώρια κέρδους, καθώς και
τη συνετή διαχείριση κόστους.

Moody’s: Αναβάθμισε 
σε Α3 την αξιολόγηση 
της Τράπεζας Κύπρου

Σε αναβάθμιση των αξιολογήσεων
της Τράπεζας Κύπρου, σε A3 από Baa1,
προχώρησε ο οίκος Moody’s, αλλάζον-
τας την προοπτική (outlook) σε σταθε-
ρή. Πιο συγκεκριμένα, η Moody’s ανέ-
βασε τις μακροπρόθεσμες αξιολογή-
σεις καταθέσεων της Τράπεζας Κύ-
πρου σε A3 από Baa1, ένα σημαντικό
θετικό βήμα για την τράπεζα, που αντι-
κατοπτρίζει τη βελτίωση του πιστωτι-
κού της προφίλ και της συνολικής χρη-
ματοοικονομικής σταθερότητας. Ο

ΙΚ
Ο

Ν
Ο

Μ
ΙΑΣημαντική πρόοδος για την αποθήκευση ενέργειας στην Ελλάδα, σε

μια περίοδο που η χώρα το έχει περισσότερο ανάγκη από ποτέ: Η Opti-
mus Energy, εταιρεία του Ομίλου ΓΕΚ Τέρνα και ηγέτιδα στην εκπρο-
σώπηση ΑΠΕ και ευέλικτων φορτίων στην Ελλάδα, ενώνει δυνάμεις με
την enspired, την κορυφαία ευρωπαϊκή εταιρεία εμπορικής βελτιστο-
ποίησης αποθήκευσης ενέργειας, με στόχο την απελευθέρωση του
πλήρους δυναμικού των συστημάτων αποθήκευσης μεγάλης κλίμακας
που θα τεθούν σε λειτουργία στην Ελλάδα. Η συνεργασία ξεκινά με ένα
εντυπωσιακό αρχικό χαρτοφυλάκιο έργων αποθήκευσης συνολικής
ισχύος 270 MW, το οποίο περιλαμβάνει τόσο έργα που συμμετέχουν απευθείας στην αγορά όσο και επιδοτούμενα έργα. Μέσω της συνερ-
γασίας με την enspired, η Optimus Energy θα προσφέρει υπηρεσίες εκπροσώπησης και βελτιστοποίησης σε κατόχους συστημάτων απο-
θήκευσης στην Ελλάδα. Οι πελάτες της Optimus Energy θα έχουν πρόσβαση σε προηγμένες εμπορικές στρατηγικές, δυναμική διαχείριση
ευελιξίας και βελτιστοποίηση συναλλαγών, βασισμένη σε αλγοριθμική ανάλυση. Η Optimus Energy θα λειτουργεί ως αποκλειστικός πάρο-
χος πρόσβασης στην αγορά, με την enspired να αναλαμβάνει την εμπορική διαχείριση και εκτέλεση στρατηγικών σε πραγματικό χρόνο.

Optimus Energy (ΓΕΚ Τέρνα): Συνεργασία με την enspired 
στην αποθήκευση ενέργειας

Ισχυρή κερδοφορία στα €284
εκατ., η οποία αντιστοιχεί σε
€0,22 κέρδη ανά μετοχή και
14,7% απόδοση ενσώματων
ιδίων κεφαλαίων (RoaTBV),
κατέγραψε η Τράπεζα Πειραι-
ώς στο α’ τρίμηνο του 2025, σε
τροχιά επίτευξης ή υπέρβα-
σης των στόχων για περίπου
€0,80 κέρδη ανά μετοχή και
14% απόδοση κεφαλαίων αντί-
στοιχα για το σύνολο του 2025.
Τα ενσώματα ίδια κεφάλαια
ανά μετοχή ανήλθαν σε €6,01, αυξημένα κατά 14% ετησίως.
Τα καθαρά έσοδα διαμορφώθηκαν στα €649 εκατ., αυξημένα
κατά 10% ετησίως, υποστηριζόμενα από τα καθαρά έσοδα

προμηθειών. Οι προμήθειες αυ-
ξήθηκαν κατά 10% ετησίως,
επωφελούμενες από την ισχυρή
άνοδο των πελατειακών χαρτο-
φυλακίων. Ο δείκτης προμηθει-
ών προς καθαρά έσοδα διαμορ-
φώθηκε στο 25%, αυξημένος κα-
τά 2 ποσοστιαίες μονάδες τριμη-
νιαίως. Τα καθαρά έσοδα από τό-
κους μειώθηκαν κατά 7% ετη-
σίως, αντανακλώντας τη μείωση
του 3μηνου Euribor κατά 135 μο-
νάδες βάσης αντίστοιχα. Μέρι-

σμα σε μετρητά ποσού €373 εκατ. από τα καθαρά κέρδη του
2024 θα πληρωθεί στους μετόχους της Πειραιώς στις 10 Ιου-
νίου.

Η
αλυσίδα λιανικής Jumbo ετοιμάζεται
να επεκταθεί στον Καναδά. Αυτή η
στρατηγική κίνηση ανακοινώθηκε

από τον Όμιλο Fox Group, ο οποίος έχει ανα-
λάβει το φιλόδοξο σχέδιο επέκτασης της
αλυσίδας σε νέες αγορές. Σύμφωνα με δη-
μοσίευμα του «Calcalist», ο Όμιλος Fox σκο-
πεύει να ανοίξει από 5 έως 10 καταστήματα
Jumbo στον Καναδά τα επόμενα τρία χρόνια.
Κάθε κατάστημα θα έχει έκταση από 5.000
έως 10.000 τετραγωνικά μέτρα, προσφέρον-
τας μια μεγάλη γκάμα προϊόντων που θα κα-
λύπτει τις ανάγκες των καταναλωτών. Η από-
φαση για την επέκταση στον Καναδά δεν εί-
ναι τυχαία. Ο Καναδάς αποτελεί μια αγορά με
μεγάλες ευκαιρίες για ανάπτυξη στο λιανικό
εμπόριο χάρη στην οικονομική του σταθερό-
τητα και τη διαφοροποιημένη πληθυσμιακή του σύνθεση. Ο
Όμιλος Fox, με την εμπειρία και την τεχνογνωσία του, βλέπει
στον Καναδά μια αγορά που μπορεί να υποστηρίξει την επιτυ-
χημένη πορεία της Jumbo. Η επιλογή της τοποθεσίας για τα νέα
καταστήματα είναι κρίσιμη για την επιτυχία της επέκτασης. Οι

μεγάλες πόλεις, όπως το Τορόντο, το Βανκούβερ και το Μόν-
τρεαλ, αποτελούν πιθανούς στόχους, καθώς φιλοξενούν πολυ-
πληθείς κοινότητες με διαφορετικά καταναλωτικά προφίλ. Η
παρουσία της Jumbo σε αυτές τις πόλεις θα της επιτρέψει να
προσεγγίσει ένα μεγάλο μέρος του καταναλωτικού κοινού.

Βάζει πλώρη για τον Καναδά η Jumbo
Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Πειραιώς: Στα 284 εκατ. ευρώ τα καθαρά κέρδη στο α’ τρίμηνο
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Μ
ε... αέρα και τσαμπουκά Νέας Υόρκης οι Νικς
κατάφεραν να κάνουν break στη Βοστόνη επι-
κρατώντας 108-105 των Σέλτικς στην παράτα-

ση για να αλώσουν έτσι το TD Garden. Οι Νεοϋορκέζοι
έκαναν το 1-0 στη σειρά των ημιτελικών στην Ανατολή,
με τη σειρά να έχει πάρα πολύ δρόμο ακόμα μέχρι τις
τέσσερις νίκες για εκείνον που θα περάσει στους τελι-

κούς της περιφέρειας.
Οι Νικς βρέθηκαν να χάνουν με 20 πόν-

τους στο τρίτο δωδεκάλεπτο, όμως με ηγέ-
τες τους Τζέιλεν Μπράνσον και Ότζι Ανου-
νόμπι κατάφεραν να γυρίσουν το ματς. Ο
Μπράνσον σημείωσε συνολικά 29 πόντους,
εκ των οποίων αρκετοί κρίσιμοι στην τέ-
ταρτη περίοδο, ενώ ο Ανουνόμπι πέτυχε
επίσης 29.

Το ματς κρίθηκε οριστικά όταν ο Μικάλ Μπρίτζες έκλεψε
την μπάλα από τον Τζέιλεν Μπράουν στην τελευταία επίθε-
ση της Βοστόνης, εξασφαλίζοντας τη νίκη για τη Νέα Υόρκη.

Ο Καρλ-Άντονι Τάουνς, παρά τα προβλήματα με τα φά-
ουλ, τελείωσε τον αγώνα με νταμπλ νταμπλ (14π., 13ρ.), ενώ
θετικοί ήταν και οι Τζος Χαρτ (14π., 11ρ.) και Μπρίτζες (8π.,
7ασ., 6ρ., 3κλ.), με τον τελευταίο να παίζει 51 λεπτά!

Για τους Σέλτικς οι Τζέιλεν Μπράουν και Τζέισον Τέιτουμ
είχαν από 23 πόντους, με τον Τέιτουμ να κατεβάζει και 16
ριμπάουντ. Ο Ντέρικ Γουάιτ είχε επίσης 19 πόντους και 11
ριμπάουντ.

Οι Σέλτικς αντιμετώπισαν και προβλήματα τραυματι-
σμών, με τον Κρίσταπς Πορζίνγκις να μην αγωνίζεται κα-
θόλου στο δεύτερο ημίχρονο λόγω ασθένειας και τον Σαμ

Χάουζερ να αποχωρεί με πρόβλημα στον αστράγαλο.

Προβάδισμα για το Ντένβερ
Με ένα... μεγάλο τρίποντο του Άαρον Γκόρντον στα τε-

λευταία δευτερόλεπτα οι Ντένβερ Νάγκετς απέδρασαν
από την Οκλαχόμα Σίτι με σπουδαία νίκη 121-119 επί των
Θάντερ, παίρνοντας το προβάδισμα (1-0) στη σειρά των
ημιτελικών της Δυτικής Περιφέρειας.

Το παιχνίδι ήταν συγκλονιστικό μέχρι τέλους, με τον Ρά-
σελ Γουέστμπρουκ να κάνει φάουλ στον Τσετ Χόλμγκρεν
στα 9,5”, ενώ το σκορ ήταν 119-118 υπέρ της Οκλαχόμα Σίτι.
Ο νεαρός σέντερ αστόχησε και στις δύο βολές και οι Νάγ-
κετς εκμεταλλεύτηκαν την ευκαιρία: ο Μπράουν έδωσε
στον Γουέστμπρουκ, εκείνος κατέβασε την μπάλα και βρή-
κε τον Γκόρντον για το νικητήριο σουτ.

Ο Νίκολα Γιόκιτς ήταν και πάλι ηγέτης για το Ντένβερ με
42 πόντους και 22 ριμπάουντ, επίδοση με την οποία ισοφά-
ρισε το ατομικό του ρεκόρ στα πλέι οφ, εκ των οποίων οι 18
πόντοι ήρθαν στην τέταρτη περίοδο.

Οι Νικς κατάφεραν να κάνουν break 
στην έδρα των Σέλτικς και να πάρουν 

προβάδισμα στους ημιτελικούς 
της Ανατολής - Άνοιξαν το... σκορ στη Δύση

οι Νάγκετς απέναντι στους Θάντερ

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

«Έσπασαν» το TD Garden



Παραμένει 
πρώτος ο Γιόκερες

Ο Βίκτορ Γιόκερες δεν σκόραρε στη νίκη-θρί-
λερ της Σπόρτινγκ Λισσαβόνας με 2-1 επί της Ζιλ
Βιθέντε (με ανατροπή στις καθυστερήσεις),
ωστόσο παραμένει με διαφορά πρώτος σκόρερ
στα κορυφαία πρωταθλήματα της γηραιάς ηπεί-
ρου για την τρέχουσα αγωνιστική περίοδο. Ο
Σουηδός διεθνής επιθετικός μετρά πλέον 38 τέρ-
ματα σε 31 συμμετοχές.

Καινοτόμα πρόταση 
της Κηφισιάς

Πρόταση συγχώνευσης με τον Πανερυθραϊκό
κατέθεσε η Κηφισιά έτσι ώστε να δημιουργηθεί
μια δυνατή ομάδα που θα εκπροσωπεί τα βόρεια
προάστια. Η Κηφισιά, που κατέκτησε το πρωτά-
θλημα στη Super League 2 και από του χρόνου
θα αγωνίζεται στη μεγάλη κατηγορία, ήδη κατα-
στρώνει το πλάνο για την επόμενη χρονιά - μια
από τις κινήσεις της ήταν και αυτή η πρόταση. 

«Έφυγε» ο Γκαλβάν
Θλίψη προκάλεσε στην ποδοσφαιρική κοινό-

τητα της Αργεντινής η είδηση του θανάτου του
Λουίς Γκαλβάν, μέλους της εθνικής ομάδας που
κατέκτησε το Παγκόσμιο Κύπελλο το 1978. Ο πα-
λαίμαχος αμυντικός απεβίωσε τη Δευτέρα σε
ηλικία 77 ετών, όπως ανακοίνωσε η Αργεντίνικη
Ποδοσφαιρική Ομοσπονδία (AFA).

Έκπληξη με Ράτσα
Ο Αθηναϊκός συνεχίζει να ανεβάζει τον πήχη,

επιβεβαιώνοντας πως η περσινή εντυπωσιακή
πορεία μέχρι τους τελικούς της Α1 Γυναικών δεν
ήταν μια... φωτοβολίδα, καθώς ο σύλλογος του
Βύρωνα προχώρησε σε μια ιδιαίτερα ηχηρή με-
ταγραφή, εντάσσοντας στο δυναμικό του την Ιβά-
να Ράτσα. Η διεθνής Σέρβα φόργουορντ πέρσι
αγωνιζόταν στον Ολυμπιακό.

Οι μνηστήρες του Ροντρίγκο
Η Τσέλσι μπήκε στην κούρσα διεκδίκησης του Ροντρίγ-

κο, όπως ισχυρίζεται η ισπανική αθλητική εφημερίδα

«Marca», ενώ η Λίβερπουλ και η Άρσεναλ ετοιμάζουν

επίσης προτάσεις για να πάρουν το καλοκαίρι τα δικαιώ-

ματά του. Ο Βραζιλιάνος διεθνής επιθετικός της Ρεάλ

Μαδρίτης δήλωσε πρόσφατα κολακευμένος από το εν-

διαφέρον άλλων συλλόγων.
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Τα... αναμνηστικά
του Τραμπ

Θ
ρήνος στο ελληνικό πινγκ
πονγκ, καθώς σε ηλικία 39
ετών έφυγε από τη ζωή η Όλ-

γα Γεωργοπούλου. Η διακεκριμένη
αθλήτρια και προπονήτρια έφυγε νω-
ρίς το πρωί έπειτα από γενναία μάχη
που έδωσε το τελευταίο διάστημα με
την επάρατη νόσο. «Η Ελληνική Φίλα-
θλη Ομοσπονδία Επιτραπέζιας Αντι-
σφαίρισης ανακοινώνει με βαθιά οδύ-
νη τον θάνατο της Όλγας Γεωργοπού-
λου. Μαζί με όλο τον κόσμο του αθλή-
ματος στέκεται ενεή μπροστά στον
άδικο, τον πολύ σκληρό χαμό και με
σφίξιμο στην καρδιά αποχαιρετά την
πανελληνίως διακεκριμένη αθλήτρια
και προπονήτρια, την εκπρόσωπο των αθλητών στο διοικη-
τικό συμβούλιο της ΕΦΟΕπΑ», γράφει μεταξύ άλλων η ανα-
κοίνωση της ομοσπονδίας. Η εκλιπούσα είχε κατακτήσει

έξι πρωταθλήματα και τέσσερα Κύπελλα Ελλάδος, είχε
συμμετάσχει σε όλες τις εθνικές ομάδες, ενώ αγωνίστηκε
και σε γαλλικούς συλλόγους με επιτυχία. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Βαρύ πένθος στο πινγκ πονγκ

Το Οβάλ Γραφείο του Λευκού Οίκου επισκέφτηκαν μέλη του NFL 
με αφορμή τη διεξαγωγή του Draft στην Ουάσιγκτον. Όπως ήταν φυσικό, 
ο πρόεδρος Τραμπ πήρε τα σχετικά αναμνηστικά δώρα με το όνομά του…  
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Το λεωφορείο 608 σκέτη «Κόλαση»
Ένα λεωφορείο-φυσαρμόνικα κυλάει αργά μέσα

στη νύχτα της Αθήνας. Είναι το ιστορικό 608 σε ένα
διαφορετικό δρομολόγιο με μυστηριώδη άγνωστη
διαδρομή. Τα φώτα είναι σβηστά και κάτι περίεργο
συμβαίνει στο εσωτερικό του. Η απίθανη εν κινήσει
performance «608: Inferno-Κυκλική» επιστρέφει
στους δρόμους της πόλης, με την υποστήριξη της
ΟΣΥ, πιο ανατριχιαστική και ατμοσφαιρική από ποτέ.
Μια site-specific παράσταση μέσα στο μεγάλο όχη-
μα όπου η τέχνη συναντά την «Κόλαση του Δάντη»

μέσα από διαδρομές και στάσεις στο κέντρο της
πρωτεύουσας.

Οι θεατές επιβιβάζονται σε ένα αληθινό αρθρωτό
λεωφορείο και για περίπου μία ώρα ταξιδεύουν χω-
ρίς χάρτη στα έγκατα της Αθήνας. Ηθοποιοί ξεπρο-
βάλλουν από τα καθίσματα, ψιθυρίζουν, ουρλιάζουν,
χορεύουν, κρύβονται στις γωνίες του οχήματος και
ζωντανεύουν αμαρτίες, φόβους, λύτρωση. Η παρά-
σταση κάνει πρεμιέρα απόψε για εννέα κύκλους με
αφετηρία και τερματισμό τη στάση Πλατεία Αττικής!

Τ
ο αριστουργηματικό έργο-σταθ-
μός του Γιώργου Διαλεγμένου
ζωντανεύει φέτος το καλοκαίρι

στο «Αίθριο» του Κέντρου Πολιτισμού
«Ελληνικός Κόσμος» με all star θίασο και
τη σκηνοθετική υπογραφή του εξαιρετι-
κού Χρήστου Τριπόδη. Η ξέφρενη φαρ-
σοκωμωδία «Χάσαμε τη θεία Στοπ» ανα-
βιώνει από τις 4 Ιουλίου στη θεατρική
σκηνή για να χαρίσει το απόλυτο γέλιο
μέχρι δακρύων στους θεατές μέσα από
απίθανες ανατροπές και ατάκες.

Σατιρίζοντας με αφοπλιστική ευστο-
χία την ελληνική οικογένεια, τις ανθρώ-
πινες αδυναμίες και τις μικρές καθημε-
ρινές περιπέτειες, το έργο (1975) αγγίζει
με χιούμορ και συγκίνηση τα διαχρονικά
ζητήματα της μοναξιάς, της υποκρισίας
και της ανάγκης για αποδοχή. Η σκηνή
γεμίζει με χρώματα, υπερβολές, γκάφες
και χαρακτήρες που όσο εξωφρενικοί
και αν φαίνονται, θυμίζουν έντονα εμάς
και τους γύρω μας. Στη σπαρταριστή πα-
ράσταση ο λαμπερός θίασος δίνει υπό-
σταση στους απίθανους ήρωες με ενέρ-

γεια, ρυθμό και απόλυτο σκηνικό συγ-
χρονισμό. Οι τεθλιμμένοι συγγενείς Τζέ-
νη Διαγούπη, Τζόυς Ευείδη, Βίβιαν Κον-
τομάρη, Νατάσσα Κοτσοβού, Γιώργος
Σουξές, Ορέστης Τζιόβας και Χάρης
Χιώτης απαρτίζουν την dream team που
συνδυάζει εμπειρία, έντονη σκηνική πα-
ρουσία και άψογη χημεία.

Η ιστορία
Ο Θανάσης και η Ουρανία ζουν μέσα

στη μιζέρια και την γκρίνια που φέρνει η
φτώχεια στο Γκάζι τη δεκαετία του ’50.
Στο διπλανό τους δωμάτιο βρίσκεται η
κατάκοιτη και μελλοθάνατη θεία, στην
κληρονομιά της οποίας στηρίζονται για να
εκπληρώσουν τα όνειρά τους για μια κα-
λύτερη ζωή. Ένας καβγάς και μια λάθος
κίνηση επιφέρουν λίγο νωρίτερα τον θά-

νατό της. Έναν θάνατο που δεν φέρνει την
πολυπόθητη λύση, αλλά είναι ο σπινθή-
ρας για μια μεγάλη «έκρηξη»!

Με σεβασμό στην παράδοση αλλά και
με φρέσκια ματιά, το «Χάσαμε τη θεία
Στοπ» επανασυστήνει στο κοινό το «δια-
μάντι» του Γιώργου Διαλεγμένου, πιο επί-
καιρο από ποτέ. Το έργο παρουσιάστηκε
για πρώτη φορά το 1975 στη σκηνή του
«Στοά» σε σκηνοθεσία του Αντώνη Παπα-
γεωργίου και αποτέλεσε σημαντικό
σταθμό στο ελληνικό θέατρο, με πρωτα-
γωνίστρια τη Λήδα Πρωτοψάλτη, η οποία
ενσάρκωσε με μοναδικότητα τον κεντρι-
κό ρόλο. Η παράσταση έτυχε θερμής
υποδοχής από θεατές και κριτικούς, κα-
θιερώνοντας τον Διαλεγμένο ως έναν από
τους σημαντικότερους σύγχρονους Έλ-
ληνες θεατρικούς συγγραφείς.

Η ξέφρενη φαρσοκωμωδία αναβιώνει από τις 4 Ιουλίου
στο «Αίθριο» του Κέντρου Πολιτισμού «Ελληνικός 

Κόσμος» με all star θίασο για να χαρίσει 
γέλιο μέχρι δακρύων στους θεατές

«Χάσαμε τη θεία Στοπ»
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Champagne
Dinner
-Party

Σ
το επιβλητικό νεοϋορκέζικο σκη-
νικό του «Rick’s» ανάμεσα στα γέ-
λια και τα φλας η Φαίη Μπέη και η

Ιλεάνα Ισμυρίδη υποδέχτηκαν τους φί-
λους του μεγαλύτερου shopping event
της πόλης!
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Καλλιόπη 
Τζοάννου, 
Τίνα Στεφάνου,
Ναλίτα 
Καρρέρ

Ασπασία Λεβέντη Κατερίνα Μαντά, Κωνσταντίνος Τέγος Ζωή Κέρος, Ναταλία Αρσενικού, Ξένη Κουβέλη

Φαίη Μπέη, Ιλεάνα Ισμυρίδη Χάρης Χατζής
Κωνσταντίνα Καμπισοπούλου,

Φαίη Μπέη Στέλλα Παπαδάκη

Μυρτώ Καζή, Φαίη Μπέη Βασιλική Καρατζογιάννη
Ισμήνη Νταφοπούλου, 

Ιλεάνα Ισμυρίδη
Φαίη Μπέη, 

Αϊνόλα Τερζοπούλου



Η
εμμηνόπαυση είναι ένα φυσιολογικό και
αναπόφευκτο στάδιο στη ζωή κάθε γυναί-
κας, αλλά, παρ’ όλα αυτά, παραμένει ένα

θέμα-ταμπού, ιδιαίτερα στον επαγγελματικό χώ-
ρο. Για πολλές γυναίκες ηλικίας από 45 έως 55
ετών η καθημερινότητα στο γραφείο συνοδεύεται
από εξάψεις, αϋπνία, εναλλαγές διάθεσης και
μείωση συγκέντρωσης - όλα συμπτώματα που
επηρεάζουν την απόδοση και την αυτοπεποίθησή
τους. Κι όμως, σπάνια υπάρχει χώρος για αυτήν τη
συζήτηση στο εργασιακό περιβάλλον.

«Πολλές γυναίκες αισθάνονται ότι πρέπει να
κρύψουν τα συμπτώματα της εμμηνόπαυσης για
να μη θεωρηθούν αδύναμες ή μη παραγωγικές.
Αυτό το αόρατο φορτίο προστίθεται στην ήδη
υπάρχουσα πίεση που αντιμετωπίζουν σε υψηλό-
βαθμες θέσεις ή σε απαιτητικές δουλειές. Σε μια
κοινωνία που συχνά εξιδανικεύει τη νεότητα, η
εμμηνόπαυση ταυτίζεται με την πτώση - μια πα-
ρωχημένη αντίληψη που οδηγεί στη σιωπή και
την απομόνωση», επισημαίνει ο Ευάγγελος Γκι-
κόντες, μαιευτήρας - χειρουργός γυναικολόγος
M.Sc.Hom, και συνεχίζει: «Σύμφωνα με πρόσφα-
τες ευρωπαϊκές μελέτες, πάνω από το 80% των
γυναικών αντιμετωπίζει συμπτώματα εμμηνό-
παυσης που επηρεάζουν την εργασία τους. Πα-
ράλληλα, λιγότερο από το 10% αναφέρει ότι υπάρ-
χει επίσημη πολιτική ή υποστήριξη στον χώρο ερ-
γασίας για αυτό το στάδιο ζωής. Αυτό το κενό φα-
νερώνει την ανάγκη για μια συλλογική μεταστρο-
φή στη νοοτροπία των επιχειρήσεων. Σε ορισμέ-
νες χώρες, όπως το Ηνωμένο Βασίλειο και η Ολ-

λανδία, εταιρείες αρχίζουν να εφαρμόζουν πολι-
τικές υποστήριξης για την εμμηνόπαυση. Από ει-
δικά εκπαιδευτικά σεμινάρια για εργαζόμενους
και διευθυντές μέχρι ευέλικτα ωράρια και δυνα-
τότητα τηλεργασίας τις δύσκολες μέρες, οι καλές
πρακτικές δείχνουν ότι η συμπερίληψη δεν είναι

πολυτέλεια αλλά εργαλείο ανάπτυξης. Μάλιστα,
κάποιες επιχειρήσεις προσφέρουν ακόμα και
“χώρους δροσιάς” για γυναίκες που παθαίνουν
εξάψεις ή δημιουργούν εσωτερικά δίκτυα υπο-
στήριξης, όπου οι εργαζόμενες μπορούν να μοι-
ράζονται εμπειρίες και λύσεις. Αυτό όχι μόνο εν-
δυναμώνει τις γυναίκες αλλά δημιουργεί και μια
κουλτούρα εμπιστοσύνης και αλληλεγγύης».

Ο ειδικός αναφέρει πως η δημιουργία ενός «φι-
λικού προς την εμμηνόπαυση» χώρου εργασίας
δεν απαιτεί τεράστιες επενδύσεις. Αρκούν μερικά
βασικά βήματα:

• ΕΕνημέρωση και εκπαίδευση: Οργάνωση σεμι-
ναρίων για την κατανόηση των επιπτώσεων της
εμμηνόπαυσης.

• Ευελιξία: Δυνατότητα για εργασία από το σπίτι
ή ευέλικτο ωράριο, ιδιαίτερα τις μέρες με έντονα
συμπτώματα.

• Ανοιχτή επικοινωνία: Δημιουργία ασφαλών
καναλιών επικοινωνίας, όπου οι εργαζόμενες
μπορούν να μιλήσουν χωρίς φόβο.

• Συμβουλευτική υποστήριξη: Πρόσβαση σε ει-
δικούς υγείας ή ψυχολόγους μέσα από τα προ-
γράμματα ευημερίας των επιχειρήσεων.
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kpapakosto@yahoo.gr

Ευάγγελος Γκικόντες,
μαιευτήρας - χειρουργός
γυναικολόγος M.Sc.Hom

Πολλές γυναίκες αισθάνονται ότι
πρέπει να κρύψουν τα συμπτώματα 
για να μη θεωρηθούν αδύναμες 
ή μη παραγωγικές

Ζήτημα ισότητας και 
ανθρώπινων δικαιωμάτων
Η εμμηνόπαυση δεν είναι «γυναικείο πρόβλη-
μα» - είναι ένα ζήτημα ισότητας και ανθρώπι-
νων δικαιωμάτων. Οι γυναίκες δεν πρέπει να
αναγκάζονται να επιλέγουν ανάμεσα στην κα-
ριέρα τους και τη σωματική ή ψυχική τους
υγεία. Αντιθέτως, η κοινωνία και η επιχειρη-
ματική κοινότητα έχουν καθήκον να τις στηρί-
ξουν, ακριβώς όπως υποστηρίζουν την εγκυ-
μοσύνη ή την αναρρωτική άδεια. Η συζήτηση
γύρω από την εμμηνόπαυση μόλις ξεκινά.
Όμως, για να μετατραπεί από ατομική εμπειρία
σε συλλογική πρόοδο χρειάζονται φωνές,
πρωτοβουλίες και πολιτικές. Η εργασία είναι
μεγάλο κομμάτι της ζωής - και δεν πρέπει να
γίνεται πεδίο μάχης αλλά χώρος κατανόησης
και ενδυνάμωσης. «Η εμμηνόπαυση δεν είναι
το τέλος. Είναι μια νέα αρχή - και είναι καιρός ο
επαγγελματικός κόσμος να την αναγνωρίσει
ως τέτοια», καταλήγει ο κ. Γκικόντες. 

Σπάζοντας τη σιωπή:
Η εμμηνόπαυση
στον χώρο εργασίας



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Είναι πολύ σημαντικό για εσάς να σπά-

σετε τις αλυσίδες που σας κρατούν δέ-

σμιους με σκοτεινές καταστάσεις που

αφορούν το  παρελθόν σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους οι συνθήκες

που παρουσιάζονται σήμερα θα είναι

απαιτητικές για τις κρυφές πτυχές

των σκέψεών σας, των φόβων και των

ανησυχιών σας. Βρείτε τρόπο να ξε-

φύγετε από τις ψυχολογικές διακυ-

μάνσεις κάνοντας πράγματα που σας

δίνουν χαρά.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Τώρα θα καταλάβετε τις προθέσεις των

προσώπων που αφορούν το φιλικό και

κοινωνικό σας περιβάλλον. Ίσως πρέ-

πει να είστε πιο ξεκάθαροι με τα σχέδια

που κάνετε για το μέλλον σας.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Η σύνοδος του Ερμή με τον Χείρωνα

είναι ένδειξη μιας κοινωνικής ή εργα-

σιακής φιλοδοξίας που μπορεί να γεν-

νήσει δυσάρεστες καταστάσεις.

Λέων
(23/7-22/8)
Είναι μέρα έντονου ανταγωνισμού, που

τις αποφάσεις σας καλό είναι να τις

διυλίζετε και να μην τις παίρνετε εν

θερμώ. Το παρελθόν ίσως να σας δώ-

σει τις απαντήσεις που χρειάζεστε.  

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είστε έντονα ανασφαλείς σήμερα και

κάποιες συζητήσεις θα σας δημιουρ-

γήσουν μια οπισθοδρόμηση σε παλιές

καταστάσεις που μπορεί να αφορούν

οικονομικές και συναισθηματικές δο-

σοληψίες.    

Ζυγός
(23/9-23/10)
Οι λάθος καταστάσεις θα έρθουν να σας

θυμίσουν πρόσωπα από το παρελθόν

και θα σας αναγκάσουν να εκτιμήσετε

ό,τι έχετε τώρα στη ζωή σας. Είναι κου-

ραστικό να απαλύνετε τον θυμό σας από

καταστάσεις του παρελθόντος.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Μια αδιαθεσία, ένα καμπανάκι χτυπά

και αφορά την υγεία σας και καλό είναι

να το ακούσετε. Αν έχετε αμελήσει κά-

τι σημαντικό, βάλτε το τώρα σε μια σει-

ρά και αγαπήστε τον εαυτό σας.  

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είναι πολλά εκείνα που σας γυρίζουν

πίσω, συζητήσεις και κάποια μηνύμα-

τα που σας βάζουν στη διαδικασία να

προσέξετε ώστε να μην ξαναγίνουν

παλιά σας λάθη.   

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Οικογενειακά θέματα έχουν μπει στο

στόχαστρο των θεμάτων που σας απα-

σχολούν έντονα και κουραστικά. Ίσως

μάθετε κάτι που αφορά το παρελθόν ή

νιώσετε μελαγχολική διάθεση για ένα

πρόσωπο που ίσως έχετε αδικήσει.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Η συμπεριφορά σας κατά το παρελθόν

ίσως να έχει ενοχλήσει κάποια πρό-

σωπα από το κοντινό σας περιβάλλον.

Μη νιώθετε αδικημένοι, έχετε συμβά-

λει σε αυτή την κατάσταση που τώρα

υπάρχει.  

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι πολύ πιθανό να έχετε έναν οικο-

νομικό προβληματισμό και αν ανατρέ-

ξετε στο παρελθόν, τα πράγματα θα εί-

ναι αρκετά γνώριμα για εσάς.

ΤΕΤΑΡΤΗ 7 ΜΑΪΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΖΩΔΙΑ38

H Σελήνη βρίσκεται σε μια πολύ θετική
γωνία με τον Ήλιο, οι σχέσεις βρίσκονται
σε αρμονία και λύνονται κάποιες

παρεξηγήσεις. Ο Ερμής με τον Χείρωνα σε σύνοδο
στο ζώδιο του Κριού βοηθά να αποθεραπευτούμε
από παλιές πληγές ή να συνειδητοποιήσουμε την
πραγματική μας ταυτότητα, όχι εκείνη που μας
καθορίζουν οι άλλοι.   


